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بزرگان  کشور مشکلى با  کنسرت  ندارند

آیا ژاپن راز عمر 115 را نگه مى دارد؟مرخصى از زندان براى سرقت و زورگیرىکاروانسراى عهد صفوى را دریابیدبازار در انتظار نوبرانه هاى وارداتىسیب زمینی و پیاز رایگان  توزیع مى شود بین المللحوادثاستاناقتصاداقتصاد

شاید شما هم به جاى برنج
 آفتکش مى خورید!
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 مدیر کل ارشاد اصفهان با اشاره به حاشیه سازى هاى اخیر:

      

در صفحه فناورى بخوانیددر صفحه تندرستى بخوانید

با راکت اینترنت آشنا شویدباورهاى غلط درباره نوشابه 
مصرف نوشــابه هاى گازدار به دلیل قند فراوان موجود در خود یک 
باره کالرى زیادى را وارد بدن مى کند و بدن با دریافت و جذب کالرى 
مورد نیاز خود، کالرى هاى اضافه این نوشــابه ها را به چربى تبدیل 
کرده و به علاوه اشــتهاى فرد را براى دریافت کالرى هاى اضافه 
ترغیب مى کند، بنابراین فرد مصرف کننده اشتهاى بیشترى براى 

خوردن غذا پیدا کرده ...

راکت اینترنت یک شــرکت آلمانى است که مالکیت استارتاپ هاى 
متعــددى را در چند کشــور جهــان در اختیار دارد. این شــرکت 
اســتارتاپ هایى را که با الگوبــردارى از نمونه هایى که پیش از این 
در حوزه تکنولوژى (به ویژه در بازار آمریکا)  به موفقیت رســیده اند 
راه انــدازى مى کند. بــه همین دلیل این شــرکت را کپــى کننده 

استارتاپ هاى موفق مى نامند.

مدیرعامل سازمان نوسازى و بهسازى شهردارى اصفهان 
گفت: در حال حاضر 20 پروژه در محدوده دولتخانه صفویه 
در دست اجراســت که طبق برنامه زمانبندى شده انجام 
مى شود.حســین جعفرى در گفتگو با ایمنا اظهار داشت: 
پیاده راه سازى میدان امام خمینى(ره) و خیابان هاى منتهى 
به میدان شامل خیابان هاى سپه و حافظ ، پیاده راه سازى 

خیابان چهارباغ عباســى و احیاى بازارچه ها در محدوده 
دولتخانه صفویه از جمله پروژه هــاى محدوده دولتخانه 
صفویه است.وى تأکید کرد: طرح احیاى دولتخانه صفوى 
حدفاصل میدان امام(ره) تا محور چهارباغ یکى از طرح هایى 
است که به اجماع خوبى رسیده و شهردارى مصمم است 

با همکارى دستگاه هاى ذیربط این مهم را محقق کند.

20 پروژه در محدوده دولتخانه صفویه در دست اجراست
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صداى «ایران» را صداى «ایران» را 
بشنویمبشنویم

«آبگوشت»
 تابلو جامعه ایرانى

 با خواندن چند مطلب آن هم در گرسنگى، هوس 
کردیم آبگوشــت بخوریم اما چون دیدیم قیمت 
گوشت ثانیه به ثانیه و مثقال به مثقال بالا مى رود 
دیگر به شکم مشت کوبیدیم که اینبار... بخورد تا 

دفعه بعد اگر قیمت آن کمى پایین آمد ...
3

بهترین
 خاطرات را 
از اصفهان

 دارم

باید وزراى
دیگرى هم
 تغییر کنند

ایران در سرشمارى 
از ژاپن 
جلو زد!

مداحان اگر 
اشتباه مى کنند 

باید جبران 
کنند
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صورت وضعیت بودجه و هزینه هاى 
شوراى اسلامى شهر مبارکه

 در شش ماهه اول سال 1395

شوراى اسلامى شهر مبارکه  

درخواست رئیس جمهور  از همه جناح ها و گروه ها:ثبت  نام وام ضرورى بازنشستگان کشورى از امروز

مبلغعنوان ردیف مبلغعنوان ردیف 
حق الجلسات 1

مبلغ مانده 7351177091و ادارى 
12477100از سال قبلى 

2
سایر 

هزینه ها و 
حسابرسى

1875000002
دریافتى 

فروردین و 
اردیبهشت

400000000

دریافتى 91076003پذیرایى 3
100000000خردادماه 

دریافتى 9100004ملزومات 4
150000000تیرماه 

دریافتى 5100005تعمیرات 5
100000000مردادماه 

مانده بانک 6
دریافتى 1435739646ملى 

300000000شهریور

مانده تنخواه 7
15697650بستانکاران 14554777گردان 

1078174750جمع: 1078174750 جمع: 

سازمان پارکها و فضاى سبز شهردارى شاهین شهر بر اساس مجوز شماره 4298/ش مورخ 94/12/25 شوراى محترم اسلامى 
شاهین شهر، ابلاغ شماره 95/4/ص مورخ 95/01/07 شهردارى شاهین شهر و بند یک مصوبه مورخ 95/05/31 هیئت مدیره 
در نظر دارد نسبت به خرید اتصالات آبرسانى با اعتبار اولیه 2/500/000/000 ریال (دو میلیارد و پانصد میلیون ریال) از محل 
اعتبارات بودجه عمرانى سال 1395 طبق اسناد مندرج در اســناد آگهى اقدام نماید، متقاضیان مى بایستى جهت اطلاع از 
شرایط و شرکت در مناقصه به امور مالى سازمان پارکها و فضاى سبز شهردارى شاهین شهر واقع در شاهین شهر خیابان شهید 
مطهرى فرعى 2 شرقى مراجعه و نسبت به تحویل مدارك تا آخر وقت ادارى روز پنج شنبه مورخ 1395/08/20 به حراست 
شهردارى اقدام نمایند. پیشنهادات رسیده رأس ساعت 15 روز شنبه مورخ 1395/08/22 با حضور اعضاء کمیسیون عالى 

معاملات سازمان باز و قرائت خواهد شد. 
سایر شرایط: 

11- - چنانچه برندگان اول تا سوم به ترتیب حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به نفع سازمان ضبط خواهد شد. 
22-- ســپرده شــرکت در مناقصه مبلغ 125/000/000 ریال مى باشــد که به صورت وجه نقد به حساب ســپرده به شماره 
0108798157003 نزد بانک ملى واریز یا به صورت ضمانتنامه بانکى معتبر با شرایط مندرج در اسناد مناقصه قابل ارائه مى باشد. 
33-- سازمان در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است و به پیشنهاداتى که بعد از موعد مقرر در آگهى رسیده باشد یا 

مبهم، مخدوش یا فاقد سپرده معتبر باشد ترتیب اثر نخواهد داد. 
44-- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه به پیمان در اسناد مناقصه مندرج مى باشد. 

تجدید آگهى مناقصه عمومى

حمیدرضا فدایى-  مدیرعامل سازمان پارکها و فضاى سبز شهردارى شاهین شهر

نوبت 
اول

شرکت هسا در نظر دارد تعداد یک دستگاه برش لیزر 4 کیلو وات CNC داراى 
دو عدد میزکار و یک دســتگاه ترامف (فرز دریل ورق CNC) مازاد خود را از 
طریق برگزارى مزایده به فروش برساند. از متقاضیان دعوت مى شود با مراجعه 
حضورى به محل شرکت هســا و بازدید اقلام نسبت به ارائه پیشنهادات خود 

اقدام فرمایند. 
تاریخ بازدید: از روز شنبه 95/8/1  الى چهارشنبه 95/8/5 از ساعت 8 الى 15

 تلفن تماس: 03145924318 (اکبرى).

 آگهى مزایده 

روابط عمومى شرکت صنایع هواپیماسازى ایران (هسا)
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دبیر کل جامعه اســلامى مهندسین گفت: ترمیم کابینه 
روحانى باید زودتر از اینها صورت مى گرفت و این مقدار 
جابه جایى کافى نیســت و باید وزراى دیگرى هم تغییر 
کنند. به گزارش فارس، محمدرضا باهنر در جلسه ماهانه 
انجمن اســلامى مهندسین با اشــاره به اینکه در زمان 
انتخابات مسائل به صورت شانســى جلو مى رود، گفت: 
سه رئیس جمهور اخیر کشور در ماه هاى پایانى مانده به 
انتخابات فعالیت وسیع را آغاز کردند و به ریاست جمهورى 
رسیدند، حتى بخاطر دارم رئیس دولت اصلاحات مى گفت 
حتى فکر نمى کردم روزى رئیس جمهور شوم. وى تصریح 
کرد: آقایان احمدى نژاد و روحانى هم با همین شیوه آمدند.

باهنر تأکید کرد: اگر خیلــى از اتفاقات از قبیل اختلافات 
دوستان ما و ثبت نام آقاى هاشمى نبود، روحانى هم رأى 

نمى آورد.
وى گفت: من این را قبول ندارم که آقاى هاشمى مى گوید 
اگر حمایتش نبود روحانى 3 درصد رأى داشت اما نهایتاً 
درصد رأى روحانى تک رقمى بود. دبیر کل جامعه اسلامى 
مهندسین افزود: بااینکه گاهى اصلاح طلبان علیه روحانى 
حرف هایى مى زنند اما هرگز از وى عبور نخواهند کرد اما 
نگرانى هایى درباره رأى نیاوردن روحانى وجود دارد. وى 
گفت: من معتقدم احتمال رأى آورى روحانى در دور دوم 

پایین است.

ســخنگوى دولت گفت: الان آقاى روحانى تصمیمى 
براى تغییر سایر اعضاى کابینه ندارد.

به گزارش جام جم آنلایــن، محمدباقر نوبخت با بیان 
اینکه تغییر در جهت بهبود امور اســت، اظهارداشــت: 
وقتى آقاى روحانى به این نتیجه رسید که با تغییر وزیر 
وزارتخانه ارشــاد، کل حوزه فرهنگ از کارآیى بهترى 

برخوردار مى شود در این راستا اقدام کرد.
ســخنگوى دولت یادآور شــد:  مطالبــات فرهنگى را 
مى تــوان در وزارت ورزش و جوانان نیز با یک تغییر در 

سطح مدیریت عالى فعال تر کنیم.
نوبخت همچنین در رابطه با فانى اذعان داشت: ضمن 

توجه به توانایى هاى آقاى فانــى تصمیم بر این بود که 
نیروى هماهنگ تــر بیاید؛ همچنین بحث اســتیضاح 
وى مطرح بــود که در همین مجلس نیــز دوبار مطرح 
شد، علاوه بر این همه جامعه به نوعى با این وزارتخانه 
در ارتباط هستند و به نظر مى رســد این جمع بندى به 

مصلحت کل وزارتخانه و جامعه باشد.
وى در پاسخ به این سئوال که آیا رئیس جمهور تصمیمى 
براى تغییر ســایر اعضاى کابینه دارد یــا خیر، افزود: 
الان آقاى روحانى تصمیمى براى تغییر ســایر اعضاى 
کابینه را ندارد و اگر مواردى بود طبیعى بود الان انجام

مى داد.

باید وزراى دیگرى هم 
تغییر کنند

توضیحات نوبخت درباره 
تغییرات در دولت

آمریکایى ها در راه اصفهان
قطـار  دهمیـن  سـوت    جام جم نیوز | 
گردشـگرى خارجى با حضـور گردشـگران آمریکایى، 
اروپایى و آسیاى شرقى دیروز 30 مهرماه در ایران به صدا 

در آمد و پس از 9 روز از کشور خارج مى شود.
دهمین قطار گردشـگرى خارجى شامل گردشگرانى از 
کشـورهاى آلمان، آمریکا، انگلیس، سـوئیس، اتریش، 
فرانسـه، مالزى، لیتوانى و... 30 مهرماه با ورود به ایران 
حرکت خـود را آغـاز و طى 9 روز از شـهرهاى شـمالى، 
مشـهد، کرمان، یزد، اصفهان و شـیراز عبور کـرده و از 
جاذبه هاى گردشگرى این شهرها بازدید مى کنند. گفتنى 
است ورود چندین قطار گردشگرى خارجى دیگر توافق 

شده که به ترتیب در ماه هاى آتى وارد کشور مى شوند.

سلطانى فر هم مى رود؟
  ایلنا| رئیـس دفتـر ریاسـت سـازمان میراث 
فرهنگى، صنایع دستى و گردشـگرى و سرپرست اداره 
کل حوزه ریاست اظهار داشـت: رفتن سلطانى فر از این 
سـازمان را نه تأیید مى کنم و نه تکذیب. زند بهرامى در 
ارتباط با شایعات مربوط به رفتن مسعود سلطانى فر رئیس 
سازمان میراث فرهنگى از این سازمان گفت: ما هم در حد 
شایعات اطلاع داریم و صحت آن را متوجه نشدیم. وى 
ادامه داد: ما این شایعات را نه تأیید مى کنیم و نه تکذیب.

 جهنم ایرانى براى داعش
روزنامه الشـرق الاوسـط نوشـت:    جام نیوز |
«یک منبع بلندپایه عراقى فاش کرد که ایران طى توافقى 
با روسیه، شهر تلعفر بین موصل و مرزهاى سوریه را رصد 

مى کند و مانع فرار داعشى ها به سوریه مى شود.»
منبع مذکـور در ادامه خبـر داد: «ایران از طریق مسـتقر 
کـردن نیروهـاى الحشـد الشـعبى در تلعفر مانـع فرار 
داعشى ها به سوى مرزهاى سـوریه مى شود تا مبادا به 

هم قطاران خود در شرق و مرکز سوریه ملحق شوند.»
الشرق الاوسط ادامه داد: « الحشد الشعبى، داعشى ها را با 
موشک هاى ایرانى در مناطق موصل هدف قرار حملات 

خود مى دهند و مانع خروج آنها از موصل مى شوند.»

79 مدیر 
تابعیت مشکوك داشتند

  تابناك | سـخنگوى کمیسـیون امنیـت ملى 
و سیاسـت خارجى مجلس در حاشـیه مراسـم تودیع و 
معارفه رئیس شـوراى هماهنگى تبلیغات اسـلامى در 
رابطه با وضعیت مدیـران دوتابعیتى گفـت: به گزارش 
وزیر اطلاعات تابعیت 79 مدیر مشـکوك بوده که پس 
از بررسـى هاى لازم، دوگانگـى تابعیت 35 نفـر از آنها 
اثبات شد. سید حسین نقوى حسینى افزود: بر این اساس 
این موضوع به دستگاه هاى مربوطه ابلاغ گردید و این 

مدیران از سمت خود برکنار شدند.

اقدام عجیب مسئولان 
یک استخر در تهران

رئیس انجمن دفـاع از حقوق معلولان    میزان |
کشور، اقدام عجیب مسئولان یک اسـتخر در تهران را 
روایت کرد.على همت محمودنژاد ضمن انتقاد از کمبود 
امکانات ورزشـى معلولان گفت: چندى پیـش یکى از 
معلولانى که براى انجـام فعالیت هاى ورزشـى در آب، 
راهى اسـتخرى در تهران شـده بـود، از اسـتخر اخراج 
شد.وى افزود: مسـئولان این اسـتخر، دلیل خود براى 

اخراج این فرد را نداشتن «پا» عنوان کردند!

مدیرعامل صندوق فرهنگیان 
برکنار شد

  فارس| یـک منبـع آگاه در وزارت آمـوزش و 
پرورش گفت: «مدیرعامل صنـدوق ذخیره فرهنگیان 
تغییر کرده و علیرضا ناصرى جایگزین سید شهاب الدین 
غندالى شـده اسـت.»  روز 25 مهر ماه، طـرح تحقیق و 
تفحص از صنـدوق ذخیره فرهنگیـان در مجلس کلید 
خورد و به نظر مى رسـد با توجه به پایان مدت مأموریت 
اعضاى هیئـت مدیره قبلـى و شـرایط برکنـارى وزیر 
آموزش و پرورش، در انتصاب مدیرعامل جدید شـتابى 

صورت گرفته است.

توئیتر

رئیس جمهور در مراسم گرامیداشت روز ملى صادرات 
که در محل اجلاس ســران برگزار شد، طى سخنانى 
اظهارداشــت: برخى فکر مى کنند ما وقتى مى گوییم 
تعامل ســازنده یعنى برویم و بنشــینیم با غربى ها و 
اروپایى ها لبخند بزنیم و با هم صحبت کنیم و با هم ناهار 
بخوریم نه اینطور نیست. تعامل سازنده یعنى مناسب 
کردن محیط روابط بین المللى بــراى صادرات کالا، 
اشتغال جوانان، واردات راحت تر کالاهاى سرمایه اى و 
مواد اولیه،  مگر در دنیاى امروز مى تواند کشورى بگوید 

من بدون رابطه با دنیا به پیشرفت مى رسم.
به گزارش فارس، حسن روحانى ادامه داد: خود قرآن هم 
به ما گفته دنیا باز است،  زمین وسیع است و راه بیافتید. 
حالا این هجرت مى تواند بــراى فرهنگ، تجارت و یا 
صادرات باشد، بعضى ها مى گویند ارض ا... فقط ایران 
اســت. از مرز ایران بخواهیم خارج شــویم افکار ما را 
مى دزدند. ما را گول مى زننــد. بعضى ها عظمت ملت 
ایران را هنوز باور نکرده اند. ملت ایران در طول تاریخ با 

دنیا رابطه داشته است.

وى افزود:  باید به ملت ایران اعتماد کنیم،  فقط چهار نفر 
نیروى امنیتى نمى توانند مورد اعتماد ما باشند. جوانان، 
تجار و دانشــجویان ما مورد اعتماد ما هستند اما حالا 
امکان دارد میان این همه محصول پرطراوت در این باغ 
یک سیب پوسیده هم پیدا شود. نمى شود به این بهانه 
در آن باغ را بست و نمى شود از آن میوه ها استفاده نکرد، 
باید برگردیم به قرن جدید، بعضى ها در قرن قبلى و حتى 
قرن ها قبل زندگى مى کنند، ما باید شرایط را براى روابط 
خارجى آماده کنیم تا بتوانیم در مسیر صادرات حرکت 

کنیم که یک راهش تعامل سازنده با دنیا بوده است.
رئیس جمهور تأکید کرد: باید انسجام داخلى مان هم در 
این زمینه بیشتر شــود، باید بقیه دوستان را هم در این 
زمینه دعوت کنیم و به یارى ملت و ایران بشتابند، ایران 
با صداى بلند فریاد مى زند قامت من بلندتر از آنى است 
که امروز در دنیا منعکس شده است. ایران با صداى بلند 
فریاد مى زند استعداد و ظرفیت من بیشتر از آن است که 
در اذهان مردم دنیا جا افتاده است، با صداى بلند مى گوید 
مهربان تر از آن هســتم که در دنیا معرفى شــده ام و 

مى گوید من همزیستى مسالمت آمیز با منطقه و جهان 
را مى خواهم.

وى ادامه داد: درخواست بنده از همه جناح ها و گروه ها و 
دوستان این است که صداى ایران را بشنویم و به فریاد 
ایران جواب مثبت دهیم و به آن صدایى که از مام میهن 
ما به گوش ما مى رسد و به آن دست پر قدرت ایرانى که 
براى همکارى به سوى ملت خودش و فرزندان خودش 
دراز کرده دستمان را به سوى ایران عزیز پرقدرت دراز 

کنیم که ضرر نخواهیم کرد.
وى بیان کرد: از دســت دادن بازار خیلى راحت است. 
شما یکسال در بازار نباشید فضاى شما را دیگران اشغال 
مى کنند اما به دست آوردن کار سختى است چرا که دو 
مرتبه مى خواهید وارد شوید و رقابت کنید. البته خیلى 
مسائل باید در کنار صادرات باشد. در کنار صادرات باید 
حمل و نقل درست هم باشد. شــما یک کالاى خوب 
مى خواهید صادر کنید اما هواپیما ندارید. چگونه یک 
محصولى که دوام ندارد را مى خواهید صادر کنید. حالا 
که مى رویم هواپیما بخریم عده  اى مى گویند هواپیما 

نه بروید اتوبوس بخرید. باشــد اتوبوس هم مى خریم 
اما خدا را شــکر اتوبوس را مى سازیم، اینکه مى گوییم 
هواپیما بخریم براى صنعت توریسم کشور است و اینکه 
مى گوییم هواپیما بخریم براى عظمت ایران است براى 
آنکه وقت مردم تلف نشود و مى خواهند اگر به کشورى 
بروند راه نیافتند بروند به کشور همســایه و از آنجا به 
مقصد خود برسند بلکه هدف ما آن است که از تهران به 

طور مستقیم به مقصد خود بروند.
روحانى یادآور شد:  اینکه ما مى گوییم هواپیما بخریم 
براى آن اســت که ما بتوانیم محصــولات خود را به 
کشــورهاى هدف صادر کنیم، اگر نخریم مى گویند 
پس برجام چه شــد، اگر بخریم مى گویند این هواپیما 
لوکس است، خیلى  شیک است و ساخت جدید است، 
من نمى دانم برخى ها در چه وادى ســیر مى کنند و در 
کجا هستند؟ یا عمرشــان خیلى طولانى است که ما 

خبر نداریم.
رئیس جمهور تصریح کرد: بایــد حمل و نقل ما مجهز 

شود و یکى از زنجیره ها همین موضوع است.

پس از انتشار نخستین گزارش خبرآنلاین از وضعیت چهارگروگان ایرانى 
در سومالى و شناسایى سایر خانواده قربانیان این گروگان گیرى، جزئیات 
بیشترى از این واقعه که در تاریخ 6 فروردین 1394 در آب هاى آزاد روى 

داده به دست آمد. 
این در حالى است که پس از انتشار گزارش یاد شده، از استاندارى سیستان 
و بلوچستان با خانواده «جمال الدین دهوارى» یکى از صیادان اسیرشده به 
دست دزدان دریایى تماس گرفته شد تا براى پیگیرى وضعیت او اقداماتى 
صورت گیرد. حال خانواده دهوارى باید از شهر «کنارك» به شهر زاهدان 

بروند تا این پیگیرى ها آغاز شود.
یکى از بستگان گروگان دزدان دریایى سومالیایى که در ماه هاى اخیر با 
آنها در تماس بوده و تلاش کرده است تا وضعیت آنان تا زمان رهایى بهتر 
شود به خبرآنلاین گفت: «دزدان دریایى پس از آنکه لنج صیادى ایرانى 
را به چنگ آوردند به دو گروه تقسیم شده و در یکى از ایالت هاى سومالى 

مستقر شدند.»
یکى از بســتگان «عظیم پروندشــى»، از گروگان ها، در توضیحاتى 
درباره وضعیت گروگان هــاى ایرانى گفت: «گویــا دزدان دریایى بین 
خود به نتیجه رسیده بودند که ناخدا و سه صیاد ایرانى را با رقم بیشترى 
مى توانند معامله کنند. این گروه چهار نفره از وضعیت بهترى برخوردارند 
و دســتکم عکس آنها توسط دزدان ســومالیایى ارســال شده است. 
اما گروه 13 نفره اى که شــش نفراز آنها به دلیل نخــوردن غذا و عدم 
دسترسى به آب شــهید شــده اند از وضعیت نابهنجارترى رنج مى برند 
و تا کنون نیز هیچ تصویرى از آنها به دســت خانواده هایشــان نرسیده

 است.»
براســاس جزئیاتى که از خانواده قربانیان این حملــه دزدان دریایى به 
دست ما رسیده پس از اســارت ایرانیان و در اقدامى که مأموران دولتى 
کشور سومالى انجام دادند چهارتن از 21 خدمه و صیاد این لنج از چنگ 

آدمربایان رهایى یافته اند.

جهنمى به نام «الهور» در سومالى
پس از آنکه دزدان دریایى اســراى باقیمانده را بین خود تقسیم کردند 
یکى از آنها به نام «عبدالولى» که 13 ایرانى را در اسارت خود داشت در 

منطقه اى به نام «الهور» در ایالتى به نام «پونتلند» مستقر شد.
به گفته «رحمتى» نماینده خانواده ملوانان و صیادان اسیر، در این زمان 
یکى از گروگان ها به نام «گلاب نصرتى» از فرصتى اســتفاده کرد و از 
چنگ دزدان دریایى گریخت. همین موضوع سبب شد تا «عبدالولى» 
براى آنکه اسرا را از دست ندهد 12 اسیر باقیمانده را به غل و زنجیربکشاند.
نماینده خانواده پروندشــى درباره چگونگى جان باختن شش ایرانى در 
اســارت این دزد دریایى توضیح داد: «ابتدا با خانواده گروگان ها تماس 
گرفتند و گفتند پول مى خواهیم. سپس وقتى مدتى سپرى شد و خانواده ها 
نتوانستند رقم درخواستى را تأمین و ارسال کنند،عبدالولى به اسراى ایرانى 
آب و غذا نداد و پس از چند روز که این وضعیت ادامه داشت باخانواده ها 
تماس گرفت تا آنها صداى التماس و خواهش براى غذا و آب را بشنوند.»

این فرد که از طــرف خانواده ها براى پیگیــرى وضعیت آنها پیش قدم 
شده درباره نتیجه اقدام این دزددریایى گفت: «وقتى خانواده ها موقعیت 
بحرانى اسرا را دیدند با تلاش و کمک از خیّران محلى رقمى تهیه کردند و 
به حساب معرفى شده پرداخت شد. اما چون رقم اندك بود عبدالولى خبر 

داد که صرفاً به اسرا نوعى بیسکوئیت هندى و چاى مى دهد.»
به گفته فامیل عظیم پروندشى، این وضعیت زیاد دوام نیاورد و از آنجا که 
خانواده گروگان ها همه صیاد و ملوان و وابسته به فعالیت همان اسرا بودند 
پولى در بساط نداشتند که بفرســتند. همین وضع سبب شد تا عبدالولى 
دوباره به گروگان ها گرسنگى بدهد. این فرد با اشاره به این اقدام دزدان 
دریایى افزود: «در این مقطع شش تن از 12 گروگان ایرانى نزد عبدالولى 

به سبب نخوردن آب و غذا جان باختند.»
با این حال تاکنون به طرق مختلفى از این فرد سومالیایى فرصت گرفته 
شده و آخرین بار نیز روز 25 مهر امسال او با خانواده گروگان هایش تماس 
گرفته و خواسته است که 30هزار دلار در ازاى آزادى گروگان ها بپردازند.

سرنوشت لنج صیادى و صاحب آن
براســاس اطلاعاتى که خبرنگار خبرآنلاین به دســت آورده «ابراهیم 
فروزنده مهر» صاحب لنج صیادى که خود عضو شوراى شهر کنارك هم 
هست با دریافت تسهیلاتى از بانک کشاورزى این لنج را به ارزش یک 

میلیارد و 200 میلیون تومان خریدارى کرده بود.
در ابتداى این گروگانگیرى، ابراهیم فروزنده مهر با شخصى که خود را 
نماینده دزدان دریایى معرفى کرده بود وارد مذاکره شد تا در ازاى آزادى 

خدمه کشتى و صیادان و آزاد کردن لنج 350 میلیون تومان بپردازد. 
اما گفته مى شود فردى که خود را نماینده دزدان دریایى معرفى کرده بود 

این رقم را دریافت کرده و ناپدید شده است.

صداى «ایران»را 
بشنویم

,,

 باید به ملت 
ایران اعتماد 
کنیم،  فقط چهار 
نفر نیروى امنیتى 
نمى توانند مورد 
اعتماد ما باشند. 
جوانان، تجار و 
دانشجویان ما 
مورد اعتماد ما 
هستند

آخرین وضعیت  گروگان هاى ایرانى اسیر دزدان دریایى 

جنایت هاى «عبدالولى»
معاون فرهنگى قوه قضائیه با اشاره به اظهارنظر 
اخیر یکى از مداحان درباره امام حسین (ع)، گفت: 
این مداح اشــتباهى کرده و سخنى گفته که باید 

جبران شود اما نباید به جایگاه وى حمله کرد.
به گزارش مهر، حجت الاسلام والمسلمین هادى 
صادقى جامعه مداحان را ابزار ترویج دین و توسعه 
فرهنگ مذهبى دانست و افزود: مداحان همچنین 
وسیله اظهار عشــق و علاقه در سطوح مختلف 
جامعه مخصوصاً جوانان به دین، امام حسین(ع)، 
اهل بیت(ع) و معارف دینى هستند که نباید تضعیف 
شوند اما بدنه جامعه مداحان نیز باید مراقب باشند.  
وى افزود: این ســخنان دو جنبه دارد و اگر یکى 
شنیده شــود و دیگرى مغفول ماند مخاطب را با 
قضاوت اشــتباه روبه رو مى کند. جنبه اول آنکه 
نبایســتى اجازه داد جامعه مداحان تضعیف شود 
اما جنبه دوم آنکه خود مداحان باید مراقبت کنند 
اشــتباه نکرده و در صورت بروز باید تذکر داد که 

این امر را جبران کنند. مثلاً اخیراً شنیده شد مداحى 
محترم، باسابقه و انقلابى در رسانه ملى سخنى بر 
زبان آورده است و در پاسخ به این سئوال که چرا در 
مجالس ناسزاگویى مى کنید؟ وى در جواب گفته 
است زیرا به امام حسین(ع)  اقتدا مى کنیم. نستجیر 

با...آیا امام حسین (ع) نیز فحش مى داد؟
حجت الاسلام والمســلمین صادقى افزود: باید 
همینجا گفت این مداح محترم اشــتباهى کرده  
و ســخنى گفته که باید جبران نمود اما نباید به 
جایگاه وى حمله کرده و وجهــه او را خرد کنید. 
برچسب هاى مختلفى نظیر بى ســوادى، به راه 
انداختن امپراتورى و... به وى بزنیم، این کار غلط 
است اما باید فوراً تذکر داد، این سخن غلطى است 
و از وى بخواهیم اشتباه بزرگى را که مرتکب شده 

جبران کند. 
معاون قوه قضائیه تصریح کرد: اما پاسخ آن چیزى 
که مطرح شد در مورد ناسزاگویى امام علیه السلام، 

ایشان یک کلمه فحش و سب ندارند. باید بدانیم 
فرق است میان فحش و سب با لعن و نفرین. به 
عنوان مثال وقتى که حر بن یزید راه را بر ایشان 
بســت و اجازه هر گونه حرکتى نداد، فرمودند از 
ما چه مى خواهى؟ مادر به عزایت بنشــیند. وى 
افزود: این نفرین است و به هیچ وجه فحش و ناسزا 
نیست؛ مثل مرگ بر آمریکاست. که بر زبان ماست 
و نفرین امام(ع) مســتجاب است و همانطور که 
مى دانید نفرین، دعا علیه کسى است. در نتیجه 
مرگ حر قطعى بود چه بر مى گشت و چه برنمى 

گشت. 
حجت الاسلام والمسلمین صادقى ادامه داد: پس 
لطفاً آقاى مداح محترم، شــما دقت کنید و چقدر 
خوب است که فرد مراقب جایگاه خودش باشد. 
وظیفه شما این است که با هنرمندى، شور و شوق 
حسینى را به  پا کنى و برادرانه مى گوییم این کار 

شما اشتباه است و جبران کنید.

معاون فرهنگى قوه قضائیه با اشاره به اظهارات اخیر یک مداح:

مداحان اگر اشتباه مى کنند باید جبران کنند

نشریه «نیوزویک» در مطلبى به تحلیل چرایى افزایش تنش بین ایران و 
عربستان سعودى در منطقه پرداخته و مى نویسد هم اکنون تنش میان ریاض 
و تهران به بالاترین سطح خود رسیده و احتمال رویارویى این دو کشور از 

هر زمانى بیشتر شده است.
به گزارش میزان، این نشریه در تحلیل افزایش روزافزون تنش و خصومت 

بین ایران و عربستان در منطقه، پنج عامل را دخیل مى داند.
1-   هم کنون جدال این دو کشــور در یمن و سوریه بیشــتر از هر جایى 
دیگر است. عربستان در پى سرنگونى دولت ســوریه و «بشار اسد» است 
و اگر به چنین اقدامى دست بزند با واکنش شدید ایران روبه رو خواهد شد. 
درگیرى ها و تنش هاى موجود در یمن اگرچه رویارویى مستقیم عربستان و 
ایران را درپى ندارد اما این تنش خود را در آب هاى خلیج فارس نشان مى دهد.

2-  هیئت حاکمه جوان وناپخته جدید ســعودى مصمم است که رویکرد 
تهاجمى ترى در سیاســت خارجى عربســتان به خصوص نسبت با ایران 

اتخاذ کند.
3- سیاست نامنسجم دولت آمریکا در برخورد با متحدان خود در خلیج فارس 
و اعتراض علنى آمریکا به حضور نظامى عربستان در یمن موجب مى شود 
که سران کشورهاى خلیج فارس تصور کنند که آمریکا منطقه خاورمیانه را 

به کل به ایران واگذار کرده است.

4-  عملکرد دولت روسیه در منطقه در راستاى اهداف راهبردى ایران است 
و هرچه بیشتر روابط ایران و روسیه در منطقه از نظر راهبردى تقویت شود 

احتمال درگیرى عربستان و ایران بیشتر مى شود.
5- توانمندى هاى موشکى ایران به صورت چشمگیرى افزایش یافته است 
که ابزار قدرتمندى را براى حضور در مناقشه هاى منطقه اى در اختیار این 

کشور قرار مى دهد.
این هفته نامه آمریکایى در پایان نتیجه مى گیرد که جلوگیرى از رویارویى و 
جنگ مستقیم بین ایران وعربستان از مهمترین و فورى ترین اولویت هاى 

ریاست جمهورى آمریکا خواهد بود.

تنش بین ایران و عربستان در بالاترین سطح است

 تهران به 

ما بخریم
خود را به 
مى گویند 
ن هواپیما 
ید است، 
کنند و در 
ت که ما 

ما مجهز 

درخواست رئیس جمهور  از همه جناح ها و گروه ها:
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رئیس فراکسیون ایرانیان خارج از کشور مجلس گفت:اگر 
بتوانیم 60 تا 70 میلیارد دلار از منابــع ایرانیان خارج از 
کشور را در داخل ســرمایه گذارى کنیم، شاهد جهش 

اقتصادى خواهیم بود.
حجت الاسلام والمسلمین علیرضا سلیمى اظهار داشت: 
بین پنج تا شش میلیون ایرانى در خارج از کشور داریم که 

افرادى فرهیخته و عمدتاً ثروتمند هستند.
وى افزود: فقــط در آمریکا ثروتى که توســط ایرانیان 
خارج از کشور مدیریت مى شود، بیش از دو هزار میلیارد 

دلار است.
حجت الاسلام والمسلمین سلیمى یادآور شد: بیش از 98 

درصد ایرانیان خارج از کشــور نسبت به نظام جمهورى 
اسلامى علاقه ویژه اى دارند و در این جلسه در خصوص 
اینکه چگونه مى توانیم از این ظرفیت عظیم اســتفاده 

کنیم، بحث و تبادل نظر شد.
وى تصریح کرد: حدود سه هزار تا سه هزار و500 ایرانى 
خارج از کشور در زندان هاى کشورهاى دیگر داریم که 
80 درصد از آنها بخاطر اســتفاده از مواد مخدر زندانى 

هستند.
رئیس فراکســیون ایرانیان خارج از کشــور متذکر شد: 
بخاطر معاهداتى که داریم، ســالانه یک سوم این افراد 

آزاد مى شوند اما باز تعدادى اضافه مى شوند 

رئیس ستاد سرشمارى کشور شمار ثبت نام کنندگان در 
سرشمارى اینترنتى نفوس و مسکن 1395 را تا ساعت 
6 صبح روز پنج شنبه ده میلیون و250 هزار خانوار اعلام 

کرد که 43 درصد جمعیت کشور را در بر مى گیرد.
امید على پارســا در گفتگو با ایرنا افزود: این میزان 34 
میلیون و 470 هزار نفر را شــامل مى شود. وى گفت: 
سهم سرشمارى اینترنتى در کشور ژاپن در سال 2015 

برابر با 37 درصد بود که ایران از این رقم عبور کرد.
مهلت ثبت نام اینترنتى در سرشــمارى عمومى نفوس 
و مسکن تا ساعت 24 جمعه (ســى ام مهرماه) تمدید 
شده بود و از روز بیست و هشــتم مهرماه نیز هشتمین 

دوره سرشــمارى عمومى نفوس و مســکن به روش 
حضورى با اســتفاده از تبلت آغاز شــد و یک ماه ادامه 

دارد.
مرکز آمار ایران اعــلام کرده اســت خانوارها پس از 
ثبت نام در ســامانه اینترنتى، کد دریافتــى را حفظ و 
هنگام مراجعه مأمور سرشمارى به در منزل آن را ارائ ه 
کنند تا دیگر به سرشــمارى حضورى نیازى نداشــته 

باشند. 
 همه خانوارهایى که به شکل اینترنتى اطلاعات آمارى 
خود را تکمیل کرده اند، از دو گیگابایت اینترنت رایگان 

بهره مند مى شوند.

ایران در سرشمارى 
از ژاپن جلو زد!

حضور 5 تا 6 میلیون ایرانى 
در خارج از کشور

اسکیت سوارى دولا دولا 
نصـف جهـان رعایت نکـردن نوبـت همان شـودکه 
مى گویند: از صف جلو زده است و این جلو زدن گاهى 
خطرناك و گاهى باعث مى شـود که دیگـران براى 
شـما حرف در بیاورند. شـاید یکى از جلو آمـده آخر و 
بالعکس. در این سُـر خوردن ها گاهى پیش مى آید، 

لطفاً جدى نگیرید.
رئیس فدراسـیون اسـکیت در مورد تمریـن مختلط 
دختـران و پسـران اسـکیت بـاز گفـت: در کنـار هم 
تمریـن کردنـد امـا رعایـت موازیـن شـرعى انجام 

شده است.
فریبا محمدیـان در خصـوص تمرین اسـکیت  بازان 
تیم ملى سـرعت اظهار داشت: متأسـفانه در یکى از 
خبرگزارى ها تصاویرى از اردوى تمرینى ملى پوشان 
اسکیت سـرعت مشـاهده کردم، مبنى بر اینکه تیم 
ملى اسـکیت سـرعت آقایان و بانوان در کنـار هم با 
یکدیگر به تمرین پرداختند از آنجا که ما مربى زن در 
رشته سـرعت در حد بین المللى نداریم و با شرایط بد 
اقتصادى نتوانستیم این امر را محقق کنیم از یکى از 
مربیان با تجربه فدراسیون جهانى دعوت کرده ایم تا 

به ایران سفر کند.
وى افزود: تیم ملى اسکیت سرعت در آکادمى اسکیت 
مجموع ورزشى آزادى در دو پیسـت 200 و 400متر 
به طور مجزا به تمریـن مى پردازند بـا تحقیقاتى که 
انجام دادم مطلع شـدم براى تبادل گام هـا با رعایت 
کامل موازین شرعى اسـکیت بازان دختر و پسر دور 
آخر مرحلـه تمرین خـود را به صورتى که پسـران در 
جلو صـف و دختران در انتهاى صف ایسـتادند،انجام 

دادند.

آنها که رفتند،ماکه ماندیم
نصف جهان عادت داریم در دعاى خیرمان تب را حواله 
همسـایه کنیم تا یک موقع لرز آن دامـن ما را نگیرد. 
گاهى هم شده که در موقع طوفان جایى  پناه بگیریم و 
به موقع رفع آن بگوییم اقتضاى طبیعت است؛ گاهى 

بهارى و گاهى هم طوفانى.
سـید حسـن قاضى زاده هاشـمى وزیر بهداشـت در 
جدیدتریـن پسـت اینسـتاگرامى در مورد اسـتعفاى 
وزراى آموزش و پـرورش، ارشـاد و ورزش و جوانان 
نوشـت: «آشـنایى اینجانب با ایـن دوسـتان عزیز و 
شریف منحصر به سـه سـال و چند ماه گذشته است 
و در این مدت شـاهد بودم براى خدمت به هموطنان 
از هیچ کوششى دریغ نکردند. البته مى دانم، گروهى 
این سـخن را نمى پذیرند؛ موضوعى کـه در مورد هر 
مسـئولى از جمله من نیز صادق اسـت اما شهادت به 
انجام وظیفه از سـوى هر فردى را وظیفه اى اخلاقى 

مى دانم.
باید بدانیم این آمدن ها و رفتن ها نه تنها اقتضاى کار 
اجرایى که گاه یک ضرورت اسـت؛ پس خدمات این 
خادمان را نادیده نگیریم و زحمات شان را پاس بداریم؛ 
همچنانکه در درگاه الهى ذخیـره اى خواهد بود براى 

آخرت ایشان.»

مردان خانه نشین 
نصف جهان بالاى در آن درشت نوشته: توالت مردانه.  
بعـد از بیرون آمـدن و انجـام دادن قضـاى حاجت و 
شستن دست ها، چند دورى روبه روى آینه خود را بالا 
و پایین مى کند و بعد کیف دستى را باز مى کند؛ شانه 
ابرو تا ریمیل خط چشم دارد البته مى گوید سایه چشم 

شماره 47ر ا ندارد.  
عضو هیئت علمى گروه جامعه شناسى دانشگاه تهران 
مى گوید: یکى از علل اینکه پسـران ما امروزه خیلى 
زنانه شده اند، به دلیل این است که پدر بخاطر فعالیت 
در خانه غایب اسـت و پسـران نیز تحت تأثیر تربیت 

مادران قرار دارند.
سهیلا صادقى اظهار داشت: در جامعه اى که مردانگى 
مسـاوى با کار قلمداد مى شـود مردى که کار نداشته 
باشد مردانگى اش نشانه رفته و معمولاً فشارهاى این 
مشـکلات روحى را بر خانواده و به خصوص زن خود 

وارد مى کند.
عضو هیئت علمى گروه جامعه شناسى دانشگاه تهران 
در خصوص خشونت علیه مردان، عنوان کرد: خشونت 
زنان علیه مردان بیشـتر براى بقاسـت و به هیچ وجه 
نمى توان این موضوع را همتراز خشونت مردان علیه 
زنان دانست به دلیل اینکه در یک زمینه کاملاً نابرابر 

قرار مى گیرد.

چرك نویس جمال نوروز باقرى

مدیــرکل فرهنگــى اجتماعــى صنــدوق 
بازنشســتگى کشــورى از آغاز ثبت نام وام 
ضرورى بازنشستگان کشورى از امروز شنبه 
(اول آبــان ماه) خبر داد و گفــت: ثبت نام وام 

ضرورى تا پایان آبان ماه ادامه دارد.
عباس رشیدى در گفتگو با ایسنا با بیان اینکه 
بازنشستگان کشــورى مى توانند از امروز به 
وبســایت صندوق بازنشســتگى کشورى به 
نشانى www.cspf.Ir مراجعه و ثبت نام کنند 
افزود: در دهه اول آذر ماه قرعه کشــى انجام 
و 250 هزار بازنشســته گیرنده وام مشخص 

مى شوند.
وى با بیان اینکه وام ضرورى در شش مرحله 
و با بازه زمانى دوماهه پرداخت مى شود گفت: 
کارمزد این وام 4 درصد و مــدت بازپرداخت 
آن 36 ماهه اســت و بازنشسته دیگر نیازى به 

مراجعه به بانک و ارائه وثیقه ندارد.
مدیــرکل فرهنگــى اجتماعــى صنــدوق 
بازنشستگى کشورى همچنین از افزایش مبلغ 
وام از دو به سه میلیون تومان خبر داد و اظهار 
داشت: امسال اعتبار 750 میلیارد تومانى براى 

پرداخت وام درنظر گرفته شده است.
وى افزود: وام ضرورى قرض الحسنه از جمله 
تسهیلات صندوق براى بازنشستگان است که 
تا پیش از دولت یازدهم بــه 40 هزار نفر اعطا 
مى شد و اعتبار آن 60 میلیارد تومان بود اما در 
سال 93 و با تأمین اعتبار صورت گرفته تا 400 
میلیارد تومان امکان استفاده 200 هزار نفر از 

وام فراهم شد.
رشیدى ادامه داد: در سال 94 امکان افزایش 
مبلغ وام از دو میلیون تومان براى هر بازنشسته 
را نداشتیم اما با افزایش اعتبار به 500 میلیارد 
تومان، تعداد افراد وام گیرنده به 250 هزار نفر 
افزایش یافت  اما براى ســال جارى و با تمهید 
اعتبار 750 میلیارد تومانى از سوى بانک عامل، 
مبلغ وام ضرورى از دو به ســه میلیون تومان 

افزایش یافت.

کاوشگران دریایى روسیه قطعات یک 
ناو جنگى از ناوگان دریایى روســیه 
متعلق به دوره حکومت «پطر کبیر» 
را در قعر دریاى خزر کشــف کردند و 
در حال جســتجو براى یافتن اجزاى 

دیگر هستند.
به گزارش ایرنا، گروهى از کاوشگران 
دریایى وابســته به مؤسسه «جامعه 
جغرافیایى روسیه» در جریان تحقیقات 
باستان شناسى در دریاى خزر، قطعاتى 
از ناو جنگى از جمله توپ و لنگر یک 
کشتى متعلق به دوره پطر کبیر را کشف 

کردند. 
خبرگزارى «ایتارتاس» روز سه شنبه 
به نقل از «دمیترى شیلر» رئیس بخش 
تاتارســتان جامعه جغرافیایى روسیه 
نوشت که گروه کاوشگران این مؤسسه 
از 20 سپتامبر تا دوم اکتبر سال جارى 

میلادى (30 شهریور ماه تا 9 مهر ماه) 
در سواحل خزرى جمهورى داغستان 

عملیات کاوش را انجام دادند.
این گروه در سواحل منطقه دربند (در 
جنوب جمهورى داغستان) قطعات ناو 
جنگى متعلق به ناوگان دوران تزارى 

روسیه را کشف کرد.
به گفته شــیلر، قطعات یافت شــده 
شــباهت زیادى به اجــزاى ناوهاى 
جنگى پطر کبیر در لشکرکشى دریایى 

به ایران دارد.
براى اطمینان بیشتر تحقیقات علمى 
در این زمینه انجام مى شود و در زمان 
حاضر نیز تمامى قطعه ها در سه لایه 
گل و لاى بستر دریاى خزر قرار دارد و 
گروه کاوشگران هم از آن عکسبردارى 

کرده اند.
پطر کبیر در زمان سلطنت شاه سلطان 

حســین صفوى در ایران در روسیه به 
قدرت رسید.

پطر کبیر یا یکم که از ســال 1682 تا 
1696 همراه برادرش «ایوان پنجم» 
حکومت مى کرد، مشــهورترین تزار 
روسیه به شمار مى رود و توانست این 
کشور را به یک قدرت اروپایى تبدیل 

کند.
در این دوره شــاه ایران براى مقابله 
با لشکرکشــى افغان ها از روســیه 
درخواست کمک کرد اما در سال هاى 
بعد دو کشور وارد جنگ شدند و مدتى 
نیز برخى شهرهاى شمالى ایران تحت 

کنترل روس ها در آمد.
لشکرکشى روسیه با پشتیبانى ناوگان 
این کشور در دریاى خزر همراه شد که 
شمارى از ناوهاى جنگى در آن شرکت 

داشتند.

کشف قطعات ناو جنگى پطر کبیر در  اعماق خزر 

نشانه هاى لشکرکشى روسیه به ایران پیدا شد

رئیس اداره سلامت دهان و دندان وزارت بهداشت با 
اشاره به سهم 8 درصدى مراکز دولتى از ارائه خدمات 
دندانپزشکى، گفت: تنها در سال 1393 مردم شش هزار 
میلیارد تومان از جیب خود براى خدمات دندانپزشکى 
هزینه کردند که تلاش ما این اســت این رقم سال به 

سال کاهش یابد.
حمید صمدزاده با اشاره به شروع برنامه 

طرح تحــول ســلامت در حوزه 
دهان و دندان از ابتداى سال 

گذشته، گفت: خوشبختانه 
با گذشت 18 ماه از اجراى 
طرح، تحــولات خوبى در 
حــوزه ســلامت دهان و 
دندان اتفاق افتاد. یکى از 

اهداف و اولویت هاى اصلى 
اجراى این طرح ترویج ترمیم، 

جرم گیرى و پرکردن دندان به جاى 
کشیدن آن است.

وى افزود: تا پیش از این طرح به دلیل وجود پوشــش 
بیمه اى براى کشیدن دندان و هزینه هاى بالاى ترمیم 
و پرکردن، سیاست مراکز دهان و دندان به این سمت 
بود که مردم را به جاى ترمیم و پرکردن دندان، تشویق 
به کشیدن دندان کنند که خوشبختانه اقدامات خوبى در 
این زمینه صورت گرفته و سیاست ها به سمت پرکردن و 

ترمیم دندان در حال پیشروى است.

صمدزاده افزود: از اهــداف و اولویت هاى مهم دیگر 
این طرح بحث ارتقاى ســلامت دهــان و دندان در 
میان دانش آموزان است که براى ما از اولویت بالایى 

برخوردار است.
وى مشــکلات دهان و دندان را شــایع ترین بیمارى 
کشــور عنوان کرد و افزود: در حــال حاضر در 
کشــور ما 90 درصد مردم درگیر این 
مشکلات هستند که متأسفانه 
در این حوزه بیشترین میزان 
پرداختى از جیب مردم را 

شاهدیم.
رئیــس اداره ســلامت 
دهان و دنــدان وزارت 
بهداشــت تصریح کرد: 
در سال 1393 مردم ایران 
شش هزار میلیارد تومان براى 
خدمات دندانپزشکى از جیب خود 
هزینــه کردند که تمام تــلاش ما این 
است این میزان سال به سال کاهش پیدا کند. در حال 
حاضر بخش دولتى در ارائه خدمات د ندانپزشکى تنها 
8 درصد ســهم دارد که تلاش ما این است این میزان 
را به 30 درصد افزایش دهیم. یکى از اقدامات مطلوب 
صورت گرفته در حوزه دهــان و دندان راه اندازى یک 
دانشکده دندانپزشــکى در هر دانشگاه علوم پزشکى 

کشور است.

آمارهاى سازمان ثبت احوال نشان مى دهد که از ابتداى 
سال جارى تا چهارشنبه هفته گذشته 881هزار و700 نفر 
در کشور متولد شده اند که از این تعداد 451 هزار و 430 

نفر پسر و 430هزار و270نفر دختر بوده اند.
همچنین از اول سال 95 تا روز چهارشنبه هفته پیش 687 
هزار و 727 تولد در نقاط شهرى و 193 هزار و 975 ولادت 

نیز در نقاط روستایى انجام شده است. 
آمارهاى سازمان ثبت احوال نشان مى دهد که تعداد فوت 
شدگان از ابتداى ســال جارى تا چهارشنبه گذشته 210 
هزار و 371 نفر بوده که 111 هزار و 497 نفر مرد و 98 هزار 
و 875 نفر نیز زن بوده اند. از میان فوت شدگان 134 هزار 
و 638 نفر در مناطق شهرى و 75 هزار و 734 نفر نیز در 

نقاط روستایى درگذشته اند. 
همچنین تعداد فوت شــدگان صفر تا 14 ساله از ابتداى 
سال 95 تا روز چهارشــنبه 28  مهر، 12 هزار و 412 نفر 
و فوت شدگان 15 تا 29 ساله 16 هزار و 829 نفر و فوت 
شدگان 30 تا 64 ساله،56 هزار و 590 نفر و فوت شدگان 
65 ســاله و بیشــتر نیز124 هزار و 543 نفر بوده است. 
افزایش طبیعى جمعیت در سال 1395 نیز تا چهارشنبه 

هفته گذشته 671 هزار و 344 نفر بوده است.

 با خواندن چند مطلب آن هم در گرســنگى، هوس کردیم آبگوشت 
بخوریم اما چون دیدیم قیمت گوشت ثانیه به ثانیه و مثقال به مثقال 
بالا مى رود دیگر به شکم مشت کوبیدیم که اینبار... بخورد تا دفعه بعد 
اگر قیمت آن کمى پایین آمد تکه استخوانى، یا شاید نصیب بشود دنبه 
چربى و اگر مردان دولتى تکانى به خود بدهند شاید از آن گوشت لخُم 

تکه اى هم نصیب ما شود. 
در این چند روز نقل مجالس شده آبگوشت خورى رؤساى جمهور در 
دولت گذشته و اکنون، بد ندانستیم ابتدا از بزرگان درس بگیریم و در 

ادامه بگوییم که آبگوشت کجا هست، کجا نیست!
درگفتگویى به نقل از آشپز نهاد ریاست جمهورى آمده است افرادى که 
طى سال هاى 84 تا 92 عنان امور مملکت را برعهده داشته اند چندان 
هم به امور جوارحى خــود بى توجه نبودند و در روزهاى مشــخصى 
غذاهایى را صرف مى کردند که اعیانى محسوب مى شد: «رئیس دفتر 
نهاد ریاست جمهورى به من [آشپز نهاد ریاست جمهورى]  مى گفت 
برایمان کدو تنبل بدون روغن در فر بپز و این کدو تنبل ها را عصرانه با 
احمدى نژاد مى خوردند! احمدى نژاد یا مشایى گفته بود یک شنبه ها 

و چهارشنبه ها براى ما آبگوشت سنتى درست کنید.»
و اما از آبگوشت خورى احمدى نژاد که گذر کنیم مى رسیم به آبگوشت 
خورى حسن روحانى در ایام جوانى و در دوره هاى قدیم. خاطرات حسن 
روحانى را مرکز اسناد انقلاب منتشر کرده است.از جمله خاطره حضور 

در قم و تحصیل در حوزه که در صفحات 86 و 87 درج شده است:
«پدرم مبلغ 30 تومان به من داد و گفت: این خرجى یک ماه تو است. 
در پایان یک ماه، مجدداً به قم خواهم آمد. ســپس با من خداحافظى 

کرد و رفت.
وقتى متوجه شدم براى مخارج یک روز فقط یک تومان دارم، فهمیدم 
که باید بر مبناى یک تومان، مخارج روزانــه ام را تنظیم کنم... پیش 
خودم یک تقســیم بندى کرده بودم که با یک تومــان چطور برنامه 
مخارج روزانه را تنظیم کنم. آن زمان یک عدد نان سنگک بزرگ سه 
ریال بود. فکر کردم روزى یک عدد نان براى ناهار و شــام و صبحانه 
کافى است. بنابراین هفت ریال دیگر براى من باقى مى ماند. صبح روز 
بعد به قصابى نزدیک مدرســه رفتم و از قصاب خواستم به اندازه پنج 
ریال گوشــت به من بدهد. قصاب نگاهى به من کرد و گفت: آقا پنج 

ریال گوشت نمى شود! گفتم: چرا؟ گفت: چرا ندارد، نمى شود. گفتم به 
مقدار همان پنج ریال گوشت بدهید. گفت: خیلى خوب پنج ریال را بده. 
پول را دادم و او هم یک تکه استخوان و یک تکه دنبه و یک تکه بسیار 
کوچک گوشت که شــاید به اندازه یک گردو بود، روى آن گذاشت و 
گفت: این هم پنج ریال گوشت شما! ولى بدانید که بعد از این دیگر با 

پنج ریال گوشت نداریم. 
آنچه را داده بود گرفتم و به مدرسه برگشتم. آن روز فهمیدم که با یک 
تومان زندگى کردن سخت است و باید خیلى دقیق تر، برنامه ریزى کنم 
تا با یک تومان بتوانم زندگى کنم... معمولاً هفته اى دو بار آبگوشــت 
درســت مى کردم که آب آبگوشــت را به عنوان خورشــت در ناهار 

مى خوردم و گوشت آن را هم مى کوبیدم و قسمتى از آن را براى شام و 
قسمتى هم براى صبحانه فردا مصرف مى کردم.»

آبگوشــت را از دیروز تا امروز با دومقام کشــورى دنبــال کردیم، از 
دیروزى که آبگوشــت غذاى کارگران در قهوه خانه ها به حســاب 
مى آمد تا امروز که غذاى اعیانى مقامات و مســئولان است. یک نفر 
مى گفت: لابــد نمایندگان مجلس هم به وقت غــذاى ظهر هرکدام 
قابلمه اى زیر بغل دارند همراه با پیاز و ترشــى کــه به وقت خوردن 
زنگ، همانجا وسط مجلس خودشان سفره مى اندازند و دور هم نانى 
تیلیت مى کنند و پیازى مى ترکانند و لقمه گوشــت و نخود به دندان 

مى گیرند.
آبگوشت را مى  توان تابلویى از گذشته تا امروز مردم ایران به شمار آورد، 
تابلویى که حکایت از دوران هاى مختلف دارد. زمانه هایى که هر بار 
رنگ آب و گوشت این غذا را تغییر داده است. مشارکت در پخت این غذا 
نیز منحصر به فرد است و مى توان مشارکت مردمى را از ابتداى تهیه 
تا تناول آن به خوبى مشــاهده کرد. «دیزى مزدى» نمونه اى از این 

مشارکت مردمى بوده است.
شــیوه اى که در قدیم براى پخت آبگوشــت رایج بوده و مشــارکت 
مردمـى، مصـرف بهینـه سوخت و کاهش هزینه تولید غذا را در نظر 

داشته است.
سپردن دیگچه یـــا دیـــزى حاوى مواد آبگوشــت براى پخت به 
نانوایان و حمامیان. به کـارگیرى تنـور و تـن و کـوره هـاى روشنى 
که ســاعت ها بــراى کار خود، تولید حــرارت مى کردنــد اما حجم 
سوخت و شــدت حـــرارت در حدى بود که مى توانســت در حاشیه 
کار، تعدادى دیگ و دیزى را نیز خوب بپزد. چون تولیـــد این میزان 
حرارت در اجـاق هـاى کوچـک خـــانگى و مغـازه اى ممکن نبـود، 
آبگوشـت هـاى سنگکى پز یا حمامى پز اغلـب جاافتـاده تـر از آب در

 مـى آمدنـد.
کسبه نیازى به داشــتن یا افروختن اجاق در مغازه نداشتند و خانه ها 
هم کمتـر سـوخت در اجـاق مى ریختند و با مواد خانگى بى آنکه غذا 
از بیرون بخرند، با پرداخت مزدى اندك، آبگوشتى پختـه و جا افتاده 
تحویل مى گرفتند. شاطر نانوایى یا شــاگرد حمامى هم با برگرفتن 
اندکى از محتویـــات دیگ ها و دیزى هاى این و آن، خود شــکمى 

چرب مى کـرد.

«آبگوشت»، تابلو جامعه ایرانى
ازمشارکت مردمى تا سفره کشى مجلسى

ثبت  نام 
وام ضرورى 
بازنشستگان 

کشورى از امروز

شایع ترین بیمارى کشور، یکى از گران ترین بیمارى هاست

90 درصد مردم 
با مشکلات «دهان و دندان» درگیرند

ثبت بیش از 881 هزار ولادت از ابتداى سال

مدیر کل مدارس غیر دولتى وزارت آموزش و پرورش از مدیر کل مدارس غیر دولتى وزارت آموزش و پرورش از 
کیفیت بخشى امور آموزشى و پرورشى و همچنین نظارت کیفیت بخشى امور آموزشى و پرورشى و همچنین نظارت 
جامع بر مدارس غیر دولتى خبر داد. مجتبى زینى وند اظهار جامع بر مدارس غیر دولتى خبر داد. مجتبى زینى وند اظهار 
داشت: در مدارس غیر دولتى امسال یک میلیون و داشت: در مدارس غیر دولتى امسال یک میلیون و 300300هزار هزار 

نفر دانش آموز ثبت نام کرده اند. نفر دانش آموز ثبت نام کرده اند. 
وى افزود: امسال با اجراى الگوى شهریه، میزان شهریه وى افزود: امسال با اجراى الگوى شهریه، میزان شهریه 
مدارس غیر دولتى بر اساس محاســبه هزینه تمام شده مدارس غیر دولتى بر اساس محاســبه هزینه تمام شده 
متناسب با برنامه هاى اعلام شده مدارس مشخص شد متناسب با برنامه هاى اعلام شده مدارس مشخص شد 
ودر حال حاضر با تشکیل یک کارگروه درحال شناسایى ودر حال حاضر با تشکیل یک کارگروه درحال شناسایى 

نقاط قوت و ضعف اجراى آن هستیم. نقاط قوت و ضعف اجراى آن هستیم. 
زینى وند با بیان اینکه شناسایى صلاحیت حرفه اى معلمان زینى وند با بیان اینکه شناسایى صلاحیت حرفه اى معلمان 
یکى دیگر از موضوعات مهم در آموزش و پرورش است یکى دیگر از موضوعات مهم در آموزش و پرورش است 
اظهار داشت: ما براى شناسایى صلاحیت معلمان برنامه اظهار داشت: ما براى شناسایى صلاحیت معلمان برنامه 

ســنجش صلاحیت هاى حرفه اى معلمان را در دست ســنجش صلاحیت هاى حرفه اى معلمان را در دست 
اجرا داریم. چراکه معقتدیم بدون افزایش توانمندســازى اجرا داریم. چراکه معقتدیم بدون افزایش توانمندســازى 
نیروى انسانى و بالا بردن دانش آنها نمى توانیم به اهداف نیروى انسانى و بالا بردن دانش آنها نمى توانیم به اهداف 

سازمانى خود در بخش افزایش کیفیت آموزشى برسیم. سازمانى خود در بخش افزایش کیفیت آموزشى برسیم. 
مدیر کل مدارس غیر دولتــى وزارت آموزش و پرورش مدیر کل مدارس غیر دولتــى وزارت آموزش و پرورش 
در پایان خاطر نشــان کرد: یکى دیگــر از فعالیت هایى در پایان خاطر نشــان کرد: یکى دیگــر از فعالیت هایى 
که انجام داده ایم و در حال پیگیرى هســتیم ساماندهى که انجام داده ایم و در حال پیگیرى هســتیم ساماندهى 
کلاس هاى فوق برنامه در مدارس غیر دولتى اســت. از کلاس هاى فوق برنامه در مدارس غیر دولتى اســت. از 
آنجایى که فعالیت فوق برنامه اى تأثیرخوبى بر عملکرد آنجایى که فعالیت فوق برنامه اى تأثیرخوبى بر عملکرد 
مدارس دارد دستورالعملى براى ساماندهى این فعالیت ها مدارس دارد دستورالعملى براى ساماندهى این فعالیت ها 
به تمامى استان ها اعلام شده است. در این دستورالعمل به تمامى استان ها اعلام شده است. در این دستورالعمل 
نوع برنامه ها، میزان ســاعات و  چگونگى اخذ شــهریه نوع برنامه ها، میزان ســاعات و  چگونگى اخذ شــهریه 

مشخص شده است.مشخص شده است.

کلاس هــــــاى 
فوق بـــرنامه 
ساماندهــى شد
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خبر

صادرات 37 میلیون کیلوگرم 
محصول کشاورزى 

درشـش ماهه اول سـال جـارى بیـش از 37 میلیون 
کیلوگرم محصولات کشـاورزى به ارزش 45 میلیون 

دلار از استان اصفهان صادر شده است.
این محصولات شامل 11 میلیون تن ازجمله حیوانات 
زنده و محصولات حیوانى، یک میلیون و 349 هزارتن 
محصـولات نباتى، دو میلیـون 300 هـزار تن صنایع 
غذایـى و یـک میلیـون و  300 هزار تـن محصولات 
صنایع تبدیلى و صنایع وابسته و بقیه شامل روغن هاى 

حیوانى و نباتى و ماشین آلات کشاورزى، بوده است.
براسـاس این گزارش، بیشـترین حجـم ارزش ارزى 
محصـولات را حیوانات زنـده و محصـولات حیوانى 
شامل شده اسـت. عمده محصولات صادراتى شامل 
قند و شکر، محصولات لبنى، گوشت و احشا و گلاب 

استحصالى از گل محمدى است.
بیشـترین ایـن محصـولات بـه کشـورهاى عـراق، 

افغانستان، امارات و پاکستان صادرات شده است.

تکمیل ساماندهى 
شهرك ولیعصر(عج)

مدیر منطقه 7 شـهردارى اصفهان گفت: ساماندهى 
خیابـان شـهرك ولیعصر(عج) بـا اعتبار سـه میلیارد 

تومان اجرا شد.
على اصغر شاطورى اظهار داشت: ساماندهى خیابان 
شهرك ولیعصر(عج) به طول 1800 متر به پایان رسید.

وى با اشاره به دیگر پروژه هاى این منطقه عنوان کرد: 
سـاماندهى رفیوژ وسط و اصلاح هندسـى خیابان آل 
محمد(ص) و همچنین مناسب سازى پیاده روها براى 

عبور عابران پیاده در دستور کار قرار گرفت.

«کندوى بازى» 
میزبان دوستداران کتاب  شد

دفتر تخصصى بـازى سـازمان فرهنگـى- تفریحى 
شـهردارى اصفهان با برنامه «کندوى بازى» میزبان 

شهروندان در نمایشگاه «یار مهربان» است.
رئیس خانـه خلاقیت و بازى هاى فکـرى با بیان این 
مطلب گفت: نمایشـگاه کتاب «یار مهربـان» از یکم 
آبان ماه(امروز) به مدت یک هفته در محل ارگ جهان 

نما برگزار شد.
صفیه سادات موسویان اظهار داشت: دفتر تخصصى 
بازى سازمان فرهنگى- تفریحى شهردارى اصفهان 

نیز در همین راستا با برنامه متفاوت «کندوى بازى» 
میزبان شهروندان در نمایشـگاه «یار مهربان» 

است.
وى افزود: ایـن برنامه با هـدف ارائه الگویـى جدید و 
متفاوت از فضا و نوع بازى براى مدارس، کانون هاى 
فرهنگى، ادارات، بیمارستان ها، مجتمع هاى مسکونى، 

مساجد و ... برنامه ریزى شده است.

رونمایى از یادمان شهدا در 
دانشگاه فلاورجان

یادمان شـهداى گمنـام دانشـگاه آزاد اسـلامى واحد 
فلاورجان با حضور مسـئولان شهرسـتان، جمعى از 
خانواده شهدا، اسـتادان، کارکنان و دانشـجویان این 

واحد دانشگاهى رونمایى شد.
سـاخت بناى یادمان شـهداى گمنام واحد فلاورجان 
در محوطه اى به مساحت 500 متر مربع از سال 1393 

آغاز شد.

برگزارى اردوى دانشجویان 
دانشگاه دهاقان 

 طرح پایش سلامت، مشاوره و آموزش به بیماران، ویژه 
ساکنان روستاى محمودآباد از توابع دهاقان با همکارى 
بسیج دانشجویى و انجمن علمى پرستارى دانشگاه آزاد 

اسلامى واحددهاقان برگزار شد.
در این اردوى سه روزه،  توسـط16 نفر از دانشجویان، 
پارامترهـاى سـلامت از قبیـل فشـار خـون، نبـض، 
ضربان قلـب، قنـد خـون، قـد، وزن، انـدازه گیرى و 
کارهاى مربوط به تزریقات و پانسـمان اهالى روسـتا 

انجام شد.

مدیرعامل سازمان خدمات موتورى شهردارى اصفهان 
گفت: نمونه ها و نــوآورى هاى جدیدى را به دســت 
آورده ایم تا ماشین آلات روز دنیا را در اصفهان طراحى 

و بسازیم.
حمیدرضــا صبور اظهارداشــت:عمده ماشــین آلات 
شــهردارى در ارتباط با فعالیت هاى عمرانى و خدماتى 
سطح شهر، زیر نظر سازمان خدمات موتورى در سطح 
شهر فعال هستند.وى افزود: عمده ماشین آلات خدماتى 
این ســازمان در نظافت و رفت و روب خیابان ها و معابر 
اصلى استفاده مى شــود، از این رو باید ماشین آلات را 
به روز رســانى کنیم. صبور تأکید کرد: با توجه به اینکه  

قسمت عمده این ماشین آلات تخصصى و خارجى است، 
سعى داشته ایم براى نگهدارى و تعمیرات آن از قطعات 
ایرانى اســتفاده کنیم، البته در این راســتا خوب عمل 
کرده ایم به طورى که در حال حاضر 95 درصد قطعات 
مورد نیاز ماشــین آلات خارجى توســط این سازمان 
و در خود اصفهان ســاخته و اســتفاده مى شود. وى با 
اشاره به اینکه براى اولین بار دستگاه نرده شوى توسط 
متخصصان سازمان خدمات موتورى شهردارى اصفهان 
ساخته شــد، افزود: در حال حاضر با فعالیت این دستگاه 
در دو شــیفت کارى براى شستشوى نرده ها بسیارى از 

هزینه ها کاهش یافته است.

مدیر پایگاه جهانى مجموعه نقش جهان اصفهان، زمان 
پایان مرمت ده ســاله «عالى قاپو» نفیس ترین عمارت 

صفوى را اعلام کرد.
به گزارش تســنیم، فریبا خطابخش از پایان مرمت ایوان 
عالى قاپو تا پایان امسال خبر داد و گفت:  در حال حاضر 90 
درصد از مرمت سقف عمارت عالى قاپو به پایان رسیده و 
تزئینات دیواره شمالى ضلع شرقى این بنا نیز به اتمام رسیده 
است. مدیر پایگاه جهانى میدان امام(ره) (مجموعه نقش 
جهان اصفهان) اظهار داشت: در حال حاضر کارگاه مرمت 
عمارت عالى قاپو براى بازسازى و مرمت کف و نرده ها دایر 
است اما تزئینات سقف عمارت عالى قاپو تقریباً تمام شده و 

تا یک ماه دیگر به اتمام مى رسد. 
وى افزود: در حال حاضر مرمت تزئینات دیواره شــمالى 
ضلع شــرقى ایوان عالى قاپو به پایان رسیده و امیدواریم 
با مرمت نرده ها، عید نوروز امســال داربســت ها از ایوان 
عالى قاپو برچیده شود. خطابخش همچنین در خصوص 
برخى انتقاداتى که در خصــوص نخاله هایى که به منظر 
عالى قاپو فضاى ناخوشایندى بخشیده پاسخ داد و گفت: 
از آنجایى که کارگاه مرمت در ایوان عالى قاپو برپاست و 
الان هم پیک سفر در اصفهان است و عالى قاپو نیز مسیر 
تردد توریست هاست شرایط را براى ما پیچیده کرده و ما 

نمى توانیم هر روز نخاله ها را تخلیه کنیم.

ماشین آلات خدماتى 
به روز رسانى مى شود

اتمام  مرمت 10 ساله
 عالى قاپوتا پایان سال

کاروانســراى تاریخــى «گبرآباد» یکــى از بناهاى 
کاروانى بین راهــى دوره صفویه در مســیر تاریخى 
اصفهــان- رى و در فاصلــه پنــج کیلومتــر شــهر 
قمصــر واقع شــده کــه در ســال 1354 با شــماره 
1095 در فهرســت آثار ملــى ایران به ثبت رســیده 

است.
پــس از ثبت ایــن اثر و بــه دلیل اهمیــت این بناى 
تاریخى، اولیــن اقدامات مرمتى که بــه علت عوامل 
طبیعى به وجود آمــده بود توســط اداره حفاظت آثار 
باستانى کاشان در این کاروانسرا در سال 1355 انجام 
پذیرفت. با پیــروزى انقلاب اســلامى ایــران و در 
دوران هشت ســال جنگ تحمیلى، به دلایل موقعیت 
جغرافیایى کاروانسرا از این بنا به عنوان پادگان آموزش 
دفاعى و مرکز نظامى اســتفاده شــد و ایــن کاربرى 
تا ســال 1379 تداوم داشــت تا زمانى که کاروانسرا 
دوباره به ســازمان میراث فرهنگى کشور تحویل داده 

شد.
پس از این واگذارى ده سال طول کشــید تا سازمان 
میراث فرهنگى کشــور بــا مدیریت صنــدوق احیا و 
بهره بردارى اماکــن تاریخى، این بناى ارزشــمند را 
جهت بهره بــردارى و تغییر کاربرى در ســال 1389 
در یک مزایده به ســرمایه گذار خصوصى واگذار کرد 
و ایــن تغییر و تحول بــه دلایل مختلفــى چون نبود 
تأسیسات زیربنایى، خسارات انســانى وارده بر کالبد 
اثر و عدم توانایى مالى ســرمایه گذار و بهره بردار اثر 
کمتر از سه سال خاتمه یافت و کاروانسراى گبرآباد از 
سرمایه گذار خصوصى در ســال 1391 باز پس گرفته 

شد.
پس از وقفه ســه ســاله صندوق حفظ و احیا بار دیگر 
با برگــزارى یــک مزایــده کاروانســراى گبرآباد را 
در مهرماه ســال گذشته به ســرمایه گذار خصوصى 
دیگرى به مدت 12 ســال واگذار کرد تــا با تبدیل به 
کاربرى جدید اقامتى و پذیرایى باعث احیا و اســتفاده 
بهینه از این مکان شود و  این کاروانسرا پس ازسال ها،

از بلاتکلیفى خارج شــده و بــا بازســازى آن باعث 
پذیراى مســافران و رونق صنعت گردشگرى منطقه

شود.
بردار و ســرمایه گذار جدید پــس از تحویل بهــره 

گرفتن کاروانســرا با ســرعت قابل توجهى نسبت به 
بازسازى کاروانســراى گبرآباد اقدام کردند به گونه اى 
که حتى در ایام گلاب گیرى در فروردین و اردیبهشت 
ماه سال جارى جشــنواره گل و گلاب در اطراف این 
مکان برگزار شــد بدون اینکه در راســتاى مرمت و 
بازسازى کاروانسرا اقدام مؤثر و قابل توجهى انجام شده 

باشد.
در خرداد ماه کارگاه مرمت این بنا در حالى تعطیل شد 
که کف فرش بــام این بناى تاریخــى جمع آورى و با 
گذشــت پنج ماه بدون هیچ بازســازى رها شده است 
در نتیجه با توجه به فصل بارندگى و شــرایط نامساعد 
جوى در قمصر کاشــان ایــن بناى ارزشــمند دوران 

صفویه با خطر تخریب و ریزش ســقف ها مواجه شده 
است.

در همیین رابطه مســئول حوزه میراث فرهنگى اداره 
میراث فرهنگى، صنایع دستى و گردشگرى شهرستان 
کاشان درباره وضعیت کاروانسراى گبرآباد اظهار داشت: 
انتخاب ســرمایه گذار براى بناهاى تاریخى توســط 
صندوق احیا و بهره بردارى اماکــن تاریخى ازطریق 
مزایده صورت مى گیرد و ســرمایه گذار این کاروانسرا 
دلیل توقف عملیات بازسازى را مشکلات مالى عنوان 

کرده است.
حمیدرضــا زیارتى افــزود: کارشناســان اداره میراث 
فرهنگى کاشان بازدیدهاى خود را مرتب از این بنا انجام 

مى دهند و مشاهدات خود را براى نماینده صندوق احیا 
در استان اصفهان ارسال مى کنند.

وى تصریح کرد: با توجه به فرارسیدن فصل بارندگى 
و رها شــدن عملیات بازســازى، نگرانى هایى براى 
گبرآباد وجــود دارد که از مســئولان صنــدوق احیا 
جهت حل مشــکلات پیش رو درخواســت رسیدگى 

کرده ایم.
با توجه به تهدیدات پیش روى گبرآباد، سئوالى که در 
ذهن ها خطور مى کند این اســت که کنترل و نظارت 
صندوق احیا و بهره بــردارى اماکن تاریخى و ناظران 
میراث فرهنگى استان بر این موضوع چگونه بوده که 
پس از چندین ماه از تعطیلى اقدامات اجرایى کاروانسرا، 

پشــت بام برچیده شــده و درآغاز فصل بارندگى هیچ 
اقدامى براى نجات این اثر ارزشمند تاریخى نکرده اند 
تا همه چیز دست به دست هم دهد و به جاى حفاظت 
و نجات، یک اثر ارزشمند به ســمت ویرانى و تخریب 

سوق داده شود؟

مدیر امور باغبانى سازمان جهاد کشاورزى استان اصفهان از 
افت 30 درصدى تولید سیب در اصفهان نسبت به سال هاى 
پر آب خبر داد و گفت: به سبب معضل خشکسالى با کاهش 

برداشت و تولید سیب به ویژه در سمیرم مواجه بودیم.
احمدرضا رئیس زاده با اشــاره به برداشت محصول سیب 
پاییزه در استان اصفهان اظهار داشت: در پاییز امسال در 
حدود 230 هزار تن ســیب پاییزه در اقلام زرد و قرمز در 

استان اصفهان برداشت شد.
وى از برداشت هزار تن سیب تابستانه خبر داد و افزود: در 
تابستان سال جارى هم، شــاهد برداشت هزار تن سیب 
درختى در سطح استان بودیم که پس از آن برداشت سیب 

پاییزه از مهرماه آغاز شد و تا اواسط پاییز ادامه دارد.
مدیر امور باغبانى سازمان جهاد کشاورزى استان اصفهان 

تصریح کرد: شهرستان سمیرم نقش بسزایى در تولید سیب 
استان دارد و در حدود 95 درصد از سیب استان اصفهان را 
تأمین مى کند که درصد بالایى از این محصول به خارج از 

کشور صادر مى شود.
وى از افت 30 درصدى تولید سیب نسبت به سال هاى پر 
آب خبر داد و گفت: در سال هایى که خشکسالى و حوادثى از 
قبیل سرمازدگى وجود ندارد، در حدود 300 تا 350 تن سیب 
برداشت مى شود اما به سبب معضل خشکسالى با کاهش 

برداشت و تولید سیب به ویژه در سمیرم مواجه بودیم.
رئیس زاده خاطر نشــان کرد: امسال شــرایط سختى در 
ســمیرم وجود داشــت و علاوه بر کم آبى، سرمازدگى در 
بهار هم ســبب شــد که هزار تن از محصول سیب دچار 

خسارت شوند. 

«گبرآباد» در معرض ویرانى  است

کاروانسراى عهد صفوى را دریابید

,,
ئیــس  ر

اتحادیــه مصالح 
ساختمانى استان اصفهان 

ر از افت قیمت مصالح ســاختمانى  د
یک ماه گذشته خبر داد و گفت: قیمت مصالح 

ســاختمانى با افت 30 تا 50 درصدى مواجه بوده و به 
ســبب اســتاندارد نبودن، صادرات این تولیدات تعطیل 

شده است.
ناصر محمدى با اشاره به قیمت مصالح ساختمانى در سال 
جارى اظهار داشت: مصالح ساختمانى ایران به کشورهاى 

خارجى صادر مى شد و از وضعیت مناسبى برخوردار بود.
وى از افت قیمت مصالح ساختمانى در یک ماه گذشته خبر 
داد و افزود: در یک ماه گذشته مصالح ساختمانى شامل 
آجر و سیمان با افت 30 تا 50 درصدى قیمت مواجه بوده و 

هیچگونه افزایش قیمتى در این زمینه حاصل نشد.
رئیس اتحادیه مصالح ساختمانى استان اصفهان تصریح 
کرد: رکود بخش مسکن و متوقف شدن صادرات مصالح 
ساختمانى سبب افت قیمت مصالح ساختمانى شده و در 

یکسال گذشته وضعیت بازار راکد بوده است.
وى با اشاره به اســتاندارد نبودن مصالح ساختمانى بیان 

داشت: در ایران 
مصالح ساختمانى 
همچــون ســیمان و 
آجر به کشورهاى عربى و 
افغانستان صادر مى شد اما به 
سبب عدم کیفیت و استاندارد این 
مصالح، صادرات آنها تعطیل شده، زیرا 
مصالح ساختمانى در هر کشورى از یک 
استانداردى برخوردار بوده و وقتى مصالحى وارد کشورى 

شود آن  را با استاندارد کشور خودشان مقایسه مى کنند.
رئیس اتحادیــه مصالح ســاختمانى اســتان اصفهان 
اظهــار داشــت: بخــش مســکن در رکــود به ســر 
مى برد کــه اتفاق مثبتى به شــمار نمــى رود اما قیمت 
مصالح ســاختمانى در رابطــه با این موضــوع تأثیرى 

ندارد.
 MDF ،وى خاطرنشان کرد: در بخش ساختمان میلگرد
و سرامیک با رکود مواجه هستند چراکه تولید از مصرف 
سبقت گرفته اســت و بهبود این اوضاع به دولت و فعال 
شدن بخش عمرانى بستگى دارد  که در حال حاضر نتیجه 

قابل ملاحظه اى پیش بینى نمى شود.

صادرات 
مصالح 
ساختمانى
 از استان اصفهان 
متوقف شد

خشکسالى
 برداشت سیب در 
اصفهان را کاهش داد

ششمین رزمایش اقتدارهوایى فدائیان حریم ولایت 
با دستیابى به تمامى اهداف از پیش تعیین شده روز 

چهارشنبه در منطقه انارك اصفهان پایان یافت.
امیرسرتیپ دوم خلبان  مسعود روزخوش سخنگوى 
این رزمایش گفت: این رزمایش پس از اتمام مرحله 
عملیاتى و ارزیابى توسط کارشناسان خبره و تحقق 
اهداف از پیش تعیین شده در ابعاد مختلف، با برگشت 
تمام جنگنده هاى شــکارى به پایــگاه اصلى خود 

پایان یافت. 
ششمین رزمایش اقتدارهوایى فدائیان حریم ولایت 
نیروى هوایى ارتش جمهورى اسلامى از روز دوشنبه 
هفته گذشته با رمز «یاحسین بن على(ع)» در منطقه 
عمومى اصفهان و از پایگاه شهید بابایى آغاز شده بود. 
در این رزمایش، انواع هواپیماهاى شکارى رهگیر، 
شــکارى بمب افکن، ترابرى نیمه سنگین و سبک، 
هواپیماهاى ارتباطى و شناســایى، سوخت رسان و 
انواع پهپادها حضور داشتند و بخشى از توان نیروى 
هوایى ارتش جمهورى اسلامى در صیانت و دفاع از 

حریم هوایى میهن اسلامى را به نمایش گذاشتند.

پایان رزمایش هوایى 
فدائیان حریم ولایت

با توجه به تهدیدات پیش 
روى گبرآباد، سئوالى که 
در ذهن ها خطور مى کند 
این است که کنترل 
و نظارت صندوق احیا 
و بهره بردارى اماکن 
تاریخى و ناظران میراث 
فرهنگى استان بر این 
موضوع چگونه بوده که 
پس از چندین ماه از 
تعطیلى اقدامات اجرایى 
کاروانسرا، پشت بام 
برچیده شده و درآغاز 
فصل بارندگى هیچ 
اقدامى براى نجات این اثر 
ارزشمند تاریخى نکرده اند

شهردارى آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبه شــماره 1815 مورخ 95/7/10 شوراى اسلامى شهر آران و بیدگل 
نسبت به اجاره بهره بردارى تبلیغات بدنه اتوبوس و مینى بوسهاى درون شهرى و برون شهرى به مدت دو سال با قیمت پایه 
کارشناسى (اتوبوس ها ماهیانه 4/000/000 ریال و مینى بوس ها ماهیانه 3/000/000 ریال) از طریق مزایده عمومى به بخش 
خصوصى اقدام نماید. لذا از کلیه متقاضیان واجد شرایط دعوت به عمل مى آید تا حداکثر ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار 

نوبت دوم این آگهى جهت اطلاع از شرایط برگزارى و شرکت در مزایده به شهردارى آران و بیدگل مراجعه نمایند. 
ضمناً هزینه انتشار آگهى به عهده برنده مزایده وکمیسیون در رد یا قبول پیشنهادات مختار مى باشد. 

آگهى مزایده (مرحله اول)

حسن ستارى- شهردار آران و بیدگل

نوبت اول
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آغازبرداشت انار 
از باغ هاى اردستان

مدیرجهاد کشاورزى شهرستان اردستان با بیان اینکه 
بیشترین تولید انار این شهرسـتان به بازارهاى تهران 
و اصفهان عرضه مى شـود، تصریح کرد: مقـدارى از 
انار تولیدى این شهرسـتان نیز به صورت رب فرآورى 

مى شود.
على اکبر صالح اظهارداشت: از نیمه مهرماه سال جارى 
برداشت انار از باغ هاى این شهرستان شروع شده و تا 

پایان آبان ماه ادامه خواهد داشت.
وى گفت: پیش بینى مى شود امسال میزان تولید انار در 

شهرستان اردستان به 29هزار و 500 تن برسد.

پیش بینى 2منطقه در مبارکه 
براى تغییر الگوى کشت

على اصغـر ذاکرى فرمانـدار مبارکه با بیـان اینکه  در 
رابطه بااصلاح الگوى مصرف ومدیریت مصرف آب، 
فعالیت هاى خوبى انجام شـده است، گفت: دو منطقه 
در این شهرستان به صورت پایلوت براى تغییر الگوى 
کشت پیش بینى شده که انتظار داریم با همکارى جهاد 

کشاورزى و کشاورزان هرچه سریع تر عملیاتى شود.
وى از برخى از کشاورزانى که زمین خود را براى کشت 
پیاز اجاره مى دهند انتقاد و عنوان کرد: با توجه به کمبود 
آب در شهرستان واستفاده بیش از حد سموم غیر مجاز 
در کشـت پیاز، ازسـال آینده بـا پیـازکاران متخلف و 
کشاورزانى که زمین خود را در اختیار آنان مى گذارند، 

برابر قانون برخورد مى شود.

تکمیل ایستگاه مترو ى 
چهارراه تختى  

مدیرعامـل سـازمان قطار شـهرى اصفهـان و حومه 
از تکمیل ایسـتگاه متـروى چهارراه تختـى اصفهان 
خبرداد. محمد جواد شعرباف با اشاره به آخرین وضعیت 
ایستگاه هاى مترو اظهار داشت: ایستگاه چهارراه تختى 
بیشتر از یک ماه است که تکمیل شده و براى افتتاح آن 
منتظر حضور یکى از مسئولان عالیرتبه نظام هستیم.

وى افزود: طبق برنامه ریزى قبلى قرار بود معاون اول 
رئیس جمهور به مناسـبت عید غدیر  به اصفهان سفر 
کند و ایسـتگاه تختـى را افتتـاح کنند اما ایـن امکان 

فراهم نشد.
مدیرعامل سازمان قطار شهرى اصفهان و حومه ادامه 
داد: سـعى داریم تا پایان نیمه اول سال آینده خط یک 
کامل شود و این یعنى تمام ایسـتگاه هاى خط یک تا 
ایستگاه دفاع مقدس در ترمینال صفه به بهره بردارى 
برسـند؛ در این مسـیر ایسـتگاه هاى پر چالش دروازه 
دولت، انقلاب و میدان آزادى وجود دارد که به صورت 

شبانه روزى در حال کار هستند. 
مدیرعامل سازمان قطار شهرى اصفهان و حومه تعداد 
قطارهاى فعال در خط یک را دو رام قطار عنوان کرد و 
افزود: این دو قطار جوابگوى فاز اول خط یک هستند  و 
هفت رام قطار نیز در حال انجام تست هستند که پس 
از گذشت مراحل متعدد براى فازهاى بعدى خط یک و 

دیگر خط ها آماده مى شوند.

یک درصد تالاب گاوخونى
 آب دارد

 مسـئول دبیرخانـه مدیریـت زیسـت بومـى تـالاب 
گاوخونى گفت:اکنون مساحت تالاب 47 هزار هکتارى 
گاوخونى خشک اسـت و مى توان گفت یک درصد از 
مساحت تالاب آب دارد و 99 درصد دیگر خشک است.
فرهاد امینى با بیان اینکه در تابستان سال گذشته و با 
توجه به جارى شـدن مقدار کمى آب در رودخانه براى 
تالاب و اضافه شدن جریان هاى دیگر زهاب و پساب 
به آن، با همت و کمک اهالى و ساکنین شرق اصفهان 
بالاخره آب به تالاب رسـید، ابراز داشت: این جریان تا 
قبل از آغاز کشت پاییزه کشاورزان ادامه داشت و پس 
از آغاز کشـت آب ورودى به تـالاب گاوخونى مجدداً 
خشک شد. وى اضافه کرد: در حال حاضر جریان کمى 
بین 300 تا 500 لیتـر برثانیه آب وارد تالاب مى شـود 
که جریان دائمى نیسـت و بـراى حق آبـه واقعى 5/5 
متر مکعب آب برثانبه باید وارد گاوخونى شـود تا 176 
میلیون متر مکعب حق آبه  تعیین شده به تالاب برسد 

که متاسفانه اختصاص پیدا نکرده است. 

خبر

مدیر کل راه و شهرسازى اســتان اصفهان گفت: تمام 
راه هاى استان اصفهان دو بانده شده است و این در حالى 
که فقط جاده اردستان به این شکل در نیامده که به زودى 

دوبانده خواهد شد.
حجــت ا... غلامــى با اشــاره بــه آخریــن وضعیت 
پیشــرفت ســاخت و ســاز در جــاده هاى اســتان 
اصفهان، اظهار داشــت: در حال حاضــر 32 کیلومتر 
از محور اصفهان – اردســتان به بهره بردارى رســیده 
اســت و 23 کیلومتر آن تا بهمن ماه بــه بهره بردارى 

مى رسد.
وى بیان داشــت: 17 کیلومتر باقیمانده از این جاده در 

صورت تأمین بودجه تا پایان سال 96 افتتاح خواهد شد.
مدیــر کل راه و شهرســازى اســتان اصفهــان 
درخصــوص 23 کیلومتــر آمــاده افتتــاح گفت: 23 
کیلومتر از عملیات در این محور از ســمت کمشچه به 
پیچ دیزى لو به اتمام رســیده است و تنها 9 کیلومتر آن 
نیاز به آســفالت دارد که در صورت تأمین اعتبار تا دهه 
فجر امســال به بهره بردارى مى رسد و پیچ دیزى لو به 
سمت اردســتان به عنوان یکى از نقاط پرتصادف این 
محور حذف خواهد شــد و این جاده بــا اضافه کردن 
یک واریانت نزدیک پــل راه آهن به جاده اصلى وصل 

مى شود.

مدیرکل بهزیســتى استان اصفهان با اشــاره به اهمیت 
آموزش در مواجهه بــا زلزله گفت: اولین مانــور زلزله، 
پیشــگیرى و اقدامات پس از آن ویژه معلولان به عنوان 
تمرینى فرضــى در یکى از مراکز توان بخشــى بیماران 

اعصاب و روان انجام شد.
سعید صادقى گفت: یکى از وظایف سازمان بهزیستى در 
حوزه پیشگیرى حوادث و مداخلات بعد از حادثه است تا 
برنامه و اقداماتى را پیشگیرى کند. وى با اشاره به اینکه 
هزار و 700 مرکز تحت پوشش اداره کل بهزیستى استان 
اصفهان هســتند، عنوان کرد: از این تعــداد، هزار مرکز 
مهدکودك هستند و 700 مجموعه دیگر مراکز مشاوره، 

توان بخشى، پرورشگاه هاى کودك و نوجوان و... است که 
لازم است آموزش هاى لازم را قبل از بروز حادثه ببینند. 
مدیرکل بهزیستى استان اصفهان ضمن اشاره به اهمیت 
این آموزش ها در توانمندســازى افــراد در برابر حوادث 
طبیعى و غیرطبیعى بیان داشت: در بهزیستى استان 300 
هزار نفر را در مراکز شــبانه روزى تحت پوشش داریم که 
مورد مراقبت و نگهدارى قرار مى گیرند. وى از وجود هزار 
و 300 پرسنل رسمى در این اداره خبر داد و گفت: در مراکز 
غیردولتى بهزیستى نیز بیش از 16 هزار نفر در حال فعالیت 
هســتند که در مجموع 17 هزار نفر را تشکیل مى دهند و 

مى توان از آن به عنوان بخشى از جامعه یاد کرد.

برگزارى نخستین مانور 
زلزله ویژه معلولان استان

تمام راه هاى استان اصفهان
 2 بانده شد

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامى استان اصفهان درباره 
مسائل فرهنگى از جمله وضعیت خانه مطبوعات اصفهان 
و صدور کارت خبرنگارى و بیمه خبرنگاران، مشــکلات 
کنســرت ها و دیگر مســائل فرهنگى شــهر اصفهان با 
خبرنگاران فارس به گفتگو نشســت. مسائل فرهنگى، 
سینما، وضعیت هنرمندان اصفهان، مشکلات تئاتر شهر 
و مشکلات خبرنگاران رسانه هاى گروهى از جمله مسائلى 
بود که در این نشســت به آنها پرداخته شــد که در ادامه 

بخش هایى از آن را مى خوانید.
برگزارى مراسم نکوداشت آیت ا...
مظاهرى رئیس حوزه علمیه اصفهان 
توســط اداره کل فرهنگ و ارشــاد 

اسلامى چگونه خواهد بود؟
قصد داریم تا کنگره اى براى نکوداشت آیت ا... مظاهرى 
در 25 آذرماه ســال جارى در اصفهان برگزار کنیم که در 
ابتداى سال جارى با حضور در دفتر ایشان تقاضاى برگزارى 
چنین برنامه اى را داشتیم، ایشان در ابتدا مخالفت کردند اما 
برگزارى این برنامه را در قالب احیاى آثار ارزشــمند دینى 
و مذهبى پذیرفتنــد. از جمله اقداماتى کــه تاکنون براى 

برگزارى این کنگره صورت گرفته اســت تشکیل ستاد 
کنگره  نکوداشــت آیت ا...مظاهرى است، همچنین در دو 
نوبت دیدارهایى با مراجع عظام تقلید در قم و اصفهان انجام 
شده که دور سوم این دیدارها هفته جارى با حضور در دفاتر 

آیات عظام ناصرى و مقتدایى صورت مى گیرد.
باتوجه به تغییر شیوه دریافت کارت 
خبرنگارى و ایجاد ســامانه جامع 
رسانه هاى کشور، روند صدور کارت 
خبرنگارى به چه شکل پیش مى رود؟

کارت خبرنگارى در دوره هاى گذشــته نیــز در اصفهان 
صادر مى شد اما به مرور و پس از تصمیم گیرى هاى وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامى قرار بر آن شد تا صدور آن در قالب 
سامانه جامع کشور صورت گیرد تا خبرنگاران به صورت 
کشورى شناخته شوند و کارت آنان در سراسر کشور معتبر 
باشد. پس از ارائه اطلاعات توسط خبرنگاران در این سایت، 
این اطلاعات به صورت هفتگى با تشکیل شوراى مربوطه 
توسط کمیته هاى این شورا بررسى مى شود تا مشخص شود 
یک فرد از نظر وزارت ارشــاد به عنوان یک خبرنگار تلقى 
مى شود یا خیر، اگر خبرنگار تلقى شد وارد مراحل بعدى شده 

و رزومه کارى آن خبرنگار را بررسى مى کنند.
دلیل تغییر سیســتم ثبت نام کارت 
خبرنگارى از سامانه سما به سامانه 
جامع رسانه هاى کشور چه بود؟ چه 
امتیازاتى باعث اعطاى کارت حرفه اى 
خبرنگارى به خبرنگاران خواهد شد؟

متأسفانه سامانه سما با مشکلاتى مواجه شد که وزارت ارشاد 
تصمیم به ایجاد سامانه جامع رسانه هاى کشور کرد، در این 
سامانه آیین نامه هایى وجود دارد که خبرنگاران مى توانند 
آثار خود را در این ســامانه بارگذارى کنند، این کار باعث 
تفکیک خبرنگاران واقعى که داراى اثر هستند با دیگر افراد 
مى شود. عضویت در تشــکل هاى صنفى مطبوعات مثل 
خانه مطبوعات، تعداد آثار، کیفیت آثار، تألیف کتاب، میزان 
همکارى با خبرگزارى ها و... در این سامانه امتیاز دارد که با 
ورود به سامانه و ثبت نام در آن بسته به امتیازات هر خبرنگار، 
کارت خبرنگارى با درجه هــاى «حرفه اى» و «درجه 2» 

صادر مى شود.
وضعیت بیمه خبرنــگاران پس از 
ثبت نام در این سایت به چه صورت 
خواهد بود؟ مسئولیت بیمه خبرنگاران 

برعهده دفاتر خبرگزارى اســت یا 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامى؟

مأموریت و اعزام به خارج از کشور از دیگر امتیازاتى است 
که کارت حرفه اى خبرنــگارى دارد، همچنین این کارت 
خبرنــگاران را مجاز به حضور در قســمت VIP برنامه ها 
بدون دعوتنامه مى کند؛ خبرنگارانى که حائز امتیازات لازم 
مى شوند مى توانند درخواست بیمه کنند که در اینصورت 
توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامى بیمه خواهند شد و 
از درصد تخفیف بیمه بهره مند مى شوند. خبرنگاران در سه 
حالت مى توانند بیمه شوند که بهترین حالت بیمه خبرنگارى 
وزارت ارشاد پس از ثبت نام در ســامانه جامع رسانه هاى 
کشور است، متأسفانه بسیارى از خبرنگاران فعال در استان 
اصفهان از این موضوع بى اطلاع هستند اما تاکنون بیش از 

70 کارت خبرنگارى در استان صادر شده است. 
همانگونه که مستحضرید برگزارى 
کنسرت ها با اما و اگرهاى زیادى روبه 
رو بوده و اعتراض آیات عظام و مراجع 
تقلید را در کشور به همراه داشته، نظر 

شما در این باره چیست؟

موضوع نحوه برگزارى کنسرت ها در کشور دغدغه اى ملى 
است که نیاز به اصلاح ادبیات و گفتمان در برخورد با این 
موضوع است، هیچیک از بزرگان کشور مشکلى با برگزارى 
کنسرت ها ندارند بلکه با ایجاد حواشى آنها مخالف هستند و 
این موضوعى است که حتى رئیس جمهور و وزیر ارشاد نیز 

به آن اشاره داشته اند. 
با توجه به ارزش محور بودن نظام مقدس جمهورى اسلامى 
بدیهى است که باید شئونات اسلامى در کنسرت ها رعایت 
شود، همچنین براى شنیدن واضح آثار هر هنرمند به سکوت 
و نظم در کنسرت ها نیاز است و فضایى که شرکت کنندگان 
بتوانند از کنســرت بهره ببرند که متأســفانه در برخى از 
کنسرت ها قوانین و مقررات توسط شرکت کنندگان رعایت 
نشده و منجر به هرج و مرج مى شود که  دغدغه بر سر این 

موضوع در شهر قم نیز به وجود آمد.
عدم رعایت حجاب اسلامى توسط برخى از شرکت کنندگان 
در کنسرت ها یکى از مباحثى است که باعث اعتراض مراجع 
تقلید و دیگر بزرگان کشور شــده و این موضوع به اصل 
کنسرت مرتبط نمى شود بلکه به کسانى مربوط است که به 

عنوان تماشاگر در کنسرت حضور یافته اند.

مدیرکل ارشاد اصفهان با اشاره به حاشیه سازى هاى اخیر :

بزرگان کشور
 مشکلى با کنسرت 

ندارند

 نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراى اسلامى گفت: 
باید دادگاهى تشکیل شود تا کسانى که اختیار قانونى داشتند 
و در 15 سال گذشته با سوء استفاده خودشان در بحث آب و 

هواى اصفهان مقصر بودند، پاسخگو باشند.
حیدرعلى عابدى اظهار داشــت: متأســفانه مسئولان ما 
در زمانى که اختیارات دستشــان بوده، در مقابل صبورى 
اصفهانى ها ظلم کردند و بدون هیچ قاعده و قانونى اجازه 

دادند حقابه اصفهان به تاراج برود.
وى با بیان اینکه در اوایل دولت تدبیر و امید، تدبیرى براى 
حمایت از این حق اندیشیده شده است، افزود: براى احیاى 
زاینده رود، ما مسئله را نه قومیتى و نه استانى مى کنیم، بلکه 
این انتظار را داریم که مصوبه اى کــه خود وزیر نیرو امضا 
کرده است، اجرا شود.وى اضافه کرد: وقتى رودخانه زاینده 
رود متعلق به اصفهان است، باید حق و حقوق  نادیده گرفته 

شود؟ در حالى که وزارت نیرو حق میراب زاینده رود را دارد.
وى کاهش بارندگى ها را بهانه اى براى عدم احقاق حقابه 
کشاورزان اصفهان دانست و افزود: باید توجه داشته باشیم 
که میزان آب موجود در ســد مخزن آب به برداشت هاى 
بالادست بستگى دارد و از این رو ما براى احقاق حقوق مردم 
اصفهان با هیچکس شوخى نداریم و از اختیارات قانونى خود 

نهایت بهره بردارى را خواهیم داشت.
نماینده مردم اصفهان با تأکید بر اینکه طى سال هاى گذشته 
در برداشــت آب زاینده رود هرج و مرج اتفاق افتاده است، 
اضافه کرد:  از این به بعد باید سهم برداشت از سر شاخه تا 
ادامه مسیر، مشخص، بازسازى و برداشت هاى غیر مجاز و 
ویلاسازى ها متوقف و دست اندازى ها باید جمع آورى شود 
تا حق حقابه دار و غیر حقابه دار مشــخص شود و تالاب 

گاوخونى نجات یابد.

دادگاه مقصرانِ معضل آب تشکیل شود

نصب اسلپ هاى واحد فیلتراسیون در تصفیه خانه آب 
گلپایگان به پایان رسید.

مدیر آبفاى شهرى شهرستان گلپایگان با بیان این 
مطلب گفت: واحد فیلتراسیون که از جمله مهمترین 
فرآیندهاى تصفیه خانه آب به شمار مى آید، با نصب 

این اسلپ ها آماده بهره بردارى است.
ناصر دهقانى اظهار داشت: فرآیند واحد فیلتراسیون 
شــامل حذف لخته هاى موجود در آب است که از 
طریق عبور آب از اسلپ هایى شامل نازل، سیلیس 

و آنتراست انجام مى شود.

یک جلد قرآن خطى نفیس 170 ســاله به کتابخانه 
عمومى زهرائیه نجف آباد اهدا شد.

مدیر کتابخانه زهرائیه نجف آباد  گفــت : این قرآن 
نفیس که به وســیله مرحــوم آیت ا... ســید احمد 
حسینى نجف آبادى( مشــهور به آیت ا... مرتضوى 
بنى) 170 سال پیش کتابت شده است از سوى دکتر 
سیدمصطفى مرتضوى از نوادگان نسل پنجم وى به 
صورت امانت دائم در اختیــار کتابخانه زهرائیه قرار 
گرفت. وحید پوراســماعیلى افزود: این قرآن نفیس 
تا سال 1395هجرى شمســى نزد اولاد،نوادگان و 

بازماندگان آن مرحوم قرار داشت.
وى گفت:علاوه بر خط بسیار زیبا و تنوع رنگ مرکب 
استفاده شده، کاتب دانشمند این قرآن، به ترجمه کامل 
در ذیل آیات و تفسیر مختصرى در حواشى صفحات 
آن نیز همت گماشته است که این مصحف شریف را 
به منبع بسیار مهم و ارزشمندى براى محققان و قرآن 
پژوهان، در راستاى مطالعه و بررسى تاریخ ترجمه و 

تحقیق و کتابت قرآن مجید تبدیل کرده است.
پور اســماعیلى افزود: این مصحف شریف، با لحاظ 
مسائل امنیتى، درمحفظه اى مخصوص قرار گرفته 

ودر معرض دید علاقه مندان است.

پایان نصب اسلپ هاى 
تصفیه خانه آب گلپایگان

اهداى قرآن 170 ساله

عباس عباس زاده مدیر کیفیــت ذوب آهن اصفهان در 
آیین تجلیل از منتخبین کشــوري و اســتانی در حوزه 
استاندارد براي سومین بار به عنوان مسئول نمونه کنترل 

کیفیت استانی مورد تجلیل قرار گرفت .
این آیین به مناســبت روز جهانی اســتاندارد با حضور 
زرگرپور اســتاندار اصفهان، غلام حسین شفیعی مدیر 
کل استاندارد استان و تنی چند از دیگر مسئولین نگین 

28مهر ماه برگزار گردید .
مدیر کیفیت شــرکت ذوب آهن اصفهان در حاشیه این 
آیین گفت: طبق ســنوات هر ســاله در روز استاندارد، 
سازمان ملی استاندارد کشور از واحد ها و مسئولین نمونه 
کنترل کیفیت قدردانی می کنــد و ذوب آهن اصفهان 
نیز با توجه به کیفیت محصــولات خود از جمله تجلیل 

شدگان بود .
عباس عباس زاده خاطر نشــان ساخت: این سومین بار 
است که به عنوان مســئول نمونه کنترل کیفی توسط 
ســازمان ملی اســتاندارد انتخاب شــدم و این نتیجه 
تلاش و کوشش شبانه روزي تمامی کارکنان و به ویژه 
تلاشــگران کنترل کیفیت اســت که در حفظ و تثبیت 
کیفیت محصولات تــلاش می نماینــد و صادرات به 
کشورهاي اروپایی و حاشــیه خلیج فارس نیز نشان از 

مرغوبیت محصولات شرکت دارد.
مدیر کیفیت ذوب آهن  گفت: با پیاده ســازي مدیریت 
سیستم انرژي در سطح شــرکت امید است گواهینامه 
مربوطه را دریافت و در سال آینده واحد نمونه کشوري 

در استاندارد شویم .

یک رتبه استاندارد
 براى ذوب آهن اصفهان

شهردار زرین شهر در حاشیه بازدید 
از هیئت هاى مذهبى زرین شــهر 
گفت: تبیین معارف ارزشمند نهضت 
کربلا و عاشورا باید اساس برنامه ها 
و سوگوارى هاى هیئت هاى مذهبى 

در ایام محرم و صفر باشد.
جــواد جمالى افزود: ایــن آیین ها 
چراغ هدایتى براى جامعه اسلامى 
اســت و تبیین و شناساندن معارف 
ارزشمند خاندان عصمت و طهارت 
(ع)به ویژه سیدالشهدا(ع) سرلوحه 

همه برنامه ها باشد.
وى یادآور شد: به پا کردن مجالس 

وعظ و خطابه جهت شناســاندن و 
انتقال هدف اباعبــدا...(ع) از قیام 
عاشورا توفیق و ســعادت بزرگى 

است.
شهردار زرین شــهر تصریح کرد: 
آن حضرت چون قیام خود را براى 
خدا آغاز کرد امروز پس از قرن ها 
عاشــقان و دلدادگان آن بیشــتر 

مى شود.
جمالى گفت: زوایاى شــخصیت 
اباعبدا... (ع) تنها شهادت مظلومانه 
و غریبانه وى نیســت بلکه حسین 
بن على(ع) ابعاد مختلف شخصیتى 

دارد.
جمالى ادامــه داد: امر به معروف و 
نهى از منکر حرکــت با محوریت 
ولایت و ولایتمدارى و جدا نبودن 
دین از سیاست از محورهاى اصلى 

نهضت و قیام خونین کربلا بود.
شــهردار زرین شــهر عنوان کرد: 
بسیارى از مشکلات جامعه نشأت 
گرفتــه از تــلاش دشــمن براى 
کمرنگ کردن درس هــاى قیام 
عاشوراست لذا هیئت هاى مذهبى 
رسالت بزرگى در خنثى سازى این 

دسیسه ها دارند. 

 هیئت هاى مذهبى 
معارف نهضت کربلا را تبیین کنند

فرماندار خمینى شهر در آیین رونمایى از تابلوهاى شهرى 
و تمثال دو هزار و 300 شــهید خمینى شهر اظهار داشت: 
اجلاسیه ملى شهداى این شهرستان یک تحول و رخداد 
بزرگ فرهنگى و مذهبى براى تاریخ خمینى شهر محسوب 

مى شود.
احمد رضوانى با انتقاد از عدم همکارى بخشى از مسئولان 
شهرســتان براى برگزارى اجلاســیه ملى شهدا گفت: با 
قاطعیت اعلام مى کنم با اندك کسانى که عدم همکارى 
در اجراى اجلاسیه شهدا را داشتند و کوتاهى کردند برخورد 

خواهم کرد و هیچگونه بهانه تراشــى در این رابطه مورد 
قبول نیست.

حمید مرادى فرمانده سپاه خمینى شهر نیز با اشاره به اینکه 
اجلاسیه ملى شهدا همزمان با 7 آبان ماه و با برگزارى دعاى 
ندبه و پخش سراسرى از شبکه ملى در محل امامزاده سید 
محمد(ع) خمینى شهر آغاز مى شــود، گفت: برنامه اصلى 
اجلاسیه مراسم افتتاحیه با حضور رئیس مجلس شوراى 
اسلامى و فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامى است 

که با حضور هزار مهمان از سراسر کشور برگزار مى شود.

رئیس مجلس و فرمانده کل سپاه به خمینى شهرمى آیند
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اعمال قانون وانت بارهاى 
فاقد مدرك از امروز

مدیرکل دفتر حمل و نقل کالاى سازمان راهدارى 
و حمل و نقل جاده اى گفت: ســاماندهى تردد وانت 
بارها در راه هاى برون شهرى در دستور کار قرار دارد 
و از ابتداى آبان ماه(امروز) امسال براى آنها که فاقد 

مدارك لازم باشند، اعمال قانون صورت مى گیرد.
غلامحســین دغاغله افزود: اقدام مزبــور به منظور 
ســاماندهى ناوگان وانت بار و ایجاد انتظام در نحوه 
بهره بردارى و تردد وانت بارهــا در جاده هاى برون 
شهرى و ارتقاى ســطح ایمنى با هماهنگى پلیس 

راهور ناجا انجام مى شود.
وى افزود: رانندگان حمل و نقل کالاى سبک (وانت 
بارها) براى فعالیت در بخش برون شهرى مى بایست 
شرایط لازم به منظور صدور، تمدید و تعویض کارت 
هوشــمند رانندگان حمــل و نقل برون شــهرى و 

روستایى را داشته باشند.

ادامه طرح بازرسى از اصناف  
 رئیس اتاق اصناف ایران با اشــاره بــه اینکه طرح 
بازرســى از اصناف در هفته هاى آینده هم با شدت 
بیشــترى ادامه پیدا مى کند، گفت: تمام بازار تحت 

نظارت بازرسان قرار خواهد داشت.
على فاضلى گفت: موضوع نظــارت بر بازار یک امر 
عادى است و فقط موضوع مبارزه با قاچاق کالا این 
نیست که به سراغ بازار لوازم خانگى برویم، بلکه تمام 

بازار را تحت نظارت خواهیم داشت.
وى با بیان اینکه تمام کالاهاى عرضه شده در بازار 
را رصد مى کنیم، افزود: این نظارت ها همیشــه در 
بازار بوده اما در هفته هاى اخیر بیشــتر شده است و 

بازاراهاى مختلف را در برمى گیرد.

رکورد ذخیره سازى گاز ایران 
شکسته شد

افزایش تولید گاز در پــارس جنوبى منجر به جهش 
40 درصدى ذخیره ســازى گاز طبیعــى در مخازن 
استراتژیک و زیرزمینى گاز در شــمال شرق ایران 

شده است.
بهره بردارى از فازهاى جدید پارس جنوبى و افزایش 
ظرفیت تولید گاز طبیعى ایــران منجر به ثبت یک 
رکورد جدید ذخیره ســازى گاز طبیعــى در مخازن 
زیرزمینى کشور براى دومین سال متوالى شده است.

کاهش صادرات خرما
طى نیمه نخست امسال میزان و قیمت خرماى ایرانى 
در بازارهاى جهانى کاهش یافته اســت که نشــان 
مى دهد برغم برنامه ریزى و سیاستگذارى مسئولان 
براى افزایش صادرات محصولات کشــاورزى، این 
مهم محقق نشــده، که به گفتــه تولیدکنندگان و 
تاجران، بزرگ ترین عامل آن نبود بسته بندى مناسب 

و صادرات هدفمند است.
در شش ماهه نخست امسال 69 هزار و 371 تن انواع 
خرما به ارزش 79 میلیون و 630 هــزار دلار به 69 
کشور جهان صادر شده که از نظر وزنى 5/81  درصد 
و از نظر ارزشى 25/63درصد نسبت به سال گذشته 

کاهش داشته است.

نیمى از خودروهاى داخلى 
بى کیفیت هستند!

در حدود 50 درصد خودروهاى ســوارى تولیدى در 
شهریور ماه امســال در پایین ترین سطح کیفى قرار 

داشتند.
در ارزیابى خودروهاى سوارى تولیدى در شهریور ماه 
امسال، 18 مدل از 35 مدل خودروى سوارى تولیدى 
در ایران تنها یک ســتاره کیفى را کسب کرده اند و9 
مدل از این محصولات نیز دو ســتاره و هشت مدل 

معادل سه ستاره کیفى را کسب کرده اند.
موضــوع قابل توجه این اســت که عــلاوه بر قرار 
داشتن در حدود نیمى از سوارى هاى تولید داخل در 
پایین ترین سطح کیفى، با کیفیت ترین سوارى هاى 
تولیدى در ایران نیز تنها سه ستاره از پنج ستاره کیفى 

را کسب کرده اند.

 معاون دفتر حمل ونقل مسافرى ســازمان راهدارى درباره 
تمهیدات این سازمان در ایام اربعین حسینى(ع) گفت: نرخ 
بلیت  و کرایه ناوگان به غیر از شــرایط خاص و بدون تأیید 

مراجع حاکمیتى نباید افزایش یابد.
نیما شهرزاد اظهار داشــت: نرخ هاى فعلى باوجود افزایش 
20 درصدى دو ماه قبل، به قیمت قبلى بازگشته و هیچگونه 

افزایشى حتى براى ایام اربعین نخواهد داشت.
وى افزود: با توجه به مالکیت 100 درصدى بخش خصوصى 
بر ناوگان حمل  و نقل عمومى جاده اى کشــور، این ناوگان 
فقط در شرایطى خاص از جمله افزایش تقاضا براى سفر به 
استان هاى ایلام و خوزستان و افزایش ترددهاى یکسرخالى، 

عوامل خاص دیگر و با تأیید مراجع حاکمیتى و دولتى، مجاز 
به افزایش نرخ هستند.

معاون دفتر حمل  و نقل مســافر سازمان راهدارى و حمل  و 
نقل جاده اى تصریح کرد: تلاش  سازمان راهدارى در جهت 
جلوگیرى از افزایش نرخ بلیت براى ایام اربعین است تا مانند 
سال گذشته، شاهد افزایش سه تا چهار برابرى قیمت بلیت و 
کرایه به دلیل ازدحام غیرمنتظره جمعیت و عبور زائران از مرز 

بدون روادید و ثبت نام قبلى نباشیم.
  سال گذشته  با توجه به افزایش نرخ کرایه و بلیت تا چهار برابر، 
سازمان راهدارى و حمل ونقل جاده اى با افزایش نرخ کرایه و 
جبران تردد یکسرخالى تا دو برابر نرخ مصوب موافقت کرد. 

رئیس سازمان مرکزي تعاون روستایی از دریافت مجوز 
هیئت وزیران براي توزیع ســیب زمینی و پیاز در صورت 

لزوم به محرومان خبر داد.
آبان ماه سال گذشــته بود که خبر دفن هزار و 700 تن 
سیب زمینی کشاورزان فسا و داراب رسانه اي شد؛ اتفاقی 
که علاوه بر حاشیه دار بودن آن، 620 میلیون تومان از پول 

بیت المال را به زیر خاك برد.
اما امسال با نزدیک شدن به زمان خرید تضمینی پیاز و 
سیب زمینی، هیئت وزیران مصوبه اي را به تصویب رسانده 
که براساس آن، تعاون روستایی می تواند در صورت لزوم، 

پیاز و سیب زمینی میان محرومان توزیع کند.

رئیس ســازمان مرکزي تعاون روســتایی ایران گفت: 
به تازگی مجــوزي از هیئت وزیران دریافــت کرده ایم 
کــه در صــورت نبــود امــکان عرضه ســیب زمینی 
و پیازي که مشــمول خرید تضمینی شــده، بتوان آنها 
را به مددجویان تحت پوشــش امداد امــام خمینی(ره) 
و بهزیســتی عرضه کند. حســین صفایی افزود: تدابیر 
لازم براي جلوگیري از فاســد شــدن محصولاتی که 
مشــمول خرید تضمینی می شــوند، تدارك دیده شده 
اســت زیرا در بســیاري از زمان ها این محصولات به 
دلیل به هم خوردن تعادل قیمتــی، قابل عرضه در بازار

 نیستند.

بلیت اتوبوس
 گران نمى شود

سیب زمینی و پیاز رایگان 
 توزیع مى شود

بازار خودرو هنوز هم در رکود به ســر مى برد؛ رکودى که از 
اوایل پاییز گریبان آن را گرفته و به نظر مى رســد تا هفته ها 
ادامه خواهد داشت. این در شرایطى است که نمایشگاهداران 
خودرو معتقد هستند طى دو سه هفته آینده شاهد تحولاتى 

در بازار وارداتى ها خواهیم بود.
به گفته آنها، طى هفته هاى پیش رو، به تدریج خودروهاى 
مدل 2017 وارد بازار ایران مى شــوند و از همین رو قیمت 
خودروهاى وارداتى دستخوش افت و خیز خواهد شد. آنطور 
که فعالان بازار مى گویند بــا ورود خودروهاى مدل 2017، 
قیمت این محصولات حبابى شده و به بالاتر از نرخ واقعى 
مى رسد و از آن سو، مدل هاى 2016 و پایین تر، افت قیمتى 
نسبتاً محدود را به خود خواهند دید. به عبارت بهتر، نوبرانه هاى 
وارداتى نیز درست مانند خودروهاى جدید داخلى، در ابتداى 
ورود به بازار، جهش قیمتى را تجربه خواهند کرد و در ادامه 

رفته رفته در مسیر کاهش قیمت قرار مى گیرند.
فعالان بازار بر این باور هستند که حباب قیمتى خودروهاى 
2017 بــزرگ خواهد بــود، با این حال قیمــت مدل هاى 
2016 افت چشــمگیر و بالایى نخواهد داشــت. اما ورود 
خودروهاى خارجى جدید به بازار ایران در حالى است که هنوز 
نه بحث هاى مربوط به معیار لوکس بودن خودروها تمام شده 
و نه بسیارى از واردکنندگان توانسته اند مجوز رسمى فعالیت 
را از شــرکت هاى مادر دریافت کنند. در حال حاضر حجم 
موتور دو هزار و 500 سى ســى به بالا، معیار مدنظر وزارت 
صنعت، معدن و تجارت براى خودروهاى لوکس است؛ به  
گونه اى که خودروهــاى داراى حجم موتورى بیش از این، 
اجازه ثبت سفارش و ورود به کشــور را ندارند. این در حالى 

است که به اعتقاد برخى کارشناسان و فعالان حوزه واردات، 
حجم موتور نمى تواند معیار مناسبى براى واردات باشد و بهتر 
است ملاك هاى دیگرى از جمله «ارزش دلارى» در این 

مورد لحاظ شود.
از سوى دیگر اما با وجود لغو تحریم هاى بین المللى، بسیارى 
از نمایندگى هاى واردکننده خودرو به کشور، هنوز نتوانسته اند 
مجوزهاى لازم را از شــرکت هاى مادر خارجى دریافت و 
فعالیت خود را رسمى کنند. در حال حاضر تنها چند شرکت 
که تعداد آنها به انگشتان یک دست هم نمى رسد، موفق به 

کسب مجوز رسمى فعالیت از خارجى ها شده اند و بسیارى 
از برندهاى معروف هنوز نمایندگى رسمى خود را در ایران 
معرفى نکرده اند. این در حالى اســت که با لغو تحریم هاى 
بین المللى، امکان ورود مستقیم و بدون واسطه خودروهاى 
خارجى در بازار ایران فراهم آمده و شرکت هاى خارجى نیز 
به دنبال معرفى نمایندگانى مناسب و کاربلد در بازار کشور 
هســتند. به گفته منابع آگاه، در حال حاضر مذاکرات میان 
خودروســازان خارجى و کاندیداهاى اخذ نمایندگى آنها در 
ایران، برقرار است، اما هنوز خبرى رسمى در مورد منتخبان 

نهایى اعلام نشده است.
      بازار وارداتى ها در مدل 2017

ســرى اما به بازار خودروهــاى وارداتى بزنیــم و ببینیم 
اوضاع ورود مدل هاى 2017 به چه شــکل است. به گفته 
فعالان بازار، در حال حاضر هیونداى اکسنت با قیمتى معادل 
110 میلیون تومان خرید و فروش مى شــود و رنو فلوئنس 
فول 132 میلیون تومان قیمت دارد. در بین دیگر مدل هاى 
هیوندایى در بازار ایران اما توســان با قیمتى در حدود 188 
میلیون تومانى به دست مشتریان مى رسد براى خرید سانتافه 

فول 2017 نیز باید در حدود 223 میلیون تومان هزینه داد. 
فعالان بازار اما در مورد تویوتا کمرى هیبرید عنوان مى کنند 
که این محصول در حال حاضر 225 میلیون تومان به فروش 
مى رسد. همچنین از بازار محصولات کیا نیز خبر مى رسد 
که هم اکنون با 148 میلیون تومان مى توان صاحب سراتو 
شد، اما براى خرید اپتیما در فولترین آپشن باید 197 میلیون 

تومان هزینه کرد.

با وجود آنکه در طول ســال هاى گذشته بارها صحبت از نهایى شدن ســاخت ریل در داخل ایران 
مطرح شده بود و حتى در دوره هاى مختلف 
زمانبندى هــاى خاصى دربــاره چگونگى 
تحویل آن به گوش مى رســید اما هر بار بنا 
به دلایل مختلــف تحویل این محصول به 
تعویق مى افتاد موضوعى که این بار به نظر 
مى رســد راه حلى جدى براى آن اندیشیده 

شده است.
به گزارش تابناك،  داســتان ریل ملى براى 
نخستین بار از ســال 1378 مطرح شد و در 
طول این 17 ســال بارها مسئولان وزارت 
راه و شهرســازى و مسئولان شرکت ذوب 
آهن اصفهــان درباره چگونگــى پیگیرى 
این موضوع و ساخت ریل ملى مذاکرات و 

بحث هاى طولانى داشتند.
پس از آنکه در ســال هاى سخت تحریم به 

نظر مى رسید شرکت ذوب آهن امکان تکمیل خط تولید خود را ندارد، با روى کار آمدن دولت یازدهم 
و نهایى شدن لغو برخى از محدودیت ها قرار بر آن شد که زمستان 94 اصلى ترین زمان براى رسیدن 

نخستین محصولات ریل ملى در نظر گرفته شود.
با وجود آنکه این موضوع قطعى به نظر مى رسید اما باز هم نهایى نشدن مقدمات لازم براى رسیدن 

خط تولید به مرحله نهایى ساخت ریل ملى را به سال 1395 موکول کرد.
در کنار مشکلاتى که نهایى شدن خط تولید به وجود آورده بود چند موضوع و اشکال دیگر نیز کار 
رسیدن ریل ملى به مرحله بهره بردارى نهایى را با دشوارى همراه مى کرد. یکى از آنها سختى کار 
در تأمین مالى پروژه هاى بزرگى مانند ســاخت ریل بود. هر چند راه آهن اعلام کرده در این راستا 
کمک هاى خود به ذوب آهن را ادامه مى دهد و حتى طلب سال هاى گذشته را نیز تسویه نکرده اما 

همچنان به نظر مى رسد تحویل نهایى ریل به تأمین منابع مالى بالا احتیاج دارد.
در کنار آن بحث فناورى به کار گرفته در این ریل ها نیز یکى دیگر از اصلى ترین سئوال هاى مطرح 
در این حوزه بود. هر چند مدیرعامل راه آهن اعلام کرده ریلى که ذوب آهن تولید خواهد کرد قطعاً 
مورد استفاده بوده و در بسیارى از مسیرها امکان بهره بردارى از آنها وجود دارد اما نوعى از ریل هاى 
سنگین که هنوز فناورى اش در ایران به دست نیامده، مى تواند همچنان بخشى از بازار را در اختیار 

کشورهاى خارجى قرار دهد.
یکى دیگر از اصلى ترین ابهام هاى مطرح شده در این حوزه بحث قیمت تمام شده ریل ملى است. 
راه آهن اعلام کرده حاضر است نرخى بالاتر از آنچه مى توان از شرکت هاى خارجى تحویل گرفت 
به ذوب آهن پیشنهاد دهد اما قطعاً مزیت نسبى ساخت این ریل کاهش قیمت تمام شده آن خواهد 

بود که باید دید آیا در فازهاى بعدى امکان رسیدن به آن وجود دارد یا نه؟
با وجود تمام کش و قوس هاى به وجود آمده در طول ماه ها و البته سال هاى اخیر سرانجام سه شنبه 
هفته گذشته مدیرعامل راه آهن اجراى طرح ریل ملى را کلید زد تا ذوب آهن وعده رساندن ماهانه 
10 هزار تن ریل را تا پایان قرارداد فعلى که 40 هزار تن ریل را شامل مى شود نهایى کند. البته شرکت 
راه آهن اعلام کرده آماده عقد قرارداد براى 100 هزار تن جدید نیز خواهد بود که این موضوع مى تواند 

بخش قابل توجهى از نیازهاى فعلى ریل جدید را برطرف کند.
هر چند تا زمان رسیدن این محصول به دست وزارت راه و شهرسازى و استفاده از آن در پروژه هاى 
فعلى نمى توان به طور قطع از سرنوشــت ریل ملى سخن گفت اما صحبت هاى مدیرعامل راه آهن 
درباره بهره بردارى از این ریل ها در آینده نزدیک و البته عقد قراردادهاى بزرگ تر مى تواند این امید را 

به وجود آورد که پس از زمانى طولانى از انتظار سرانجام ماه عسل ریل ملى آغاز شده است.

وضعیت خودروهاى داخلى و وارداتى در روزهاى پیش رو

بازار در انتظار نوبرانه هاى وارداتى 

ماه عسل ریل ملى 
منابع مالى، قیمت تمام شده و زمان تحویل همچنان در ابهام

مجتمع دخانیات اصفهان در نظر دارد اقلام ضایعاتى خود را به شرح زیر 
و از طریق برگزارى حراج به فروش رساند. لذا از متقاضیان دعوت بعمل 
مى آید ساعت 10 صبح روز چهارشنبه مورخ 95/8/5 در محل مجتمع واقع 

در خیابان کمال اسماعیل حاضر گردند. 
11-- اقلام فلزى (میز- درب کولر- تابلو بــرق- قاب- تورى آلومینیومى- 
جالباســى- کرکره کوچک و بزرگ- بادبزن کولر- فن کوچک و بزرگ و 

صندلى گردان و دستگاه منگنه و ...) کلاً به تعداد 56 عدد 
22-- اقلام پلاستیک (مهتابى کوچک و بزرگ) به تعداد 12 عدد و پلاستیک 

ضایعاتى حدود 150 کیلو 
33-- اقلام کاغذى (کاغذ ســفید 100*70 حدود 2317 کیلوگرم- رینگ و 
حلقه مقوایى حدود 27000 عدد- کاغذ و کارتن ضایعات حاصل از تولید 

حدود 800 کیلو)
44-- انواع نوار نقاله با عرض متفاوت (10 رول) حدود 250 متر 

تذکرات: 
- رؤیت اقلام ساعت 9 صبح همان روز مى باشد. 

- پرداخت هزینه نشر آگهى به عهده برنده خواهد بود. 
- 20 درصد قیمت پیشنهادى برنده، در روز حراج باید پرداخت گردد. 

- جهت کسب اطلاعات بیشتر با تلفن 32224182- 031 واحد تدارکات 
مجتمع اصفهان تماس حاصل فرمائید. 

آگهى حراج اقلام ضایعاتى

مجتمع دخانیات استان اصفهان 
م الف: 6318

مجتمع دخانیات اصفهان

خودروقیمت
206 تیپ 33,400,0002
206 تیپ 37,500,0005
30,200,000GLX 405 پژو
206 صندوقدار38,700,000
پارس بنزینى36,400,000
رنو ساندرو استپ وى58,000,000
40,500,000TU5 پارس
28,500,000SE سمند
تندر90 ایران خودرو38,200,000
پراید 21,200,000131
پراید 21,500,000111
27,800,000EX ساینا
پارس تندر41,000,000
دنا44,900,000
لیفان 87,000,000820
جک S5 اتوماتیک94,800,000

121,000,000FL 3مزدا
رنو ساندرو اتوماتیک51,300,000

ت رنو کپچر116,000,000
 اس

ان
توم

 به 
ت ها

قیم

 قیمت خودروهاى داخلى در بازار
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 گفتگو با فرشید طالبى ستاره سابق سپاهان و ذوب آهن

 ساکت باز هم تبریک گفتبهتـــــــرین خاطرات را از اصفهان دارم
محمدرضا سـاکت مدیرعامل اسبق سـپاهان مطابق  
همیشـه  باز  هم در نامه اى انتصـاب مدیرعامل جدید 

سپاهان را تبریک گفت.
وى که همیشه نشـان داده در ارسال پیام هاى تبریک 
در خط مقدم حضـور دارد در طول سـالیان اخیر پس از 
انتصاب مدیران و کسـب موفقیت ها و قهرمانى هاى 
سـپاهان به نوعى از  جملـه اولین افرادى بـود که پیام 
تبریک خود را سریعاً به باشگاه ارسال مى نمود، در مورد 

طاهرى هم مجدداً این کار را تکرار کرد.

بهت آور است!
برخى از رسانه ها اعلام نموده بودند که یکى از شروط 
قبول مدیرعاملى باشگاه فولاد مبارکه سپاهان توسط 
محسـن طاهرى خداحافظى نویدکیا از سپاهان است. 
انتشار این خبر در دو مرحله مورد واکنش شدید پایگاه 
خبرى سپاهان قرار گرفت. به گونه اى که در مرحله دوم 
سایت باشگاه اعلام کرد این خبر دروغ و بهت آور است 

و به هیچ وجه قابل هضم نیست!

شکست واترپلو اصفهان 
بیسـت و ششـمین دوره لیگ برتر واترپلو باشگاه هاى 

کشورآغاز شد.
در نخسـتین دیدار هفته نخسـت این مسـابقات، نفت 
امیدیـه موفق شـد نیـروى زمینى ارتـش را بـا نتیجه 
10 بر 6 شکسـت دهـد. در دومیـن دیدار هم سـایپا با 
حسـاب 15 بر 6 از سـد نفت  و گاز گچسـاران گذشت.
امـا در آخریـن مسـابقه ایـن هفتـه تیـم اصفهـان به 
مصـاف مدافـع عنـوان قهرمانى یعنـى دانشـگاه آزاد 
تهران رفت و با نتیجه سنگین 14 بر 2 شکست خورد.

در جدول رده بنـدى لیگ برتـر واترپلـو در پایان هفته 
نخست، تیم هاى دانشگاه آزاد، سـایپا و نفت امیدیه به 

ترتیب در رده هاى اول تا سوم قرار گرفتند.

ارزشیابى درس تربیت  بدنى
مدیرکل تربیت بدنى وزارت آمـوزش و پرورش گفت: 
یکى از کارهاى بسیار مهمى که در دسـتور کار داریم، 
آموزش مدیران و دقت در ارزشیابى درس تربیت بدنى 

است.
حسین بابویى در حاشیه افتتاحیه دوره کشورى تربیت 
مـدرس کتـاب راهنمـاى معلـم درس تربیت بدنى در 
اصفهان، در گفتگو با ایمنا اظهار داشت: یکى از اهداف 
مهمـى کـه آمـوزش و پـرورش دارد، کیفیت بخشـى 
بـه همـه فعالیت هـاى آموزشـى و پرورشـى اسـت. 
وى ادامـه داد: ما 33 هـزار معلم و نزدیک به سـه هزار 
سالن ورزشى داریم، پس باید تلاش کنیم که از شرایط 

استفاده کنیم.

سرنوشت مبهم هادى اصغرى
 هادى اصغرى  با مذاکرات انجام شده با مدیریت باشگاه 
با فسخ قرارداد از تیم شاهین شهردارى بوشهر جدا شد .
پیش از این نیز فرزاد رحیمى قبل از دیدار با ذوب آهن در 

جام حذفى از جمع شاهینى ها جدا شد .
هادى اصغرى مهاجم اسبق سـپاهان بود که  در زمان 
عضویـت خـود در راه آهن بـه  همراه محسـن خلیلى 
بازیکن وقت پرسـپولیس، به طور مشـترك به عنوان 
آقاى گلى دست یافت و به سـپاهان آمد اما در این تیم 
اصفهانى عملکردى فاجعه بار داشت و  پس از یک فصل 

از سپاهان جدا شد.
 

رابطه شکرآب شد
بختیار رحمانى و سید مهدى رحمتى از دوستان نزدیک 
به هم در اسـتقلال به حسـاب مى آمدند ولـى گویا به 
مشـکل خورده اند و رابطه شـان شکرآب شـده است. 
این را نزدیکان استقلال هم تأیید کرده اند و مى گویند 
حتى رحمتى به شکل تندى پس از بازى سیاه جامگان 

با بختیار حرف زده است.
خیلى ها تصور مـى کردند پس از جنجـال رحمانى در 
بازى سیاه جامگان و اعتراضش به تعویض، رحمتى پا 
پیش بگذارد و حتى براى بخشش او پادرمیانى کند اما 
خبرهاى رسیده از استقلال حکایت از آن دارد که مهدى 

براى این دوست قدیمى اش هیچ اقدامى نکرده است!

تایم اوت

سال 86  ورزشگاه نقش جهان را به بهانه ساخت طبقه 
دوم و ســقف آن تعطیل کردند. بدین ترتیب سپاهان 
مجبور شــد براى یک دوره نامشــخص مهمان ذوب 
آهن در فولادشهر شود. از آن زمان بارها تاریخ جدیدى 
براى بازگشــایى نقش جهان اعلام  شــد. اما هر بار به 
دلیل تکمیل نبــودن پروژه به زمــان نامعلوم دیگرى 
موکول  شــد. به هر حال پس از اینکه باشگاه سپاهان 
و کارخانه فولاد مبارکه مســئولیت تکمیل ورزشــگاه 
را برعهده گرفتند، روند تکمیل آن ســرعت بیشــترى 
گرفت تا اینکه بالاخره اعلام شــد نقــش جهان آماده 
بازگشایى اســت. اما عکس هایى که در روزهاى اخیر 

از این پروژه ملى منتشــر شد یک ســئوال بزرگ را در 
ذهن بیننده مطرح مى کند. نقــش جهان را به چه دلیل 
تعطیل کردید؟ ورزشــگاهى که از دید مسئولین آماده 
بهره بردارى اســت بیشتر به یک ســرهم بندى براى 
سرپوش گذاشتن روى یک اشتباه بزرگ ملى شباهت 
دارد تا یک بازگشــایى واقعى. ورزشگاهى که به بهانه 
ساخت طبقه دوم بیش از ده ســال تعطیل بود، حالا در 
شرایطى قرار اســت بار دیگر به بهره بردارى برسد که 
علاوه بر اینکه سقف آن کامل نشده، اساساً طبقه دوم 
قابل استفاده نیســت. پس این همه سال تعطیلى براى

 چه بود؟

 گل محمدى 
در رنکینگ جهانى

نقش جهان 
بدون طبقه دوم

درخواست حلالیت از 
کرانچارو خاطره تلخ 

از گودرزى 
گروه ورزشــى روزنامه نصف جهــان  در بخش  
جدیدى با عنــوان صداى هواداران، به بررســى 
دیدگاه ها و نظرات  دوســتداران ورزش اصفهان 
و ایران مى پردازد. شــما مى توانیــد دیدگاه ها و 
تحلیــل هــاى خــود در رابطــه بــا مســائل 
مختلــف ورزش را بــه پســت الکترونیــک

 info@nesfejahan.net ارســال نمایید.این 
ســتون نیم نگاهى نیز به کامنت هاى هواداران 
فوتبال به ویژه  دوستداران سپاهان و ذوب آهن در 

صفحات مجازى دارد.
درخواست حلالیت وزیر ســابق ورزش و جوانان 
از سرمربى اســبق ســپاهان، سپاســگزارى از 
هیئت مدیره ذوب آهن بابت حمایت از حســینى، 
دلتنگى براى محرم نویدکیا و طرح مباحثى راجع 
به ورزشــگاه نقش جهان، از جمله دیــدگاه ها و 
نظراتى بود که از سوى هواداران در روز اخیر مطرح

 شد.
بخشــى از ایــن مطالــب هــوادارى را بــا هم 

مى خوانیم:
■ از بدترین خاطراتى که من از آقاى گودرزى وزیر 
سابق ورزش و جوانان دارم این است که کاشانى 
مدیر وقت تیــم ملى امید در حال عقــد قرارداد با 
زلاتکو کرانچار براى هدایــت تیم امید در رقابت 
هاى مقدماتى المپیک بود اما  مدیران زیر مجموعه 
گودرزى با زدن تهمت دائم الخمر بودن به کرانچار 
مانع تحقق این کار شــدند و در نهایت هم دیدید 
که چه بلایى بر سر تیم ملى امید با آن همه ستاره 
جوان آمد. آقاى گودرزى! مگر قرار نبود با دوران 
تهمت و افترا خداحافظى شود. حال که دیگر رفته 
اید حتماً از کرانچار عذرخواهــى کنید و حلالیت 

بطلبید. 
■ دیدید کرانچار قبل از اســتعفا از دینامو زاگرب 
چه کار بزرگى کرد  و موفق شــد نماینده کرواسى 
را از مراحل ســخت پلى آف اروپا عبور دهد و به 
مرحله گروهى لیگ قهرمانان اروپا برســاند. حالا 
هم دیر نشده اســت. حال که گودرزى رفته است 
دوباره شرایط را فراهم کنید تا کرانچار هدایت تیم 
المپیک ایران را بر عهده گیرد و خیالمان بابت این 

تیم راحت شود.
■  مطلب «پــس از منصــور حــالا مجتبى»، 
که در شــماره پنج شــنبه نصف جهان منتشــر 
شــد بســیار عالى و درســت بــود. واقعــاً چرا 
برخى مربیان ناموفــق صرفاً بخاطر اسمشــان 
باید ســال هــا در تیــم هــاى مختلــف بمانند 
و چیــزى جــز ناکامــى هــم دســتاورد آنان 

نباشد. 
■ وقتى درخشــش فوق العاده ســردار آزمون در 
روســتوف را، هم در بازى هاى لیگ روسیه و هم 
لیگ قهرمانان اروپا و البته تیم ملى مى بینم مرتباً 
حسرت مى خورم که چطور سپاهان به راحتى این 
بازیکن را از دست داد و مدیران وقت باشگاه با چه 
حســاب و کتابى به راحتى رضایتنامه او را صادر 

کردند. 
■ آن  بحثى که در مورد حضور رسول کربکندى 
در کادر فنى سپاهان به عنوان مشاور یا مدیر فنى 
آمده بود کلاً منتفى شــد؟ بهتر بود اگر قرار است 
این اتفاق نیافتد و یا مدیران باشــگاه با حضور آقا 
رسول مخالف باشند، این موضوع از سوى ویسى 

رسانه اى نمى شد. 
■ آخریــن عکــس هایى کــه از نقــش جهان 
مخابره شــده نشــان مى دهد که این استادیوم 
مى تواند زیباترین  ورزشــگاه ایران لقب بگیرد. 
همیشــه زیباتریــن ها مــال اصفهان اســت و

 تمام!
■ کار هیئــت مدیــره باشــگاه ذوب آهــن در 
حمایت از مجتبى حســینى بهتریــن کار ممکن 
بود. واقعاً در این موقع چه کســى مى توانســت 
هدایت ذوب آهن را به عهده بگیرد؟ برخى مربیان 
همیشــه نــاکام و امتحــان پــس داده که الان 
تیم  ندارند باید مــى آمدند و ناکامــى خود را در 
این تیــم ادامه مــى دادنــد؟ حســینى بهترین 
گزینه بود و خدا را شــکر مدیــران ذوب آهن هم 
اشــتباهى بزرگ را مرتکب نشــدند و وى را ابقا 

کردند.

صداى هواداران

رین رینبهتـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــرینبهتـ رینبهتـ بهتـ

نصف جهان نام فرشید طالبى 
همچنــان در حافظه هــواداران فوتبال 

اصفهان به خوبى مانده است. توانایى هاى قابل ستایش 
و اخلاق منحصر به فرد از جمله ویژگى هایى بود که فرشید 
را در هر جمعى متمایز از بقیه نشان مى داد و بى جهت نبود 
که وى چندین بار موفق شده بود لقب مرد اخلاق فوتبال 

ایران را از آن خود نماید.
او البته یک رکورد جالب  در فوتبــال را هم از خود برجاى 
گذاشته اســت. قهرمانى جام حذفى با  چهار تیم مختلف 
فجر شهید سپاسى شیراز، ذوب آهن ، سپاهان اصفهان و 
تراکتورسازى  براى او رکوردى خاص محسوب مى شود که 

در این چهار تیم، موفق به قهرمانى شده است.
او توانسته کاندیداى بهترین فوتبالیست آسیا شود. فرشید 
همچنان موفق شده  به عنوان یکى از دو مدافع برتر فوتبال 

قاره کهن انتخاب شود.
عناوینى که فرشید در سال 2010 کسب کرد،در سال هاى 

اخیر فوتبال ایران سخت به دست مى آید.
 فرشید طالبى دوم شهریورماه سال 1360 به دنیا آمد. وى 

از والدینى مازندرانى -قائم شهرى اما در شیراز متولد شد.
طالبى از سال 2002 تا 2006 در فجر سپاسى شیراز بازى 
مى کرد.در سال 2006 به ذوب آهن پیوست. از افتخارات 
او مى توان به  چندین قهرمانى جــام حذفى ایران ، نایب 
قهرمانى لیگ قهرمانان آسیا و دو نایب قهرمانى در لیگ 
برتر اشاره کرد.وى اولین بار توسط افشین قطبى به تیم ملى 
دعوت شد و مدتى نیز عضو تیم ملى فوتبال ایران بوده است
اودر سال 2010 میلادى نامزد بهترین بازیکن سال آسیا 
شد و حتى در میان پنج نامزد نهایى به همراه فرهاد مجیدى 

نیز قرار داشت.
آپارتمان فرشــید طالبى دو اتاق دارد. یکــى از این اتاق 
ها را براى نمــاز در نظر گرفته و اصلاً اســمش اتاق نماز 
اســت. وقتى وارد این اتاق مى شــوى اولیــن نکته اى 
که به چشــم مى آید و نظــرت را به ســوى خود جلب 
مى کند بنر نســبتاً بزرگى اســت که از علامه حســن 
زاده آملــى بر یکــى از دیوارهاى اتاقش آویزان اســت.

دیگر عکس بزرگى که در این اتاق قابل مشــاهده است 
عکسى است از آیت ا... بهجت.

در سمت قبله اتاق تابلوى خطاطى زیبایى قرار داده شده 
که سمت قبله را مشــخص مى کند. فرشید طالبى سعى 
مى کند این اتاق را همیشه معطر نگه دارد و به همین خاطر 
هم هست که همواره از آن بوى بسیار مطبوعى به مشام 

مى رسد.
البته در این اتاق چیزهاى دیگرى هم هست؛چند جلد کلام 
ا... مجید به همراه مهرهایى که سوغات کربلا و مکان هاى 
مقدس دیگر است.سربندهاى یا حسین(ع) و یا ابوالفضل(ع) 
که یادگار ســفرهاى مختلف خود و برادر بزرگ ترش به 

کربلاست نیزبر دیوار اتاق خودنمایى مى کند.
او عادت دارد به هر شــهرى که مــى رود آپارتمانش در 
بالاترین نقطه ساختمان باشد. در سال هاى حضورش در 

اصفهان نیز چنین بود.  
 فرشــید طالبى صداى خوبى هم دارد. او ایــام محرم و 
مخصوصاً شب هاى تاسوعا و عاشــورا هرجا که باشد و 
بتواند، خودش را به شــیراز و محله پدرى مى رساند و در 
هیئت هاى عزادارى شرکت مى کند و بعضاً نوحه خوانى 

هم مى کند.
در شب تاسوعاى امسال هم چند مداحى و نوحه خوانى در 
شیراز انجام داد که مورد توجه نیز قرار گرفت. ویدئویى اخیراً 
از وى درسیماى سپاهان،کانال ویدئویى باشگاه سپاهان در 
آپارات منتشر شده که مداحى وى در جمع عزاداران حسینى 

را نشان مى دهد.
هواداران سپاهان خاطره خوبى از صداى او دارند. هنگامى 
که تیمشان قهرمان جام حذفى شــده بود،مجرى برنامه 
جشن قهرمانى میکروفن را در اختیار طالبى گذاشت و او 
نیز سرود «سپاهان قهرمان میشــه» را براى هواداران در 

ورزشگاه خواند.
 گفتگوى ما با این بازیکن دوســت داشتنى که چند سالى 

بخاطــر  اســت 
بیمــارى برادرش 
مشــکلات  و 
دیگر  شــخصى 
از فوتبــال فاصله 
گرفته را از دســت 

ندهید:
اولیــن ســئوالمان مثل 

همیشه  تکرارى است؛
 فرشید طالبى فوتبال را از 
کجا آغاز نمود و البته چه شد که 
محبوب هواداران فوتبال اصفهان شد؟

سلام به شما و همه خوانندگان روزنامه نصف جهان. خوب 
بخاطر موقعیت شغلى پدرم، فوتبال را تقریباً از زمین هاى

خاکى شــیراز و تیم پالایشگاه این شهر شــروع کردم، 
بعد از آن وارد تیم فجر شهیدسپاســى شدم و پس از چند 
سال حضور در این تیم شــرایط به گونه اى رقم خورد که 
وارد اصفهان بشوم و چند ســال در خدمت تیم ذوب آهن 
اصفهان بودم. بعد از آن هم شرایط جورى شد که باز بتوانم 
در استان اصفهان به مردم این شهر خدمت کنم اما این بار 
در  تیم محبوب سپاهان و بابت آشنایى و دوستى خوبى که 
با هواداران سپاهان پیدا کردم بسیار خوشحالم و همچنان 
آنها را از صمیم قلب دوســت دارم. بعد از جدایى از ذوب 
آهن پیشــنهاداتم طورى بود که دیگر مطمئن بودم که 
دارم از اصفهان مى روم اما قسمت این بود که در خدمت 

سپاهانى ها باشم و مورد  دعوت آنها قرار گرفتم.
 فکر مى کنم مهمترین اتفاق زندگى 
فوتبالى تو وقتى بود که در سال 2010 
کاندیداى مرد سال فوتبال آسیا شدى.  
 راســتش را بخواهید در فکرم هم نمى گنجید که خدا  تا 
این حد به من کمک کرده و صاحب چنین عنوانى شوم؛ 
وقتى که این اتفاق براى من در سال 2010 رخ داد، در راه 
فولادشهر بودم و با شــنیدن این خبر در کنار جاده سجده 
شکر به جا آوردم، زیرا به نظر خودم این یک معجزه از طرف 
خداوند بود و من همیشه شکرگزار خدا و ائمه اطهار(ع) و 
پدر و مادرم هستم زیرا اگر کسب عنوانى بوده از دعاى خیر 
این بزرگواران است. خیلى اتفاق شیرینى بود که هم نامزد 
مرد سال فوتبال آسیا شدم و هم اینکه به عنوان یکى از دو 
مدافع برتر قاره انتخاب شدم. خدا را هزاران مرتبه شکر که 

چنین لطفى به من کرد.

در کنار همه بازى هــاى خوبى که در 
ذوب آهن و ســپاهان داشتى یکى از  
صحنه هاى فراموش ناشــدنى که 
هواداران اصفهانــى از تو به یاد دارند 
اخراج در دیدار سپاهان- استقلال و  
اشک هاى تو بود که واقعاً اشک خیلى 

از بینندگان تلویزیونى را هم در آورد.
من در هر تیمى بــازى مى کنم دلم مــى خواهد از تمام 
توانایى خودم براى موفقیت آن تیم استفاده کنم و اگر تیمم 
با موفقیت رو به رو نشود احساس مى کنم براى تیم مؤثر 
نبوده ام. من در تیم سپاهان که یکدلى در آن تیم بیداد مى 
کرد در کنار دیگر بازیکنان یکسال زحمت کشیده بودم. وقتى 
بعد از آن اتفاق چهره بعضى از بازیکنان تیم را دیدم که واقعاً 
شوکه شده بودند خیلى ناراحت شدم. البته اخراج من مقابل 
استقلال در دو دیدار اتفاق افتاد. یکى در دیدار جام حذفى 
که اخراج من به نظرم بحق بود و  بخاطر تیم مجبور به آن 
حرکت شدم که گل نخوریم. آن موقع وقتى اخراج شدم  در 
ادامه بازى در رختکن فقط با خداوند صحبت کردم و از او 
خواستم به تیم کمک کند و زمانى که در پایان بازى اشک 
خوشحالى را در چشمان هم تیمى هاى خود دیدم فقط خدا 
را شکر کردم که بار دیگر به من کمک کرد. چند روز بعد از 
آن بازى نیز در دیدار لیگ مقابل استقلال بازى داشتیم که 
به نظرم در آن دیدار اخراجم کاملاً غیر منصفانه بود و همه 
کارشناســان داورى نیز بعداً بر تصمیم اشتباه داور صحه 
گذاشــتند. درآن دیدار و پس از کارت قرمزى که دریافت 
کردم بى اختیار فقط گریه مى کردم. چون مطمئن بودم که 
داور اشتباه کرده و براى سپاهان هم ناراحت بودم. آن دیدار 

نیز اگر یادتان باشد با تساوى به پایان رسید.
بله. سپاهان در آن دیدار با گل محرم 
نویدکیا یک بر صفر جلو بود و در دقایق 
پایانى با گل به خودى یکى از بازیکنان 
سپاهان، استقلال از مهلکه گریخت 
و بازى مساوى شد. بگذریم.عکسى 
از تو در برخى رســانه هــا در فضاى 
مجازى منتشر شده بود که در پشت 

صحنه یک سریال تلویزیونى حضور
دارى.در این مورد برایمان صحبت کن.
  من قبلاً هم سابقه حضور در ســریال «در مسیر زاینده 
رود» را داشتم. در این  کار جدید هم که شما عکس هایش 
را دیده اید به دعوت کارگردان و تهیه کننده محترم سریال 
«نفس شیرین» به محل ضبط در تهران رفتم و دقایقى هم 
به خواست آنان نقش آفرینى کردم.  غیر از این نقش آفرینى 
دیدار و ملاقات خوبى با ســیامک خواجه وند کارگردان 
ســریال و داریوش باباییان تهیه کننده این کار داشتم که 
اگر قسمت باشــد، در ادامه به شــکل جدى تر و قوى تر 
بازیگر مى شوم. ضمن اینکه آقاى داریوش باباییان تهیه 
کننده بزرگ سینما و از اهالى نامى سینما و هوادار سپاهان 
هستند و بابت سابقه حضورم در ســپاهان حسابى براى 
من سنگ تمام گذاشتند. کلاً سپاهانى ها و اصفهانى ها 
خیلى با معرفت هستند. به هر حال ببینم بعد از پخش این 
ســریال خدا چه مى خواهد و در آینده چه اتفاقى مى افتد.

  
با این شــرایط دیگر نمى خواهى به 

فوتبال و بازى کردن فکر کنى؟
 متأســفانه شــرایطى پیش آمده که من مدتى از فوتبال 
دور باشم چون حاضر نیســتم به هر قیمتى برگردم. من 
در اوج رفتم. مدتى درگیر مشــکلات شخصى و بیمارى 
برادرم بودم، زمانــى را هم براى اســتراحت گذراندم اما 
چیزهایى در این مدت یاد گرفتم که در 15 ســال فوتبالم 
یاد نگرفتم. مــن با زجــر و زحمت در فوتبــال عزت و 
آبرو پیدا کردم و حاضر نیســتم به هر قیمتــى برگردم.

 البته این ایامى کــه  از فوتبال دور بودم شــرایط را براى 
بازگشتم سخت مى کند اما من تلاشــم را دو برابر کردم 
و همیشه در شرایط سخت کار کردم و در این زمینه هیچ 
مشکلى ندارم. خدا را شکر در این فوتبال به خیلى چیزها 
رسیدم. عنوان آسیایى، بازیکن اخلاق و چندین قهرمانى 

به دست آوردم اما مسائلى را مى بینم که دلم مى شکند.
چه مسائلى؟ 

 ابتداى فصل و زمانى که مى خواهند با تو قرارداد ببندند هر 
شرایطى را بگذارى قبول مى کنند اما زمانى که تیمشان 
قهرمان مى شود همان آدم ها را پیدا نمى کنى و مطالباتت 
را نمى دهند. شاید بعضى ها با این اتفاق کنار بیایند اما من 
نمى توانم، چون براى تیم هایى که پیراهن شان را پوشیدم، 
با تمام وجود بازى کردم. به عنوان مثال تراکتورسازى بعد 
از 44 ســال اولین قهرمانى اش را به دست آورد اما وقتى 
پولم را خواستم گفتند اول باید قراردادت را تمدید کنى و 
متأسفانه کمیته انضباطى هم از باشگاه ها حمایت مى کند.

  من از آنها حکم دارم اما وقتى صحبت مى کنیم مى گویند 
پول را مى دهیم، بعد مى گویند نمى دهیــم. دوباره پیغام 

مى دهند برو شــکایت کن، ما پــول نداریم. در حالى 
که مى بینم بــا چند بازیکن قــرارداد میلیاردى 

مى بندند. انگار همیشه باید پاى فیفا به میان 
کشیده شود. متأســفانه من شنیدم چند 

بازیکن دیگر مثل ســیدجلال حسینى 
هم از باشگاه هاى شــان طلب دارند و 
پولشان را نگرفتند. زمانى هم که به 
کمیته انضباطى مراجعه مى کنیم با 
افتخار مى گویند این همه پرونده 
داریم ولى شما نگاه کنید بازیکنان 
خارجى چقدر راحت یقه باشگاه ها 
را مى گیرند. من فکر مى کنم فیفا 
خبر ندارد که چندین بازیکن ایرانى 

از باشگاه هاى شان طلبکارند.
35 ســاله  الان 
هستى و اگر امسال 
هم بازى نکنى، فکر 
مى کنى بعــد از دو 
فصل دورى مى توانى 

به راحتــى به فوتبال 
برگردى؟

 همانطور کــه گفتم تمریناتــم را انجام 
مى دهم و تصمیم دارم هر طور شده، حتى 

براى ده بازى امسال براى یک تیم به میدان 
بروم. من مدافع هستم و در پست من مى توان 

در سن بالا هم بازى کرد. به شرطى که شرایط 
جسمانى ام اجازه دهد. من اگر ببینم شرایط نسبى 
هم مهیا باشد و دروغ نبینم و نشنوم، حتماً با یک 

تیم قرارداد مى بندم.
فرشــید! ســال ها در اصفهان 
زندگى کــردى. بهترین نقطه و 
دیدنى ترین جاى این شهر به نظر 

تو کجاست؟
 من به این موضوع در مصاحبه هاى دیگرى هم اشاره کرده 
ام. اصفهان بناهاى تاریخى و فرهنگى زیادى دارد اما شاید 
این بناهاى تاریخى در کنار همه زیبایى هایشان نتوانند آن 
آرامش لازم را به ما هدیه کنند، من چه در اصفهان و چه 
در شیراز یک مکان مقدس را دارم که همیشه در آن مکان 
آرامش لازم را پیدا مى کنم و بعد از هر خوشــحالى و هر 
ناراحتى به آن مکان مى روم و آن مکان جایى جز گلستان 
شهدا نیســت چون این مکان براى من یک جاى آرامش 
بخش است. براى من تنها رفیق هاى واقعى جدا از خانواده 
که مى توانم با آنها درد دل کــرده و در کنار آنها به آرامش 
برسم همین شهدا هستند و اگر فرشــید طالبى به جایى 
رسیده از دعاى خیر این عزیزان است و امیدوار هستم براى 
تبلیغ این عزیزان بتوانم قدمى هر چند کوچک بردارم. به 
عزیزان اصفهانى هم عرض مى کنم قدر گلستان شهداى 
شهرشان را بدانند. واقعاً این مکان انرژى فوق العاده اى دارد 
و مردان بزرگى که در این قطعه آرمیده اند مى توانند واسطه 

ما با پروردگار باشند.
 و جملات پایانى فرشید در این گفتگوى 

به یادماندنى.
من چندین بار با شما و سایر رسانه هاى اصفهانى صحبت 
کرده ام و همیشه از این مصاحبه ها لذت برده ام. سلام مرا 
به  اهالى وخوانندگان روزنامه نصف جهان برسانید. باز هم 
تأکید مى کنم که در اصفهان دوستان فوق العاده خوب و 
بامعرفتى دارم که بخاطر حضورم در سپاهان و ذوب آهن 
افتخار دوستى و آشنایى با آنها را داشته ام. بهترین خاطرات 
را هم از اصفهان دارم. کلاً هر چقدر از خوبى اصفهانى ها 
بگویم کم گفته ام و امیدوارم هر چه زودتر در یک فرصت 
مناسب به این شهر بیایم و با همه دوســتان سپاهانى و 
ذوب آهنى ام دیدار کنم. از همه شما مى خواهم که در هر 
وقتى که مشــغول راز و نیاز با خداوند هستید فرشید را به 

عنوان برادرتان از دعاى خیر محروم نکنید.

  در رنکینگ مربیان فوتبال نام اولیــن مربى ایرانى که به 
چشم مى خورد امیر قلعه نویى است با 2398 امتیاز و رتبه 

جهانى او 266 است. 
دومین مربى ایرانى در ایــن رنکینگ یحیى گل محمدى 
سرمربى سابق ذوب آهن اســت. امتیاز در نظر گرفته شده 

براى وى 2372 است.
به نظر مى رسد قهرمانى هاى امیر قلعه نویى در لیگ برتر 
و همچنین جام حذفــى این موقعیت را بــراى وى ایجاد 
کرده اســت و جالب اینکه در این رنکنیگ نــام برانکو به 
چشم نمى خورد.پنج ســرمربى برتر جهان هم به ترتیب 
«لوئیس انریکه» بارسلونا، «دیگو سیمئونه» اتلتیکو مادرید، 

«گواردیولا»من سیتى، «زیدان» رئال مادرید و «امرى» 
پارى سن ژرمن هستند. همچنین در رتبه بندى باشگاه ها 
پرسپولیس با 1509 امتیاز در مکان پانزدهم آسیا و اول ایران 
است. پس از این تیم، تراکتورسازى با 1507 امتیاز در رده 
شانزدهم قاره کهن و دومین تیم برتر ایران است. استقلال 
تهران هم با 1488 امتیاز در مکان بیست و یکم آسیا و سوم 
ایران قرار دارد. تیم گوانگژو چین برترین تیم باشگاهى قاره 

کهن است.
در سطح جهان هم تیم هاى فوتبال بارسلونا، اتلتیکو مادرید، 
بایرن مونیخ، رئال مادرید و یوونتــوس در رده هاى اول تا 

پنجم قرار دارند.
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شهردارى دهاقان در نظر دارد بر اساس مصوبه شماره 224 مورخ 95/6/31 شوراى 
اسلامى شهر نسبت به فروش دو قطعه پلاك زمین مسکونى از طریق مزایده اقدام 
نماید. لذا متقاضیان مى  توانند جهت شرکت در آگهى مذکور وکسب اطلاعات بیشتر 
در ساعات ادارى به واحد امورمالى شهردارى مراجعه و یا از طریق سایت شهردارى، 
پیشنهاد خود را حداکثرتا پایان وقت ادارى روز شنبه مورخ 95/8/8 به دبیرخانه 
شهردارى تحویل نمایند شهردارى در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است 

ضمناً هزینه چاپ آگهى بر عهده برنده مزایده مى باشد.
شماره تلفن هاى تماس:  031-53338201-4

آگهى مزایده (مرحله اول )

على عطایى - شهرداردهاقان

نوبت 
دوم

شهردارى زرین شهر به استناد موافقت نامه شماره 347 مورخ 1395/6/6 شوراى 
اسلامى شهر در نظر دارد نسبت به جمع آورى و فروش اجزاى حرام و غیر خوراکى دام 
در محل کشتارگاه صنعتى زرین شهر به مدت شش ماه از طریق مزایده عمومى اقدام 
نماید. لذا از متقاضیان داراى صلاحیت دعوت به عمل مى آید جهت دریافت اسناد 
مزایده و کسب اطلاعات بیشتر از تاریخ انتشار تا پایان وقت ادارى مورخ 95/8/12 

به شهردارى مراجعه نمایند. 

  آگهى مزایده

جواد جمالى- شهردار زرین شهر

نوبت 
اول 

شهردارى ابریشم به موجب مصوبه شماره 272 شوراى اسلامى شهر ابریشم در نظر دارد نسبت 
به فروش یک قطعه پلاك زمین مســکونى به متراژ تقریبى 161 مترمربع واقع در شهر ابریشم 
خیابان شهید مدرس از طریق مزایده عمومى به ترتیب به قیمت پایه کارشناسى هر مترمربع 

مبلغ 12/000/000 ریال اقدام نماید. 
لذا متقاضیان جهت کسب اطلاع بیشــتر و اخذ مدارك مزایده مى توانند تا روز دوشنبه مورخ 
95/8/17 همه روزه به جز ایام تعطیل در وقت ادارى به واحد حراست شهردارى ابریشم واقع در 

بلوار الغدیر بعد از پمپ بنزین ساختمان شهردارى ابریشم مراجعه نمایند. 
بدیهى است هزینه آگهى بعهده برنده بوده و شهردارى در رد یا قبول پیشنهادات مختار خواهد 

بود. 

آگهى مزایده نوبت اول

مهدى مختارى- شه ردار ابریشم 

چاپ 
اول



حوادثحوادث 2786شنبه  1آبان  ماه 0909

چهل تکه

کارگر 55 ساله یکى از شرکت هاى وابسته    فارس|
به مترو بر اثر برخورد با قطار مترو در ایستگاه چیتگر جان خود 

را از دست داد.
مأموران کلانترى 141 گلســتان در تماس با قاضى ایلخانى 
بازپرس کشــیک قتل پایتخت اعلام کردند کارگر 55 ساله 
یکى از شرکت  هاى وابســته به مترو حدود 100 متر مانده به 
ایستگاه متروى چیتگر در برخورد با قطار مترو جان خود را از 

دست داده است. 
با اعلام مراتب این حادثه مرگبار به بازپرس امور جنایى تهران، 
وى دستور انتقال جسد متوفى به پزشــکى قانونى و بررسى 
دوربین هاى مداربســته هنگام ضبط وقوع حادثه و تحقیقات 

دیگر را صادر کرد.

  باشگاه خبرنگاران جوان | نــوزادى بــه نام 
«فرانکى موریسون»، هنگامى که متولد شد، تنها به اندازه دو 
قاشق غذاخورى در بدنش خون داشت - یعنى هفت مرتبه 
کمتر از متوســط خونى موجود در بدن یک نوزاد تازه متولد 
شده- و بقیه آب بود.پزشکان پس از کشف این ماجرا، به مادر 
و پدر این دختر گفتند باید منتظر اتفاقات بدى در آینده باشید 

زیرا این نوزاد تنها دو روز دیگر زنده خواهد ماند.
والدین این نوزاد وقتى از زنده ماندن «فرانکى» ناامید شدند، 
در 20 اکتبر سال گذشته یک کشیش را خبر کردند تا براى 
مراسم خاکسپارى فرانکى در آینده اى نزدیک آماده باشد اما 
20 اکتبر 2016 نیز گذشت و دختر کوچولو در میان بهت و 

ناباورى همگان با گذشت یک سال هنوز زنده است .

پیرمرد مشهور نیجریه اى شایعات مربوط به مرگش    فردا|
را تکذیب کرده و در سن 92 سالگى مى گوید «هنوز امید زیادى 
به زندگى دارد». این پیرمرد 97 زنه البته برنامه هایى براى ازدواج 

مجدد را نیز در سر دارد.
«محمد بلِو ابوبکر» یکى از چهره هاى شناخته شده  شهر «بیدا» 
اســت. وى تاکنون بیش از صد همســر اختیار کرده که آن را 
«موهبتى الهى» مى داند. محمد ابوبکر یک مبلغّ مذهبى است 
و درآمد خاصى هم ندارد. ابوبکر تاکنون 185 فرزند به دنیا آورده 
که چندین تن از آنان از دنیا رفته اند. آقاى بلو تاکنون 107 همسر 
اختیار کرده که ده  مورد از آنان را طلاق داده است. با این حساب 
او در حال حاضر 97 همسر دارد. محمد بلو ابوبکر در سال 2008 

میلادى شهرت یافت؛ وى در آن زمان 86 همسر داشت.

برخورد مرگبار قطار مترو با 
کارگر میانسال

نوزادى که جاى خون در رگش 
آب جارى است

پیرمردى که
030201 97 زن دارد 

جنایت زن معتاد در منقلخانه
«بر سر شیشه با یکدیگر درگیر شدیم، با ضربات چاقو او را کشتم»؛    ایسنا|
اینها بخشى از اعترافان زنى است که در منقلخانه اى دستش به خون آلوده شده 

است.
چند روز قبل پسر جوانى از مقابل خانه اي در یکی از خیابان هاي شیراز عبور می 
کرد که از آنجا سر و صدا شــنید. درِ خانه باز بود و به نظر می رسید که چند نفر با 

یکدیگر درگیر شده اند.
در همین لحظه پسر جوان وارد خانه شد و با جســد غرق در خون مردى که روى 
زمین افتاده بود مواجه شــد. هرچند مرد مجروح چند دقیقه بعد به بیمارســتان 
منتقل شد ولی شــدت جراحت و خونریزي اش به حدي بود که جانش را از دست

 داد.
با مرگ این مرد، پرونده جنایت روي میز بازپرس جنایی قرار گرفت. شواهد اولیه 
نشان می داد زنى جوان عامل این جنایت است. تحقیقات کارآگاهان حاکی از آن 
بود که آن محل، منقلخانه بوده و پس از درگیرى معتــادان در محل، جنایت رخ 

داده است.
در این میان افرادى که در منقلخانه بودند اطلاعات تــازه اي در اختیار مأموران 

گذاشتند. آنها مدعى شدند که این جنایت توسط 
زن معتادى در منقلخانــه رخ داده و زن 

جوان پس از درگیر شدن با مقتول، 
خون به پا کرده است.

با اینکه متهم به قتل به مکان 
نامعلومی گریختــه بود اما 

تحقیقات مأموران براي 

دستگیري وي ادامه یافت تا اینکه مدتی بعد مأموران به اطلاعاتی دست یافتند که 
نشان می داد وي به منقلخانه اى دیگر گریخته است.

فرار این زن پایان تحقیقات نبــود چراکه تلاش ها براي دســتگیري وي ادامه 
یافت تا اینکه سرانجام پس از ساعت ها از وقوع این جنایت، زن آدمکش دستگیر 

شد.
وقتی این زن تحت بازجویی قــرار گرفت گفت که نیتی براي به قتل رســاندن 
مقتول نداشــته و در شــرایطی که در اوج عصبانیت بوده دســت بــه چاقو برده

 است.
او گفت آن روز به دلیل استفاده از موادمخدر در شرایط عادى نبوده و روز جنایت پس 
از درگیر شدن با قربانى او را به ضرب چاقو به قتل رسانده و پس از ارتکاب جنایت 

متوارى شده است.
وى در ادامه، جزئیات بیشــترى از این جنایت را فاش کرد و گفت: «آن روز پس از 
استعمال شیشه هر دو در شــرایط عادى نبودیم و دچار توهم شده بودیم به همین 
دلیل بر سر شیشه درگیر شــدیم من هم چاقو را برداشــتم و او را به قتل رساندم. 
اشــباح از من مى خواســتند که او را بکشــم مى گفتند اگر این کار را نکنم او مرا 

مى کشد.» 
این زن جنایتکار در تمامى مراحل تحقیقات به قتل اعتراف کرد و مدعى شد روز 
جنایت بر سر موادمخدر با قربانى درگیر شــده و به ضرب چاقو او را به قتل رسانده 

است.
به دنبال اعترافات این زن، او در حضور بازپرس پرونده نیز جزئیات بیشترى از این 
جنایت فاش کرد. بدین ترتیب براى وى قرار بازداشت موقت صادر شد و پرونده با 

صدور کیفرخواست به دادگاه ارسال شد.

ســاعت 11 شــب یک شــنبه 25 مهرماه ســال جارى، امدادگران اورژانس درپى تماس    ایرنا |
ســاکنان یکى ازمحله هاى بروجــرد براى نجــات دختر نوجــوان و نیمــه جانى راهى محــل حادثه 

شدند.
امدادگران پس از حضور بربالین دخترك و مشاهده آثار 
خفگى دور گردنش دریافتند مغز او از کار افتاده اما قلبش 
مى تپد. بدین ترتیب دختر نوجوان راهى بیمارستان شد 
اما قبل از رسیدن به آنجا روى دست امدادگران اورژانس 

جان باخت.
از سوى دیگر با اعلام خبر این جنایت، کارآگاهان پلیس 
آگاهى بروجرد وارد عمل شدند. درحالى که تحقیقات 
پلیسى آغازشــده بود مردى با مراجعه به دادگسترى 
بروجرد خــود را قاتل دخترش معرفى کرد و تســلیم 

قانون شد.
سرهنگ علیرضا دلیرى فرمانده انتظامى بروجرد ضمن تأیید این خبر گفت: «این مرد که سابقه ضرب و شتم 
در پرونده کیفرى اش دارد، در اوج خشم و درپى یک اختلاف خانوادگى، دختر نوجوانش را سوار بر موتورش 
کرده و به خیابان برده است. وى که از قتل فرزندش به شدت پشیمان بود، پس از اینکه خود را به دادگسترى 
بروجرد معرفى کرد به بازپرس گفت به هیچ عنوان قصد کشتن دخترش را نداشته و تنها به قصد زهر چشم 

گرفتن و تنبیه،  روسرى را دور گردن او انداخته است.»

فردى ملقب به «سوسمار سمى» که با استفاده از آبمیوه و آب معدنى هاى حاوى    جام جم آنلاین |
داروهاى خواب آور به بیهوش کردن سرنشینان خودروها و ســرقت از آنها اقدام مى کرد، در شرق تهران 

دستگیر شد.
دادســتان عمومــى و انقــلاب پردیس در تشــریح 
جزئیات این پرونده اظهار داشت: حسب گزارش هاى 
واصله و شــکایات مردمــى، این شــخص در قالب 
مســافر ســوار خودرو شــده و راننده یا سرنشینان را 
به نوشــیدن آب معدنــى و آبمیوه مســموم دعوت 

مى کرد.
حیدر فتاحى افزود: سرنشینان خودرو چند دقیقه بعد از 
نوشیدن آب معدنى یا آبمیوه بیهوش مى شدند و پس 
از آن این فرد به سرقت پول و طلا و اموال افراد اقدام 

مى کرد.
وى تصریح کرد: این افراد که پس  از دو ساعت به هوش مى آمدند تازه متوجه موضوع مى شدند، یک نفر 
از این مســافران نیز به دلیل مصرف این آبمیوه هاى آلوده به کما رفته و طى چند روز گذشته از کما خارج 

شده است.
دادستان عمومى و انقلاب پردیس در ادامه اظهار داشت: نهایتاً پس از انجام تحقیقات بى سابقه قضائى و 

پلیسى و برنامه ریزى هاى منسجم، این فرد در شرق تهران شناسایى و دستگیر شد.
فتاحى افزود: تاکنون هفت نفر شاکى ظرف چند  روز گذشــته به دادسراى پردیس مراجعه کرده اند و پیش 

بینى مى شود که تعداد شکات افزایش یابد.
وى از اشــخاصى که در شــرق تهران، دماوند و فیروزکوه با این شــیوه اموالشان به ســرقت رفته است 
خواســت تا جهت شناســایى متهم دســتگیر شــده به دادســراى عمومى وانقلاب پردیــس مراجعه

 کنند.

جزئیات قتل دردناك دختر جوان 
در بروجرد

«سوسمار سمى» 
در شرق تهران دستگیر شد

چاقوکشى 
دزد صندوق صدقات

یک سارق معتاد پس از آنکه یکى    تسنیم|
از شهروندان به او به دلیل سرقت از صندوق صدقات 

تذکر داد، چاقو کشید.
یکى از شــهروندان در حالى که از کنار یک صندوق 
صدقه رد مى شد متوجه سرقت از آن توسط یک سارق 
معتاد شد بنابراین و بر اساس وظیفه شهروندى  خود 

به این سارق تذکر داد و او را از چنین کارى منع کرد.
سارق نیز پس از آنکه این شهروند به طرف خودروى 
خود در حال حرکت بــود در اقدامى ناجوانمردانه و از 
پشت با چاقو سر او را مجروح کرد و پا به فرار گذاشت.

بر اساس این گزارش، شــهروند مجروح نیز پس از 
اصابت چاقو اقدام به تعقیب این ســارق کرده و مانع 

از فرار او شد.
سارق که حالا با این شهروند حسابى درگیر شده بود 
پس از جمع شدن مردم اقدام به مظلوم نمایى کرد و 
در فرصتى مناسب و با اســتفاده از ازدحام از صحنه 

گریخت.

محکومیت به پرداخت
 100 کیلو بال مگس 

زنى با مراجعه بــه دادگاه خانواده    فردا |
شهید محلاتى دادخواستى را به قاضى یکى از شعب 

ارائه کرد.
این زن 25 ســاله در حضور قاضى شــعبه 238 این 
مجتمع مدعى شد که مهریه  خود را که صد کیلو بال 

مگس است، از شوهرش مى خواهد.
وى ادامه داد: شــوهرم معتاد به هروئین اســت و او 
همه درآمد خود را خرج اعتیــادش مى کند و من از 
این وضعیت خسته شــدم. من بخاطر فرزند دو سال 
و نیم خود نمى توانم از او جدا شــوم ولى مهریه ام را 

از او مى خواهم.
مرد 30 ساله در دادگاه حضور داشت و بیان کرد: من 
این مهریه را بخاطر اینکه بهانه هاى همســرم تمام 
شود تهیه مى کنم. مهریه اى که همسرم مى خواهد، 
نمى دانم به چه درد آن مى خورد ولــى حتماً او یک 

هدفى از گرفتن آن دارد.
زن بیان کرد: من فقط مهریــه خودم را که صد کیلو 
بال مگس است مى خواهم و نمى توانم با این اعتیاد 

همسرم کنار بیایم.
قاضــى رســیدگى کننده به ایــن پرونــده، مرد را 
محکوم به پرداخــت مهریه صد  کیلــو بال مگس 

کرد.

بیستمین پرونده سرقت 
دوربین هاى مدار بسته 

روى میز قاضى
بیستمین پرونده ســرقت دوربین هاى مدار بسته با 

بازداشت چهار نفر حال پیگیرى است.
به گزارش تسنیم،  با شناســایى و بازداشت دو متهم 
دیگر در پرونده ســرقت دوربین هاى مداربســته، 
تعــداد اعضــاى باند ایــن پرونــده به چهــار نفر 

رسید.
اعضاى این باند از اواخر ســال 94 تعــداد 20 فقره 
دوربین مدار بســته بانــک، اداره ها و منــازل را به 
ســرقت بردند؛ همچنین اعضاى ایــن باند با روش 
«کلاف کــردن درب خودرو» لــوازم 50 خودرو را 

سرقت کرده  بودند.
سرقت هاى این باند در شــهرك ولیعصر، مهرآباد 
جنوبى، خیابان آیت ا...کاشــانى و جنب آباد تهران 
انجام شده بود؛ اعضاى این باند داراى سوابق کیفرى 
هستند و پرونده این ســرقت ها توسط على وسیله 
ایردموسى بازپرس پنجم دادسراى ناحیه 34 تهران 

در حال رسیدگى است.

عاملان جنایت در قاسم آباد مشهد که به دنبال رابطه شیطانى، مرتکب قتل شده بودند، 
صحنه جنایت را بازسازى کردند.

به گزارش جام نیـوز، رسیدگى به این پرونده از دهم مهر امسال و به دنبال قتل مرد 33 
ساله اى در محل قاسم آباد مشهد آغاز شد. در جریان تحقیقات مشخص شد، این مرد با 

ضربه چاقو به قتل رسیده و قاتل در محل جنایت دستگیر شده است.
متهم به قتل در جریان بازجویى ها گفت: «از یکسال قبل با همسر مقتول ارتباط پنهانى 
دارم و در این مدت ســه بار براى دیدن او از تهران به مشــهد آمــدم. او از چند روز قبل 
سیمکارتش را عوض کرد و مدام از بدرفتارى شوهرش مى گفت و مدعى بود که شوهرش 
او را در اختیار مردان غریبه قرار مى دهد. من براى اینکه او را از این وضعیت نجات دهم، به 

مشهد آمده و شوهرش را کشتم.»
با این اعترافات، زن جوان دستگیر شد که با قبول اتهام ارتباط با مرد میانسال گفت: «من 
رابطه ام را با قاتل قطع کردم و مرد نقاشى که متوجه ارتباط ما شده بود، به جاى من به مرد 
میانسال پیام مى داد.» در ادامه مرد نقاش دستگیر شد و گفت: «با معرفى خودم به جاى زن 

جوان از مرد میانسال پول مى گرفتم و نمى دانستم سرانجام آن قتل مى شود.»
روز دوشنبه هفته گذشته متهمان به محل جنایت منتقل شده و در حضور قاضى سیدجواد 

حسینى به تشریح جنایت پرداختند.
در جریان بازســازى صحنه قتل، متهم به قتل و همسر مقتول به ارتباط پنهانى اعتراف 

کردند. در ادامه مرد میانسال صحنه قتل را تشریح کرد.
پس از بازسازى صحنه جنایت، قاضى جنایى مشهد مرد میانسال را به اتهام قتل عمدى 

بازداشت کرد.
همسر مقتول هم به اتهام معاونت در قتل بازداشت شــد. براى مرد نقاش هم به اتهام 

کلاهبردارى قرار وثیقه صادر شد.

رئیس پلیس پیشگیرى پایتخت گفت: زندانى فرارى پس از دستگیرى در خانى آباد به 314    میزان |
سرقت لوازم داخل خودرو اعتراف کرد.

سرهنگ رضا بستو با اشاره به دستگیرى یک سارق حرفه اى و سابقه دار که از زندان متوارى شده بود، افزود: در 
راستاى اجراى تدابیر سلسله مراتب فرماندهى، مبنى بر 
ارتقاى امنیت اجتماعى با اجراى طرح محله محور براى 
پیشگیرى از سرقت هاى خشن و زورگیرى در محدوده 
محله خانى آباد نو، تیمى متشکل از مأموران تجسس و 
پیشگیرى این کلانترى به صورت نامحسوس در نقاط 

جرم خیز محله مذکور فعال شدند.
وى ادامــه داد: با توجه به انجام ســرقت هاى متعدد و 
زورگیرى در منطقه توسط یک موتورسوار، مأموران این 
یگان با استفاده از شگردهاى پلیسى، فرد مورد نظر که با 
پلاك مخدوش و چهره پوشانده شده به بهانه پرسیدن 

آدرس با تهدید سلاح سرد قصد زورگیرى داشت را محاصره کردند.
سرهنگ بستو اظهار داشت : متهم در بازجویى هاى انجام شده اعتراف کرد که در حال حاضر از زندان مرخصى 
گرفته و پس از اتمام مرخصى به زندان مراجعه نکرده است. وى گفت: در بررسى هاى انجام شده مشخص شد 
که آخرین سابقه وى سرقت لوازم خودرو بوده که در بازجویى هاى تکمیلى به 314 فقره سرقت لوازم داخلى 
خودرو اعتراف کرده است. رئیس پلیس پیشگیرى تهران بزرگ بیان کرد: پس از شناسایى مالباختگان تعدادى 
از آنها با طرح شکایت به کلانترى مراجعه کردند؛ به این ترتیب پرونده تشکیل شده در کلانترى به همراه متهم 

به پایگاه هشتم پلیس آگاهى تهران بزرگ منتقل شد تا تحقیقات تکمیلى در این خصوص انجام شود.

مرخصى از زندان 
براى سرقت و زورگیرى

بازداشت قاتل و زن خائن
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سخت افزار

اندروید

رصد آنلاین

اعضاى جدید خانواده 
پردازنده هاى اسنپدراگون 

نصف جهان شرکت کوالکام در هفته جارى کنفرانس  
4G/5G Summit خود را در هنگ کنگ برگزار کرد 

و علاوه بر معرفى اولین مودم 5G جهان، از سه عضو 
جدید در خانواده پردازنده هاى اســنپدراگون خود نیز 

رونمایى کرد..
این پردازنده هاى جدید که اسنپدراگون 653 ، 626 و 
 Quick 427 نام دارند، همگى از فناورى شارژ سریع
Charge 3٫0 جدید کوالکام پشــتیبانى مى کنند تا 

توانى 4 برابرى را ارایه کنند. این پردازنده ها همچنین از 
دوربین دوالِ نیز پشتیبانى مى کنند که از پردازنده هاى 

سرى 800 این شرکت اقتباس شده است.
پردازنده جدید اسنپدراگون 653 در واقع نسل جدید 
 GPU و CPU اســنپدراگون 652 با بهبود عملکرد
و افزایــش دو برابرى رم از 4 به 8 گیگابایت اســت. 
پردازنده 626 نیز عملکــرد پردازنده 625 را ارتقا داده 
و سیگنال آنتن را تقویت مى کند و پردازنده 427 نیز 

نسخه ارتقا یافته اسنپدراگون 425 است.
 انتظار مى رود که پردازنده هاى جدید اسنپدراگون 653 
و 626 تا پایان سال جارى در اختیار شرکت هاى تولید 
کننده قرار بگیرند و اسنپدراگون 427 نیز در سال آینده 

میلادى عرضه خواهد شد.

قدرتمندترین ویدئوپلیر 
براى اندروید

نصــف جهــانKMPlayer   یکــى از قدرتمندترین و 
پرطرفدارترین ویدئوپلیرهاى موجود براى انواع سیستم 
عامل ها است. با نصب و داشتن پلیر عالى کاام برروى 
اسمارت فون و یا تبلت اندرویدى خود بدون هیچگونه 
تبدیل فرمتى تمام فایل هاى ویدئویى را در محیطى فوق 
العاده زیبا و کاربرپسند پخش نمایید و تجربه بهترین پلیر 
اندرویدى را به ارمغان بیاورید. KMPlayer تمامى فایل 
هاى ویدئویى شما را به همراه اطلاعات کاملى همچون 
اسم، تصویر پیش نمایش، حجم، رزولوشن و غیره لیست 
مى کند تا بتوانید تنها با یک لمس هرکدام را که مایلید 

پخش کنید! 
برخى از قابلیت هاى این اپَ:

پشتیبانى از تمام فرمت هاى ویدئویى
دارا بودن یک کتابخانه مدیا براى دسترســى به همه 

فایل هاى مدیا داخل حافظه و ممورى کارت
توابع ویرایش براى تغییر فرمت ویدئو ها و نام فولدر ها در 

کنار قابلیت هاى حذف، ایجاد و جابجا کردن
دارا بودن تابع قدرتمند ســرعت ویدئو براى کم یا زیاد 

کردن سرعت پخش ویدئوها
امکان چرخش صفحه نمایش به هر چهار طرف براى 

مشاهده ویدئوهاى در حالش پخش
امکان مرتب ســازى تمامى ویدئوهاى لیست شده بر 

اساس پارامترهاى تاریخ، نام، مورد علاقه و حجم
دارا بودن توابعى همچون فعال و غیر فعال کردن قفل 

صفحه نمایش، جابجایى سریع با دکمه هاى صدا و...

تمدید دو روزه پیش ثبت نام 
اولیه الِکامپ 2016 

نصف جهــان پیش ثبت نام بیســت و دومین نمایشگاه 
بین المللى االکترونیک، کامپیوتر و تجارت الکترونیک 
(الکامپ) از مردادماه گذشــته آغاز شد. ستاد برگزارى 
نمایشــگاه اعلام کرده که فرصت لازم ثبت نام براى 
شــرکت هاى متقاضى حضور در الکامپ بیست و دوم 

که تاکنون موفق به پیش ثبت نام نشده اند، فراهم است.
مطابق با اطلاعیه شماره 2 ستاد برگزارى نمایشگاه و با 
توجه به اینکه تعدادى از شرکت هاى متقاضى حضور در 
الکامپ 2016 امکان ثبت نام از طریق سایت اختصاصى 
نمایشگاه در زمان اعلام شده را نداشته اند؛ بدینوسیله این 
ستاد با مهلت 2 روزه، مجدداً این امکان را فراهم آورده 

است تا متقاضیان نسبت به ثبت نام اولیه اقدام کنند.
به همین منظور در روزهاى شــنبه و یکشــنبه مورخ 
95/8/1 لغایت 95/8/2 ســایت اختصاصى نمایشگاه 

از ساعت 8 صبح جهت ثبت نام اولیه فعال خواهد بود.

نصف جهان «آواتکِ» به اصولى پایبند است که پر از ارزش هایى است که از طریق کارآفرینى و کمک به کارآفرینان 
به وجود آمده باشد. فرهنگى که سلسله مراتبى نیســت و به معناى واقعى، با هم ساختن را مى رساند. حرکتى جمعى 
براى پرورش نوآورى و پیشرفت دانش بشر در کشورى که پر از اســتعداد، توانایى و سرمایه است ولى دستاوردهاى 
کمى دارد. آواتکِ باور دارد که کارآفرینى زبان مشــترکى اســت که تمام انسان ها را  در سراســر دنیا به هم وصل 

مى کند.
آواتکِ به دنبال کارآفرینان استثنایى است، کسانى که حاضرند تا همه چیز را بدهند تا چشم انداز خود را محقق سازند. 

این افراد آماده مقابله با همه چالش هاى پیش روى خود هستند تا به موفقیت برسند. 
حقیقت وجودى آواتکِ، نه یک برنامه است، نه یک فضا براى کار کردن و نه یک شرکت. آواتکِ یک تفکر است. این 
جا جایى است که شــما مى توانید، ایده هاى خود را توانمند کنید و به آرزوهایى که  دارید برسید و از طریق افرادى که 
هم فکر شما هستند حمایت شوید. شتاب دهنده هاى  آواتکِ، نه پول است و نه افتخار بلکه تشویق کردن و حمایت 

از کارآفرینان در مسیر سفرشان است.
www.avatech.ir :وب آدرس

نصف جهان  Aquapolis. Free city building   یک بازى شبیه سازى شهرسازى مى باشد که به محبوبیت بالایى هم در 
بین کاربران طرفدار این سبک بازى ها دست یافته است. شما باید به مردم محلى قدیمى کمک کنید تا روستاى متروکه خود 
را به یک شهر پر رونق و بزرگ در زیر آب تبدیل کنند. یک شهرستان مدرن با زیر ساخت عالى به صورت کاملا توسعه یافته در 
زیر آب ایجاد کنید و به ساکنان آنجا آموزش هاى کافى در مورد جنبه هاى مختلف تکنولوژى مدرن را بدهید. با کمک استاد 
درخشان، جذاب لانا و یک کاپیتان کاریزماتیک کشف کنید که چه بلایى سر این سرزمین افتاده است و چرا کل سیاره از آب 

پوشیده شده است و آیا موجودات هوشمندى در اینجا به جز شما زندگى مى کنند ؟ 
برخى از ویژگى هاى این بازى:

■ ساخت بیش از 80 ساختمان منحصر به فرد و دکوراسیون براى شهر جدید خود
■ حل اسرار شگفت انگیز و ماموریت هاى متنوع و جذاب
■ جمع آورى ابزارهاى ویژه براى تعمیرات و نگهدارى

■ بازى با دوستان فیس بوك خود 
3D تجربه شهرسازى در زیر آب به لطف گرافیک چشمگیر ■

معرفى محصول

نصف جهــان شــرکت چینى هوآوى به طور رسمى از 
گوشى هوشمند آنر 6 ایکس (Honor 6X) به عنوان 
جانشین گوشى آنر 5 ایکس رونمایى کرد. این گوشى 
میان رده به اسکنر اثر انگشت کاربر، تراشه اسنپدراگون 

655 کوالکام و دوربین دوگانه مجهز است. 
شــرکت هوآوى آنر 6 ایکس خود را هــم به دوربین 
دوگانه مجهز کرده اســت. دوربین اصلى این گوشى 
هوشمند از دو سنســور 12 و 1.2 مگاپیکسلى با چراغ 
فلش LED اختصاصى تشــکیل شده و دوربین سلفى 
دستگاه از سنســورى 8 مگاپیکسلى تشکیل مى شود. 
صفحه نمایش گوشى هوشمند آنر 6 ایکس هوآوى 5.5 
اینچى و از نوع IPS LCD اســت. این صفحه نمایش 
وضوح تصویر 1080 در 1920 پیکسل یا به اصطلاح 

فول اچ دى را ارائه مى کند.
تراشــه اى که هوآوى براى گوشــى آنر 6 ایکس در 
نظر گرفته، تراشــه اســنپدراگون 655 کوالکام است 

که از پردازنده مرکزى هشــت هسته اى بهره مى برد. 
دستگاه قابلیت پشــتیبانى همزمان از دو سیم کارت 
را داشــته و بدنــه آن 8.2 میلى متر ضخامــت دارد. 
همچنین وزن این گوشــى معادل با 162 گرم است. 
بهره مندى این محصول از اســکنر اثر انگشت کاربر 
هم از دیگر مشخصات فنى کاربرپســند آن به شمار 

مى رود.
آنر 6 ایکــس از نظر ظرفیت رم شــامل دو نســخه 
مختلــف 3 و 4 گیگابایتى مى شــود. نســخه مجهز 
بــه رم 3 گیگابایتى این گوشــى از حافظه داخلى 32 
گیگابایتى بهره مند خواهد بود و نســخه مجهز به رم 
4 گیگابایتى آن از نظر حافظه داخلى شامل دو نسخه 
32 و 64 گیگابایتى مى شــود. لازم به ذکر اســت که 
تمام نسخه هاى گوشى هوشمند آنر 6 ایکس هوآوى 
از اتصال رم میکــرو اس دى (Micro SD) به منظور 
افزایش فضاى ذخیره ســازى اطلاعات پشــتیبانى 

مى کنند.
سیســتم عامل پیش فرض نصب و راه اندازى شده در 
گوشى هوشــمند آنر 6 ایکس، اندروید 6.0 مارشمالو 
بوده و رابط کاربرى EMIUI 4.1 هوآوى هم در کنار 
آن نصب و راه اندازى شــده است. دســتگاه از اتصال 
LTE 4G پشتیبانى مى کند و باترى آن ظرفیت 3340 

میلى آمپر ســاعتى دارد. عرضه این گوشى هوشمند 
از روز بیســت و پنجم ماه اکتبر(4 آبان) در چین آغاز 
مى شود و قیمت نســخه هاى مختلف آن به شرح زیر 

است:
نســخه مجهز بــه رم 3 گیگابایتــى و حافظه داخلى

 32 گیگابایتى: 148 دلار
نســخه مجهز بــه رم 4 گیگابایتــى و حافظه داخلى

 32 گیگابایتى: 193 دلار
نســخه مجهز بــه رم 4 گیگابایتــى و حافظه داخلى

 64 گیگابایتى: 238 دلار
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کارآفرینى
زبان مشترك 
تمام انسان ها

بازى 
شهرسازى زیر آب 
اندروید

 
راهى ساده براى کار با اکِسل

نصف جهــان به طور پیش فرض؛ وقتى یک کاربرگ 
(workbook) جدید در اکِسل ایجاد مى شود داراى 
یک شیت کارى اســت. اما اگر از دســته کاربرانى 
هستید که از بیش از یک شیت استفاده مى کنید؛ با 
استفاده از یک سرى تنظیمات ساده مى توانید تعداد 
شیت هاى کارى پیش فرض را به تعداد دلخواه تان 
تغییر دهید. با به کارگیرى ترفند زیر تعداد شیت هاى 

مورد نیاز را تعیین کنید:
براى شروع؛ یک فایل جدید را در اکسل باز کنید یا 
این که یک کاربرگ جدید ایجاد کنید. ســپس روى 

تب "File"کلیک کنید.
در صفحه اى که در پشــت صحنه وجود دارد؛ روى 
گزینه "Options" در سمت چپ لیست کلیک کنید.

مطمئن شــوید که صفحــه "General" در بخش 
 When" فعال باشــد. در قسمت Excel Options

Creating New Workbooks"؛ تعداد شیت  هاى 

مورد نیازتان که مى خواهید در کاربرگ هاى جدید در 
 Include this" اختیار داشته باشید را در جعبه ادیت
 "OK" وارد کنید و ســپس روى "many sheets

کلیک کنید تا تغییرات داده شده ذخیره شود. از این 
لحظه به بعد؛ هر بار که یک کاربرگ جدید در اکسل 
ایجاد کنید؛ به طور خودکار همان تعداد شیتى را در 

اختیارتان مى گذارد که تعیین کرده اید.

گجتى که کل خانه 
را کنترل مى کند

  ایسنا| محققــان موفق بــه طراحى یک 
گیرنده کوچک بلوتوثى شــدند که به واسطه آن و 
فقط از طریق گوشى هاى هوشــمند مى توان تمام 

لوازم منزل را کنترل کرد.
این دســتگاه کوچک که KlikR نام دارد، از طریق 
همگام سازى دستگاه هاى خانگى با گوشى هوشمند 
شما کار مى کند و به شما اجازه مى دهد به راحتى و 
تنها از طریق یک اپلیکیشــن موبایلى بتوانید تمام 

لوازم خود را مدیریت کنید.
نحوه عملکرد این دســتگاه به گونه اى اســت که 
کاربر ابتدا اپلیکیشــن مورد نظــر را دانلود کرده و 
پس از آن مى تواند همه چیز، از سیســتم صوتى و 
تصویرى تا سیستم تهویه مطبوع را به راحتى کنترل 

کند.
کاربران مى توانند با اســتفاده از بلوتوث تمام لوازم  
منزل را به سیســتم کنترل از راه دور این دســتگاه 
متصل کرده و با اســتفاده از اپلیکیشن آن که روى 
گوشــى نصب مى شــود، به صورت مستقیم همه 
آنها را کنتــرل کنند.این دســتگاه همچنین داراى 
ویژگى هایى مانند کنترل از راه دور و سیستم فرمان 

صوتى است.
KlikR در حال حاضر با قیمت 19.99 دلار در آمریکا 

در دسترس است.

ترفند

فناورانه

با راکت اینترنت آشنا شوید
رامین مشکاه

راکت اینترنت یک شــرکت آلمانى اســت که مالکیت 
استارتاپ هاى متعددى را در چند کشور جهان در اختیار 
دارد. این شرکت استارت آپ هایى را که با الگوبردارى از 
نمونه هایى که پیش از ایــن در حوزه تکنولوژى (به ویژه 
در بازار آمریکا)  به موفقیت رسیده اند راه اندازى مى کند. 
به همین دلیل این شرکت را کپى کننده استارتاپ هاى 

موفق مى نامند.

تاریخچه
اولیور سامور موســس راکت اینترنت و دو برادر دیگرش 
به نام هاى الکس و مــارك از دو دهه پیش راهکارهاى 
جدیدى را وارد حوزه فناورى کردند. پــس از راه اندازى 
موفق Alando که در واقع استارت آپ کپى شده از روى 
eBay به حساب مى آمد، این خانواده ، شرکت جدیدى 
به نام Jamba را راه اندازى کرده اند که در ســال 2004 
میلادى با مبلغ 273 میلیون به Verisign (شرکت فعال 
در حوزه زیرساخت هاى شــبکه)، فروخته شد. موفقیت 
ســامور و برادرانش با راه اندازى معادل ها و مشابه هاى 
آلمانــى براى ســرویس هایى نظیر یوتیــوب، توییتر و 
فیس بوك ادامــه یافت. علاوه بر این، ســرمایه گذارى 
روى شــرکت هاى اورجینال نظیر فیس بوك، لینکدین 
و زینگا هم ســود قابل توجهــى براى آنها بــه همراه 

داشت. 
ســرانجام در ســال 2007 میلادى، راکت بــه عنوان 
شرکت مولد اســتارت آپ هاى رقیب براى شرکت هایى 
که طرح آنها به موفقیت رســیده بود، تاســیس شــد. 
این شــرکت اما به بازار آلمان قانع نبــوده و همواره در 
تلاش بوده تا اســتارت آپ هاى کپى بردارى شده را در 
اروپاى غربــى، آمریکاى لاتین و حتــى آفریقا، پیش از 
حضور و نفــوذ خــود شــرکتهاى  اصلــى راه اندازى 

کند.

ساز و کار کلى
همان طور که از عنوان راکت مشخص است، سرعت عمل 
در راه اندازى و توسعه استارت آپ ها، یکى از سیاست هاى 
اصلى این شرکت به حساب مى آید. این در حالى است که 
در طرف مقابل، مدیران سیلیکون ولى و سرمایه گذاران 
فعال حوزه استارت آپ ها، از این شرکت آلمانى به عنوان 
عاملى مزاحم بر ســر راه توســعه خلاقیت یاد مى کنند. 
سامور با دفاع از سیاست راکت اینترنت در کپى بردارى از 
شرکت هاى موفق، بر این نکته تاکید دارد که تعداد زیادى 
از موفق ترین شــرکت هاى دنیا نظیر جنرال الکتریک و 
تویوتا، بدون آنکه مدل تجارى جدیدى را ارائه دهند، تنها 
با اجراى هرچه بهتر طرح هــاى موجود در بازار به نتیجه 

مطلوب رسیده اند. 
روند کار راکت اینترنت به این صورت اســت که تیمى از 
محققان آن به طور دائم به مطالعه ایده هاى تجارى موفق 
به ویژه در میان استارت آپ هاى حوزه فناورى در آمریکا 
اقدام مى کنند. با شناســایى هدف، گــروه کوچک ترى 
به مطالعه بازارهاى بالقوه و ایجــاد برنامه هاى تجارى 
مى پردازند. اکثر نیروهــاى کارى راکــت را جوانان و 
افراد گزینش شــده از برنامه هاى تجارى دانشگاه ها و یا 
شرکت هاى مشاور و بانک هاى ســرمایه گذار تشکیل 
مى دهند. سیاست هاى راکت با چنان سرعت بالایى به 
مرحله اجرا در مى آیند که راه اندازى یک استارت آپ را تنها 
در ظرف چند هفته عملى ساخته است. این در حالى است 
که این زمان براى رقباى راکت، در برخى موارد به چند ماه 
مى رسد. در ابتداى امر، نیروهاى کارى مشخص شده براى 
هر پروژه را زیرمجموعه اى از کارکنان خود راکت اینترنت 
تشکیل مى دهند اما با رشد استارت آپ، استخدام نیروهاى 
جدید براى ادامه فعالیت آن آغاز شده و کارکنان راکت در 
پروژه اى جدید مشغول به کار خواهند شد. راکت با دریافت 
هزینه هاى مدیریتى از استارت آپ هاى تحت نظر خود، 
حقوق کارکنان و هزینه هاى جانبــى را تامین مى کند. 

جالب اینجاست که  اکثر نیروهاى راکت از حضور در این 
شرکت به عنوان راهکارى براى بهبود رزومه کارى خود 
استفاده کرده و بعد از یک یا دو سال به استارت آپى خارج از 

مجموعه تحت پوشش راکت مى پیوندند.

عملکرد فعلى
وقتى این شتاب دهنده آلمانى در اکتبر سال 2014 میلادى 
وارد بورس فرانکفورت شد، به عنوان یکى از شانس هاى 
اصلى پیش روى ســرمایه گذاران براى اینکه سهمى از 
استارت آپ هاى با رشد سریع اروپایى را بدست آورند مورد 
توجه قرار گرفت. ورود راکت اینترنت به بورس در حدود 2 
میلیارد دلار به ارزش این شرکت اضافه کرد تا تحلیلگران 
ارزش این شتاب دهنده سرشــناس را 8.2 میلیارد دلار 
تخمین بزنند. با وجود این، ارزش سهام راکت از آن زمان 
تاکنون، 53 درصد کاهش یافته است. این در حالى است 
که توانایى هاى این شرکت در ایجاد بسترهاى مناسب 
براى رسیدن به سود و یا خروج پرمنفعت استارت آپ هاى 

تحت پوشش هم زیر سوال رفته است. 
راکت اینترنت در مدت زمان فعالیت خود، موفقیت هایى را 
هم به ثبت رسانده  است. در میان این موفقیت ها مى توان 
به راه اندازى Zalando استارت آپى که با الگوبردارى از 
Zappos حالا به یکى از بزرگ ترین خرده  فروش هاى 
فعال در حوزه مُد تبدیل شــده اشاره کرد. CityDeal که 
در ســال 2010 میلادى به Groupon فروخته شد و یا 
Lazada اســتارت آپ فعال در جنوب شرقى آسیا که در 
حوزه تجارت الکترونیکى ویژه محصولات الکترونیکى 
مصرفى فعالیت دارد و در سال جارى به Alibaba فروخته 
شد از جمله نقاط روشن کارنامه راکت به حساب مى آیند. 
این شــرکت تلاش هاى زیادى هم در ایجاد قطب هاى 
استارت آپى در برلین و دیگر کشورهاى جهان داشته است.
اما نگاهى دقیق به آمار یادشده، تاریخچه و فعالیت هاى 
فعلى راکت اینترنت نشان مى دهد این شتاب دهنده، در 

مراحل راه اندازى استارت آپ ها عملکرد موفق ترى داشته 
تا در مراحل مدیریت توسعه آنها. 

ســامور در مصاحبه اخیر خود اینچنین از عملکرد راکت 
اینترنت در مقابل منتقدان این شرکت دفاع کرده است: 
" تمرکز ما در حوزه اســتارت آپ ها روى خروج نیست. 
تمرکز ما روى ایجاد شرکت ها، مدیریت و کمک به آنها 
براى فعالیتِ با کیفیت در مدت زمان طولانى اســت". او 
راکت اینترنت را شــرکتى عملیاتى خوانده که اساسا کار 
خود را از پایه شــروع کرده و در کنار سرمایه گذارى روى 
اســتارت آپ ها، با ارائه زیرســاخت هاى عملیاتى نظیر 
نیروهاى کارى، اطلاعات و فرایندهاى مشــاوره اى به 

رشد و نمو شرکت هاى نوپا کمک مى کند.  

چشم انداز  
در چشم انداز فعالیت راکت اینترنت، شتاب دهنده اى که 
روزگارى به طــور کامل بر قطب فناورى برلین مســلط 
بود، نبرد با کارآفرینان محلى و استارتاپ هایى مشاهده 
مى شود که منابع مالى خود را از اروپا و یا حتى سیلیکون 
ولى دریافت مى کنند. این در حالى اســت که قطب هاى 
فناورى در دیگر شهرهاى اروپایى نیز رفته رفته توسعه 
بیشــترى پیدا مى کنند. در این شهرها، استارت آپ هایى 
پیشتاز خواهند بود که با بهره گیرى از فناورى هاى پیشرفته 
و مدل هاى کارى جدید (و نــه الگوبردارى از نمونه هاى 
آمریکایى)، فرصت هاى جدیــدى را ایجاد کنند. همین 
امر باعث شــده ســامور در جدیدترین مصاحبه خود از 
تلاش محدودتــر راکت اینترنت بــراى کپى بردارى از 
مدل هاى تجارى موجود و البته در طرف مقابل، تمرکز 

روى سوددهى استارت آپ هاى فعلى خبر دهد.
جالب است بدانید به واســطه ام تى ان که همکار تجارى 
ایرانسل است، این کمپانى با کسب وکارهاى تاکسى یاب، 
فروشــگاه بامیلو، بازار اینترنتى موزانــدو و بودفود وارد 

ایران شد.

گوشى میان رده هوآوى آنر 6 ایکس
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همه ما از احساس سوزش در قفسه سینه و 
گلوى خود و مزه تلخ دهان آگاهى داریم. 
بله، ســوزش معده. براســاس مطالعات 
مؤسسه ملى ســلامت هرکسى در طول 
زندگى با این علائم برخورد داشته است. 
ما باید بیشتر در این مورد بدانیم غذاهاى 
تند، باعث سوزش معده مى شوند و حتى 
غذاهاى چرب نیز در این مورد بى تقصیر 

نیستند.

سوزش معده بیمارى نیست
آنچه باید بدانید این است، سوزش معده در 
واقع یک بیمارى نیســت بلکه یک نشانه 
است. در واقع بازگشت اسید به معده باعث 

سوزش مى شــود که از دیگر علائم آن، 
سرفه خشک، گلو درد و استفراغ است. دو 
علت اصلى براى این رفلکس وجود دارد؛ 
یکى اینکه قسمت بالایى معده به سمت 
حفره قفسه سینه کشــیده مى شود ولى 
غذاها و رفتارها یا حرکات خاص مى توانند 
عضلات معده را شــل کنند. البته محرك 
هاى غذایى براى هر بیمار متفاوت است. 
غذاهاى کافئین دار و نوشابه ها نیز باعث 

رفلکس معده مى شوند.

کمک تنباکو به سوزش معده
تنباکو باعث فشار بر روى قسمت تحتانى 
عضلات مرى شــده که ایــن امر باعث 

اسیدى شــدن و کاهش بزاق مى شود. با 
کاهش بزاق قادر به پاك کردن اسید معده 
نخواهید بود و این امر سبب سوزش بیشتر 

مى شود.

جویدنى مضرّ
اگر از طرفــداران آدامس بــا طعم نعناع 
هســتید با تغییر آن به طعم هاى دیگر به 
شل کردن ماهیچه معده خود کمک کنید 

و از اسیدى شدن آن محافظت نمایید.

 خوردن غذا در آخر شب
بیماران داراى سوزش معده باید دو ساعت 

قبل از خواب از خوردن پرهیز کنند.

زمانى که چیزى خــورده اید به هر حالتى 
که باشــید اســید به مرى بر مى گردد و 
زمانى که با پا زدن شــروع به هضم غذا 
مى کنید در واقع اســید بیشــترى را وارد 

معده مى کنید.

 ضیافت هاى مفرح شما
هنگامى که شــما در یک مهمانى شروع 
به خوردن انــواع بوقلمون،پوره ســیب 
زمینى و... مى کنید، بدن شــما با حرکت

 سریع غذا شروع به تولید اسید مى کند و 
چون حجم غذاى وارد شده زیاد است همه 
اسید معده نمى تواند در روده تخلیه شود. 

بنابراین وارد مرى و معده شما مى شود.

یک متخصص ارتوپد گفت: استفاده از آفتاب، انجام فعالیت بدنى 
مناسب و تغذیه صحیح مى تواند در پیشگیرى از پوکى استخوان 

تأثیرگذار باشند.
دکترفرشید باقرى گفت: بیمارى پوکى استخوان یا همان بیمارى 
خاموش قبل از اولین شکستگى هیچ علائمى ندارد و فرد با یک 
زمین خوردگى ساده دچار شکستگى مى شود که به طور معمول 

این امر در سنین بالا رخ مى دهد.
وى ادامه داد: سن بالاى 60 سال، اســتفاده از رژیم هاى غذایى 
نامناسب و بروز یائسگى در خانم ها از جمله مواردى است که در 

بروز پوکى استخوان مؤثر است .
این متخصص ارتوپد با تأکید بر اینکه استفاده از آفتاب به صورت 
مستقیم (بدون شیشه) هفته اى دو تا ســه بار به مدت پنج دقیقه 
الزامى اســت، اظهار داشــت: انجام فعالیت بدنى مناسب موجب 
مى شــود تا بدن تعیین کند به چه مقدار ویتامین D نیازمند است 
و این کار مى تواند در پیشگیرى از پوکى استخوان تأثیر بسزایى 

داشته باشد.
وى افزود: متأسفانه کرم هاى ضدآفتاب با توجه به پوشش دهى که دارند، مانع جذب اشعه ماوراء بنفش شــده و از این طریق میزان ابتلاى افراد به پوکى 

استخوان را افزایش مى دهند.
باقرى به بیمارى هایى که موجب پوکى استخوان مى شود اشاره کرد و گفت: بیمارى هاى کلیوى، پاراتیروئیدى و همچنین بیمارى هاى گوارشى که جذب 

ویتامین D را مشکل مى کنند، از جمله عوامل بروز در پوکى استخوان است.
وى به نقش مکمل ها اشاره کرد و افزود: مکمل ها فقط در خصوص افرادى که تغذیه نرمال و طبیعى ندارند مى تواند مؤثر باشد و افراد معمولى با انجام فعالیت 

روزانه، استفاده از آفتاب و رژیم غذایى مناسب مى توانند تا حد بالایى از بروز پوکى استخوان در خود جلوگیرى کنند.
این متخصص ارتوپد خاطرنشان کرد: متأسفانه سبک زندگى ماشینى و استفاده از رژیم هاى لاغرى نامناسب، موجب کاهش تولید ویتامین D  در بدن شده 

و زمینه بروز پوکى استخوان را فراهم مى کند.

به گفته محققان، هنوز علت دقیق بروز ســرطان نامعلوم اســت اما پیروى از 
یک رژیم غذایى مناســب و ورزش منظم مى تواند ریسک ابتلا به سرطان را 

کاهش دهد.
از این رو کارشناسان معتقدند خوردن تخم مرغ، ریسک سرطان سینه را کاهش 
مى دهد. اما از آنجایى که زرده تخم مرغ سرشار از کلسترول است، اکثر افراد یا 
تخم مرغ را از رژیم غذایى شان حذف مى کنند یا فقط سفیده آن را مى خورند.

تخم مرغ سرشار از اســیدچرب امُگا6 است. اســیدهاى چرب امُگا6 موجب 
کاهش ریســک ســرطان ســینه از طریق افزایــش ترکیبــات ضدالتهابى 

مى شوند.
همچنین تخم مرغ حاوى کولین، ویتامین B کمپلکس، است که نقش مهمى 
در عملکرد عادى سلول ها، بدون توجه به سن و جنسیت ایفا مى کند و موجب 

کاهش ریسک بروز سرطان سینه هم مى شود. 
مطالعات قبلى هم این فایده تخم مرغ را تأیید مى کنند. مطالعه ســال 2003 
منتشرشــده در مجله تحقیق سرطان سینه نشــان مى دهد زنانى که در طول 
نوجوانى رژیم غذایى مملو از تخم مرغ، سبزیجات و فیبر داشته اند، کمتر از سایر 
زنان مبتلا به سرطان سینه مى شوند. طبق این مطالعه، خوردن یک عدد تخم 

مرغ در روز موجب کاهش ریسک سرطان سینه تا 18 درصد مى شود.
در مطالعه سال 2005 هم، مشخص شــد زنانى که حداقل در هفته شش تخم 
مرغ مى خوردند 44 درصد کمتر از زنانى که دو تخم مرغ یا کمتر در هفته مصرف 

مى کردند، مبتلا به سرطان سینه شدند.

تغذیه  متخصصان 
بر ایــن عقیده هســتند نوشــابه 
هــاى گازدار بدون ارزش غذایى 

با خاصیت اسیدى، پوسیدگى دندان ها 
چاقى، ســوء تغذیه و حتى تشــدید 
بیمارى هایى چــون بیمارى هاى 
گوارشــى، قلبى و ریوى و... را نیز 
مى تواند در پى داشته باشد اما چرا 
با دانستن این عواقب باز هم نوشابه 
مى خوریم؟ جــام جم آنلاین در این 
خصوص با یک متخصص تغذیه به 
گفتگو پرداخته است که در ادامه آن را 

مى خوانید.
دکتر تیر نگ سیســتانى متخصص تغذیه 

و رژیم درمانى بیان کرد: مصرف نوشابه هاى 
گازدار به دلیل قند فــراوان موجود در خود یک 

باره کالرى زیــادى را وارد بدن مى کنــد و بدن با 
دریافت و جذب کالرى مورد نیاز خــود، کالرى هاى 

اضافه این نوشــابه ها را به چربى تبدیل کرده و به علاوه 
اشــتهاى فرد را براى دریافت کالرى هــاى اضافه ترغیب

مــى کنــد، بنابرایــن فــرد مصــرف کننــده اشــتهاى 
بیشــترى بــراى خــوردن غــذا پیــدا کــرده در نتیجــه بــا 

افزایــش وزن شــدید رو بــه رو مــى شــود امــا مضرات نوشــابه 
فقط بــه اضافــه وزن ختــم نمــى شــود بلکــه مصــرف بلندمدت 

آن فرد را دچار عواقب جدى ترى نظیر ســکته هاى قلبى، پوکى استخوان، 
پوســیدگى دندان، ســرطان لوزالمعده، فشــار خون و ســنگ هــاى کلیوى 

مى کند.
وى افزود: خیلى از افراد بر این باور بســیار غلط هســتند که مصرف نوشابه باعث 
هضم غذا در بدن مى شــود، نوشــیدنى هــاى گازدار نه تنها باعــث هضم غذا 

نمى شــوند بلکه موجب رقیق شدن اسیدهاى گوارشى شــده و درنتیجه هضم غذا 
با مشــکل مواجه خواهد شــد. مواد غذایى پس از مصرف در درون معده از نظر دمایى 

تعدیل مى  شــوند و به دماى مناسب براى هضم مى  رســند، این در حالى است که مصرف 
نوشــیدنى  هاى ســرد به همراه غذا، تعدیل حرارت مواد غذایى را مختــل مى  کند که در 
نتیجه هضم غذا با مشکل مواجه مى  شود.دکترسیســتانى در ادامه اظهار داشت: یک باور 
غلط دیگر که در میان مردم رواج یافته اینکه نوشــابه براى افرادى که سنگ کلیه دارند

 مفید است. 
مصرف زیاد نوشابه هاى گازدار باعث برداشته شدن کلسیم از استخوان ها و ورود این 
کلسیم به درون خون مى شود و به این ترتیب کلسیم استخوانى در خون جریان یافته 
و موجب رسوب کلســیم اضافى در کلیه ها خواهد شــد که این امر در نهایت فرد را 
مبتلا به تشکیل ســنگ کلیوى در کلیه مى کند یا روند تشکیل این سنگ ها را در 
کلیه سرعت مى بخشد، بنابراین اگر فرد را دچار ســنگ کلیه نکنند در بهبود آن 

چه بسا هیچ نقشى ندارد. 
این متخصص تغذیــه و رژیم درمانى در رابطه با نوشــابه هــاى رژیمى نیز 
خاطرنشان کرد: این فرآورده ها از شیرین کننده هاى مصنوعى که طعم بسیار 
شیرینى دارند تهیه مى شود. در مورد عوارض این شیرین کننده ها نگرانى هاى 
جدى اولیه وجود داشت که از جمله سرطان زا بودن آنها بود که به اثبات نرسید 
و حالا گفته مى شــود که مصرف میزان مجاز و متعارف این شیرین کننده ها 
بى خطر است. اما ناگفته نماند همه نوشابه هاى گازدار معمولى موجب چاقى 
مى شوند که این طبیعى است. اما مصرف کنندگان نوشابه هاى رژیمى هم از 

این قاعده مستثنا نیستند و با اضافه وزن دست و پنجه نرم مى کنند.
وى در مورد نوشــینى هاى انرژى زا هم گفت: مهمترین ضــرر این نوع از 
نوشیدنى ها اعتیادآور بودن آن اســت و علاوه بر آن تمام مضرات نوشابه هاى 
معمولى را دارا هســتند و بى نظمى ضربان قلب، افزایش فشــار خون، افزایش 

ضربان کم آبى بدن و بى خوابى مى توانند اثرات منفى کوتاه مدت آنها باشد.
 مصــرف همزمــان نوشــابه هــاى انــرژى زا و مشــروبات الکلى باعــث بروز 
ریتم نامنظم و غیر طبیعى قلب مى شود و به هیچ عنوان نباید این دو را باهم مصرف کرد.

دکتر سیستانى در رابطه با بهترین نوشیدنى براى ایرانیان اظهار داشت: برخى افراد معتقدند 
ماءالعشیر عوارض کمترى نسبت به نوشابه دارد این هم یکى دیگر از تصورات اشتباه در این 

رابطه است و ماءالشعیر مانند نوشابه عوارض بدى را به دنبال دارد. 
توصیه مــا متخصصــان تغذیــه به افــراد این اســت که تــا حد امــکان از نوشــابه

 و ماءالشعیر پرهیز کنند و از آب و یا دوغ براى نوشیدن همراه غذا استفاده کنند .

باور هاى غلط درباره نوشابه 

4 عامل تشدید سوزش معده

به گفته یک متخصص طب سنتى، خرمالوى نارس با اینکه بسیار گس و قابض است 
و حالت جمع شدگى در دهان ایجاد مى کند، بهترین و مؤثرترین دارو، براى تقویت 

معده و التیام بیمارى هاى التهابى روده است.
دکتر ســید مهدى میرغضنفرى افزود: خرمالویى که رســیده نباشد، حالت جمع 
شدگى در دهان ایجاد مى کندکه نشانه قابض بودن آن است و براى پرزهاى معده و 
تقویت عمل هضم بسیار مفید است. همچنین افرادى که دچار بیمارى هاى التهابى 
روده (IBD) مانند بیمارى کرون و کولیت اولســراتیو هستند، مى توانند از خاصیت 
جمع کنندگى خرمالویى که قدرى نارس اســت نفع ببرند و خونریزى گوارشى خود 

را کنترل کنند.
این متخصص به افرادى که مشکل معدوى ندارند توصیه کرد 
گاهى از پوست خرمالو استفاده کنند، چرا که پوست این 

میوه مى تواند پرزهاى معده را دباغى کند.
وى با اشاره به اینکه اگر همیشه از غذاهاى نرم استفاده کنیم، دچار شلى و لزج شدن 
سطح داخلى معده و روده مى شویم گفت: معده و روده باید اندکى زبر و حالت سمباده 
داشته باشند تا بتواند غذا را ریز و هضم کنند و از دستگاه گوارش عبور دهند، در نتیجه 
خوردن گهگاه میوه هاى گس و قابض همچون خرمالو، پوســت میوه ها و سبوس 
کمک بهترى به هضم مواد معدنى موجود در غذاها مى کند. این عضو هیئت علمى 
دانشگاه، ضمن اشاره به اینکه خرمالو مى تواند به تولید خون در بدن کمک کند  گفت: 
با اینکه خرمالو طبع گرم و تر دارد اما حرارت خیلى بالایى در بدن ایجاد نمى کند و 
براى اکثر مزاج ها مناسب است؛ با این حال، در برخى افراد حالت آلرژن دارد و ایجاد 
حساسیت مى کند و ممکن است باعث بروز عطســه و سرفه شود. این افراد باید در 

مصرف خرمالو جانب احتیاط را رعایت کنند.

تقویت معده و روده 
با مصرف
 خرمالوى نارس

تو یکمتخصصا

را کنترل کنند.
این متخصص
گاهى

حقایقى درباره یک بیمارى رایج

کرم  ضد آفتاب، استخوان هایتان را پوك مى کند

سمّى بودن بســیارى از مواد غذایى تولید شــده درکارخانجات، یک 
مشکل عمده تغذیه در دنیاى بشر است.

یکى از این مواد شــیمیایى مهلک آرسنیک اســت که در برنج هاى 
کارخانه اى به وفور یافت مى شود.

آرسنیک چیست ؟
آرسنیک شــبه فلزى اســت که درحالت اکســید همان مرگ موش 
مى باشد. این ماده سمى بیشتر جهت حشــره کش ها مورد مصرف 
مى باشد. اما در صنایع رنگ،ترکیبات چسب فلز، صنایع چوب و به طور 

کلى آفتکش ها استفاده مى گردد.
مقدارى استفاده از این سم در مواد غذایى سبب بروز دل درد و اسهال 
مى شود و همچنین مصرف دراز مدت آن سبب بروز بثورات، سرطان، 

بیمارى هاى قلبى و عروقى و دیابت مى گردد.
به عبارت دیگر مى شود گفت آرسنیک از مرگبارترین مواد شیمیایى 

مورد مصرف صنایع غذایى توسط انسان است.
این ماده سمّى را پس از آزمایشــات در برنج هایى که در کارخانجات 

صنعتى به صورت تجارى تولید مى شود، کشف کرده اند.

به جاى برنج ایرانى، آرسنیک در بشقاب شماست!
طبق تحقیقات سازمان غذا و دارو میزان درصد آرسنیک در برنج نسبت 
به دیگر مواد غذایى بسیار بیشتر است چرا که جذب شیمیایى برنج به 
گونه اى است که شــرایط بسیار خوبى را براى رشــد آرسنیک ایجاد 
مى کند. به طور کلى مواد غذایى که در خاك رشد مى کنند این موقعیت 

را دارا مى باشند.
البته خاك مناطق مختلف در میزان بهبود این شرایط دخیل مى باشند، 
مثلاً سبزیجات و برنج حاصلخیز از خاك بنگلادش از درصد بالاترى 
برخوردار است یا اینکه ایالات متحده میزان کمترى از این شرایط را به 

گیاهان موجود در خاکش منتقل مى کند.
و مى توان گفت که تغییرات شیمیایى بین آب هاى زیر زمینى و خاك 
آن منطقه بر درصد آرسنیک موجود در گیاهان به خصوص برنج دخالت 
بسیارى دارد. این موضوع براى کســانى که برنج بسیارى مى خورند 

کمى نگران کننده است.

در واقع مى توان گفت که طبق نتیجه آزمایشات،  افراد بالغى که بیشتر 
از دیگران برنج مى خورند به میزان 44 درصد مواد شیمیایى در بدن 

آنها بیشتر یافت مى شود.
استفاده از برنج هاى کاملاً طبیعى و دستچین،  راه امن و مطمئنى 

براى جلوگیرى از ورود میزان بسیار زیاد آرسنیک است.
همچنین در بین غلات نیز جو و بلغورها از میزان بسیار کمترى آرسنیک 

برخوردار هستند.
تا جایى که امکان دارد وعده هاى غذایى بدون برنج مصرف کنید و اگر 

تمایل به برنج داشتید سعى کنید برنج خارجى استفاده نکنید. 
مصرف برنج هاى تجارى در مرور زمان میزان مواد شیمیایى در 

بدن شما را بالا برده و سبب بیمارى هاى مختلفى 
مى شود.

ى توان گفت که طبق نتیجه آزمایشات،  افراد بالغى که بیشتر 
بدن 4 برنج مى خورند به میزان 44 درصدمواد شیمیایى در

 یافت مى شود.
 برنج هاى کاملاً طبیعى و دستچین،  راه امن و مطمئنى 

گیرى از ورود میزان بسیار زیاد آرسنیک است.
در بین غلات نیز جو و بلغورها از میزان بسیار کمترى آرسنیک 

هستند.
ه امکان دارد وعده هاى غذایى بدون برنج مصرف کنید و اگر 

رنج داشتید سعى کنید برنج خارجى استفاده نکنید. 
نج هاى تجارى در مرور زمان میزان مواد شیمیایى در 

را بالا برده و سبب بیمارى هاى مختلفى 

شاید شما هم به جاى برنج، آفتکش مى خورید!

خوردن روزانه تخم مرغ 
ریسک سرطان سینه را کاهش مى دهد
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 آنچه ژاپنى ها را در طول عمر مستثنى مى کند، ژنتیک، 
ساختار و نظام مراقبت هاى بهداشتى-سلامت، میزان 

آلودگى محیط زیست و رژیم غذایى خاص آنهاست.
به گزارش ایســنا  پایگاه اینترنتى فوربز در مطلبى نوشت: 
بشر همواره به دنبال زندگى جاودانه بوده است. نشانه هاى 
اشــتیاق انســان ها براى زندگى جاودانه را مى توان در 
داستان هاى اسطوره اى و تمایل آنها براى مبدل شدن 
به خون آشام و یا غوطه ور شــدن در چشمه هاى ابدیت 

جستجو کرد.
در دوران مدرن، اســتدلالى که از ســن وجود دارد جدا 
از شرایط جســمى افراد است و آســیب پذیرى در برابر 

بیمارى ها معیار سال هاى عمر است.
مطالعات اخیر محققان کالج آلبرت اینشــتین بیشترین 
ســقف طول عمر یک انسان را موردبررســى قرار داده 
است. در این تحقیق که در شماره اکتبر مجله «نیچر» به 
چاپ رسیده، پژوهشگران داده هاى بهداشتى و سلامت 
افراد در 40 کشور جهان و از دهه 1900 میلادى را مورد 
کنکاش قرار داده اند. کشورهاى ژاپن، فرانسه، انگلیس 
و آمریکا بیشترین سالمندان بالاى 110 سال را در خود 
جاى داده اند. محققان در محاســبات خود حداکثر سن 
را 115 تا 125 ســال در نظر گرفته اند. محققان در این 

تحقیق عواملى را که مانع رســیدن بــه عمر طولانى 
مى شوند را بررســى کرده اند. آنها معتقدند عمر طولانى 

مستلزم شیوه زندگى سالم است.
ژاپن یکى از جمعیت هاى کلیدى در این تحقیق بود. این 

کشور بالاترین نرخ متوســط امید به زندگى را در جهان 
دارد. میانگین سنى زنان ژاپنى 87 سال و مردان 80 سال 
اســت. ژاپن همچنین بالاترین نرخ جمعیت بالاى صد 
سال در جهان را دارد. چین و فیلیپین در رتبه هاى بعدى 

قرار دارند.
در بخشــى از این مطلب آمده اســت: آنچــه ژاپنى ها 
را در طول عمر مســتثنى مى کند، ژنتیک، ســاختار و 
نظام مراقبت هاى بهداشتى-ســلامت، میزان آلودگى 
محیط زیســت، رژیم غذایى سرشــار از ماهى، غلات، 

سبزیجات و سویا هستند.
DNA 5178 و ND2-237Met genotype در ساختار 

ژنتیک بســیارى از ژاپنى ها وجود دارد. این ژن ها عامل 
زندگى طولانى و ایمن ماندن ژاپنى ها در برابر بیمارى 
هستند. پیروى از زندگى ســنتى، زادوولد، آموزش هاى 
بهداشتى از دیگر علل عمر طولانى در میان ژاپنى هاست. 
این عوامل باعث شــده بســیارى از ژاپنى ها کمتر به 
پزشک مراجعه کنند. نرخ متوســط مراجعه به پزشک 
در میان ژاپنى ها 13 مرتبه در ســال است. مصرف انواع 
خــاص خوراکى خــاص مانند نوعى عــروس دریایى

 در جهش ژنتیکى ژاپنى هــا براى عمر طولانى بى تأثیر 
نبوده است.

«گلاب منگل» وزیر قبایل و مرزها بر اســاس حکم 
جدید ریاســت جمهورى افغانســتان به عنوان والى 
ننگرهار و مشاور رئیس جمهور در امور مرزها و قبایل 

تعیین شد.
به گزارش  مشرق، گفته مى شود گلاب منگل با پیشنهاد 
اداره ارگان هاى محلى و فرمان مستقیم «اشرف غنى»، 
والى ننگرهار شــده اســت. پیش از این «سلیم خان 
قندوزى» والى ننگرهار بود که در یک نشست خبرى از 
مقام خود استعفا کرد.وى گفته بود که به دلیل مشکلات 

شخصى و مداخلات در حوزه اختیاراتش توسط برخى 
مقامات، از ولایت ننگرهار استعفا کرده است.

گلاب منگل در زمان حکومــت «حامدکرزى» والى 
ولایت هاى پکتیکا، لغمان و هلمند بــود. والى جدید 
ننگرهار در دولت اشرف غنى براى مدتى وزیر قبایل 

و مرزها بود.
گفته مى شود، منگل نقش کلیدى در دوران انتخابات 
ریاســت جمهورى گذشته افغانســتان به نفع اشرف 

غنى داشت.

دولــت اتیوپــى در ادامــه اقدامــات امنیتــى بــراى دیپلمــات هــاى حاضــر در این کشــور 
محدودیت هایى را تعیین کرد.

به گزارش مهر این محدودیت مختص دیپلمات هاى خارجى حاضر در اتیوپى شده و بر اساس وضعیت 
فوق العاده اى که در این کشور حاکم شده اجرا مى شود.

بر اساس این محدودیت ها دیپلمات هاى خارجى حاضر در اتیوپى نمى توانند بیش از 40 کیلومتر جابه 
جا شوند.

دولت اتیوپى در پاسخ به موج بى سابقه اعتراضات علیه سرکوب گرى هاى این دولت نسبت به برخى 
گروه هاى جامعه، شش ماه وضعیت اضطرارى اعلام کرد.

رسانه هاى اتیوپى از تدابیر امنیتى جدیدى خبر دادند که شــامل برقرارى یک منطقه قرمز به فاصله 
50 کیلومتر در مجاورت مرزهاى این کشور مى شود که در آن حمل سلاح هاى گرم غیرقانونى است.

در همین رابطه یک دیپلمات غربى که نامش فاش نشده به خبرگزارى فرانسه گفت: این یک وضعیت 
اضطرارى است و ما انتظار 
تدابیر ســرکوب گرانه را 
داریــم. اما مــا همچنین 
انتظــار باز شــدن فضاى 
سیاسى همانطور که رئیس 
جمهور در مقابل پارلمان 
اعلام کرد را نیز داریم اما 
به نظر نمى رسد که این در 

حال رخ دادن باشد.
براساس گزارش رسانه ها 
تدابیر جدید دولت اتیوپى 
شامل ممنوعیت آمد و شد 
از ساعت 18 تا 6 صبح در 
اطراف کارخانه ها، مزارع و 

نهادهاى دولتى است. طى هفته هاى اخیر برخى از این مکان ها هدف حمله معترضان مخالف دولت 
قرار گرفتند.

از طرفى اعلام شده که احزاب سیاسى نمى توانند بیانیه هاى مطبوعاتى منتشر کنند که باعث تحریک 
خشونت شود و رهبران مذهبى نیز نباید بیانیه هاى سیاسى صادر کنند.

همچنین نیروهاى امنیتى از رفتن به مرخصى و یا کناره گیرى از شغلشــان منع شــده اند. این تدابیر 
همچنین تماشاى شبکه هاى تلویزیونى متعلق به مخالفان خارج نشین اتیوپى را ممنوع و غیرقانونى 

اعلام کرده است.
طبق اعلام دولت اتیوپى انتشار لینک هاى وبسایت هاى متعلق به سازمان هاى مخالف در شبکه هاى 
اجتماعى یک اقدام مجرمانه تلقى مى شود. همه این تدابیر در حالى اعمال شدند که تقریباً حدود سه 

هفته است دسترسى به اینترنت در بیشتر بخش هاى اتیوپى قطع شده است.
دو گروه موسوم به «اورومو» و «آمهارا» که در کنار هم 60 درصد جمعیت اتیوپى را تشکیل مى دهند 
بالغ بر یکسال است که علیه دولت اتیوپى به دلیل به حاشیه کشاندن آنها دست به تظاهرات و اعتراض 

مى زنند.
دولت اتیوپى عمدتاً از مقام هاى متعلق به اقلیت «تیگرایان» تشکیل شده که کنترل قدرت و اقتصاد 

را در دست دارد.
در تاریخ دوم اکتبر پس از آنکه نیروهاى امنیتى اتیوپى به سمت معترضان شرکت کننده در یک مراسم 
مذهبى متعلق به قوم «اورمو» گاز اشک آور پرتاب کردند خشونت هاى جدیدى اتفاق افتاد و در جریان 

ازدحام ایجاد شده براثر این حملات بالغ بر 50 نفر کشته شدند.

  فارس| کارمند سابق ام آى 5 با ارائه استدلال هایى 
مخاطرات مؤسسات آمریکایى در هک کردن انتخابات آتى 

ریاست جمهورى آمریکا را بیش از روس ها مى داند.
 «آنى ماچون» کارمند سابق ام آى 5 در مصاحبه با خبرگزارى 
راشا تودى، عمده مخاطرات مربوط به هک شدن انتخابات 
آتى ریاست جمهورى آمریکا را بیش از آنکه مطابق با جنجال 
سیاستمداران آمریکایى متوجه روسیه بداند مرتبط با مؤسسات 

آمریکایى دانست.
وى در بخشــى از این گفتگو مى گویــد: آمریکایى ها باید 
بدانند دلایل بیشترى وجود دارد تا از دخالت هاى مؤسسات 
داخلى خودشان در برابر خطر هک شدن بیش از روس ها در 
هراس باشند؛ چرا که هیچ مدرکى نیز براى اثبات این مسئله 

در دست ندارند.
آنچه در ذیل آمده اســت، مصاحبه آنى ماچون با خبرگزارى 

روسى راشا تودى است.

 «ولادیمیــر پوتیــن» فکر مــى کند که 
پرخاشگرى هاى آمریکا نسبت به روسیه پس از 
انتخابات ریاست جمهورى، پایان خواهد یافت. 
شما تا چه حد با این مســئله موافق یا مخالف 

هستید؟
من بیشتر فکر مى کنم که مسئله مذکور بیشتر به این 
بستگى دارد که چه کســى به عنوان رئیس جمهور 
آینده انتخاب خواهد شد. من فکر مى کنم تهدیدهایى 
که از آمریکا بیرون مى آید، بیشتر مربوط به درز تعداد 
زیادى از ایمیل هایى است که «هیلارى کلینتون» 
را نگران کرده، زیرا وى دموکرات است و کسى 
است که مورد علاقه مؤسسات آمریکایى به 

شمار مى رود.
بنابراین، این تلافى کردن مؤسسات آمریکایى 
اســت و مى گویند که اگر این مسئله ادامه پیدا 
کند، ما کارى به تلافى آن انجام خواهیم داد. به هر 
حال آنها دارند با این فرض، برنامه ریزى مى کنند 
که بگویند روسیه همه اعضا را هک کرده است.
اکنون با این جریان روبه رو هستیم که وى 
با داشتن تعدادى ایمیل خیلى محرمانه 
و هــزاران ایمیل محرمانه در سِــروِر 
شخصى اش، قانون را شکسته است و 
به همین خاطر کماکان تحت پیگرد 
قانونى قرار دارد. این مســئله بسیار 
محتمل اســت که عمده نفوذها از 

طریق سرور وى انجام شده باشــد؛ زیرا که سرور او آسیب 
پذیر بوده و محافظت نمى شده اســت. حاضرم شرط ببندم 
که ارتباطات خصوصىِ سیاستمداران روسى، بهتر محافظت 

مى شود.

 چه چیزى باعث مى شود که آمریکا، روسیه را 
مقصر این هک شدن ها بداند؟ آیا اصلاً مدرکى 
وجود دارد که بتواند اثبات کند روسیه در این کار 

دخالت داشته است؟
مــن هیچگونه مدرکــى ندیــده ام. مطمئن هســتم اگر 
آمریکایى ها مدرکى داشتند، حتى اگر در گوشه اى نیز مخفى 
بود، آن را پیدا و ارائه مى کردند. به نظر مى رسد این موضوع 
جعلى باشــد و بیشتر یک مسئله سیاســى به شمار مى آید. 
همچنین جالب است که آنها دارند ویکى لیکس را نیز به این 
سمت مى کشند، چرا که تعداد زیادى از افشاگرى ها توسط 
ویکى لیکس انجام شده و ویکى لیکس یک مجراى قوى 
براى به اشتراك گذاشتن اطلاعات مهم توسط افرادى است 
که داراى اطلاعاتى هستند. همچنین، علاقه عمومى نسبت 

به آن وجود دارد.
اکنون مقامات آمریکایى این اجــازه را به خود مى دهند که 
بگویند ویکى لیکس بیشتر با  مقامات روسى، در ارتباط است 
و به نظر مى رسد طرح ناجوانمردانه اى در وراى این موضوع 
وجود داشته باشد که بیشتر مربوط به جنگ سرد بوده و باعث 
مى شود که دوباره این اتهام علیه «جولیان آسانژ» استفاده شود 
تا  تلاش کنند وى را به جرم جاسوسى تحت پیگرد قانونى قرار 
دهند. باید توجه داشت که لایه هاى بســیارى در این جر و 

بحث ها وجود دارد.

  سخنگوى ویکى لیکس اکنون مى گوید که 
حتى اگر حمله سایبرىِ برنامه ریزى شده اى علیه 
روسیه وجود داشته باشد، در واقع کار انِ اسِ اىِ 
(آژانس امنیت ملى آمریکا) است، نه سازمان سیا. 

نظر شما در این خصوص چیست؟
من فکر مى کنم که این قضاوت احتمالاً درست باشد، چرا که 
انِ اسِ اىِ، ظرفیت بالایــى دارد. اما نباید فراموش کنیم که 
صدها میلیون دلار، به سازمان سیا تزریق شده تا تجهیزات 
الکترونیکى خود را تقویت کند. بنابرایــن  این امکان وجود 
دارد؛ اما فکر مى کنم که اگر چنین حمله اى هم بخواهد اتفاق 
بیافتد، سازمان سیا در خط مقدم است. البته نباید فراموش کرد 
که در واقع بسیارى از ظرفیت ها و جاسوسى ها، هنوز توسط 

آژانس امنیت ملى آمریکا انجام مى شود.

جالب اســت که دولت آمریکا مى گوید کــه آنها ارتباطات 
خصوصى رهبران خارجى را هک خواهند کرد و ســپس آن 
را فاش مى کنند تا باعث شرمسارى بشود. اکنون این همان 
چیزى است که آنها خودشان ویکى لیکس را بخاطر این کار 
محکوم مى کنند؛ آنها اطلاعات خود را از هر شخص ناشناسى 
مى گیرند، هکرها، افشاگران و... و سپس براى اقدامات زشت 
سیاستمداران آمریکایى استفاده مى کنند. این همان چیزى 

است که در انتخابات آمریکا در حال رخ داد است.
من همچنین، یک نکته دیگر را نیز یاد آور مى شوم. در این 
مسئله، سرزنش هاى زیادى نســبت به روسیه شده بخاطر 
اینکه روس ها را براى تأثیرگذارى منفى بر انتخابات آمریکا 
مقصر نشان دهند. اکنون یکى از چیزهایى که آمریکایى ها 
خیلى باید نسبت به آن آگاه باشند، این است که کامپیوترها 
خودشان رأى مى دهند، وقتى آنها مى روند باید آراء را مشخص 
کرد؛ چرا که تجربه، عدم موفقیت این سیستم ها را نشان داده 
است. آنها را مى شود از راه دور هک کرد. به این صورت که 
وقتى شــما به یک حزب رأى مى دهید، آن رأى به سرعت 
به نفع حزب دیگر تغییر مى کند. بنابراین، فکر مى کنم که 
آمریکایى ها باید ترس بیشترى از هک شدن توسط مؤسسات 

داخلى یا هرکس دیگرى داشته باشند تا روس ها.

آیا ژاپن راز عمر 115 را نگه مى دارد؟

احتمال هک انتخابات آمریکا 
توسط سیا و آژانس امنیت ملى  یک وزیر دولت جمهورى چک و چند مقام 

پارلمانى ارشد این کشور به طور خصوصى 
با «دالایى لاما» رهبر معنوى بودایى هاى 

تبت در شهر پراگ دیدار کردند.
به گزارش ایســنا این اتفاق همزمان با 
تلاش هاى دولــت جمهورى چک براى 
بهبود روابط بــا چین صــورت گرفته و 
مى تواند تلافى جویى پکن را در پى داشته 

باشد.
دالایى لاما در جریان ســفر به جمهورى 
چک براى شــرکت در یــک کنفرانس 
سالانه تأسیس شــده از سوى «واسلاو 
هاول» اولین رئیس جمهور این کشور که 
داراى روابط صمیمى با دالایى لاما بود، 
به دیدار «دنیل هرمان» وزیر فرهنگ و 
معاونان رؤســاى هر دو مجلس پارلمان 

این کشور رفت.
هرمان به همراه «یان بارتوسک» معاون 
رئیس مجلس سفلى و «میلوش هورشکا» 
معاون رئیس مجلس سنا همگى وابسته به 
حزب دموکرات مسیحى، یکى از شرکاى 
حاضر در ائتلاف حاکــم چپ میانه رو در 
جمهورى چک هستند و نشست مذکور

به طور خصوصى برگزار شده است.
وزارت امــور خارجه جمهــورى چک در 
بیانیه اى گفت: دولت این کشور از سیاست 
احترام به حاکمیت و تمامیت ارضى چین 
پیروى کرده و حامى برقرارى گفتگو میان 

مقامات چین و جامعه تبتى هاست.
این در حالى اســت که پیــش تر رئیس 
جمهورى اسلواکى نیز با دالایى لاما دیدار 
کرد و وزارت امور خارجه چین اعلام کرد، 
دیدار رئیس جمهورى اسلواکى با دالایى 

لاما را تلافى خواهد کرد.
چین، دالایى لاما رهبر معنوى بوداییان 
تبت را فردى جدایى طلب مى داند و وى 
را به ترغیب براى اســتقلال تبت از چین 
متهم کرده؛ اتهامى که دالایى لاما آن را 

رد کرده است.
سخنگوى وزارت خارجه چین گفته بود: 
«آندرى کیشا» رئیس جمهورى اسلواکى 
 با دالایى لاما در براتیسلاوا، پایتخت این 
کشــور در یک ضیافت ناهار دیدار کرد. 
رئیس جمهورى اسلواکى به موضع چین 

در قبال دالایى لامــا هیچ اعتنایى 
نکرده و به همیــن دلیل ما به 

دنبال اقدامى تلافى جویانه 
هستیم.

دیدارمقامات
 پارلمان جمهورى چک

 با دالایى لاما

هستید؟
من بیشتر فکر مىکنم
بستگى داردکه چه ک
آینده انتخاب خواهد ش
که از آمریکا بیرون مى
زیادى از ایمیل هایى
را نگران کرده، ز
استکه مورد
شمار مى رود.

بنابراین، این تلا
اســت و مى گو
کند، ما کارى به تلا
حال آنها دارند با ای
که بگویند روسی
اکنون با این
ت داشتن با
و هــزار
شخص
به هم
قانونى
محتم

ن چ ع و ى و هور س ر
اعتنایى دالایى لامــا هیچ در قبال

نکرده و به همیــن دلیل ما به 
تلافى جویانه  دنبال اقدامى

هستیم.

دولت اتیوپى 
تحرکات دیپلمات ها را محدود  کرد

,,

 اکنون یکى از چیزهایى که 
آمریکایى ها خیلى باید نسبت 
به آن آگاه باشند، این است 
که کامپیوترها خودشان رأى 
مى دهند، وقتى آنها مى روند 
باید آراء را مشخص کرد؛
 چرا که تجربه، عدم موفقیت 
این سیستم ها را
 نشان داده است

«گلاب منگل» والى ننگرهار 
و مشاور رئیس جمهور افغانستان شد

وزیر خارجه انگلیس به پارلمان این کشور تصریح 
کرد، لندن باید رهبرى را در تداوم تحریم ها علیه 
روسیه به دلیل اقدامات مسکو در سوریه و اوکراین 

به دست گیرد.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان،«بوریس 
جانسون» وزیر امور خارجه انگلیس در سخنانى 

خطاب بــه پارلمان این کشــور 
گفت، روابط مرســوم 

سابق میان انگلیس 
و روســیه دیگر 
نمى تواند وجود 

داشته باشد.
جانســون در این 

اظهاراتــش گفت: 
لبته این درست  ا

اســت که انگلیس و فدراسیون روســیه باید به 
همکارى ادامــه داده و در همــه حوزه هایى که 
ما منافع مشــترك داریم مشــارکت کنند اما با 
توجــه بــه رفتــار «بى رحمانه» و «ســرکوب 
گرانه» روســیه در اوکراین و ســوریه درســت 
این اســت که انگلیــس، رهبرى حفظ فشــار 
تحریم ها علیه روســیه را در دســت داشته باشد 
چراکه روابط مرســوم ســابق با روســیه دیگر 

نمى تواند وجود داشته باشد.
آمریکا و اتحادیه اروپا در سال 2014 در پى 
اقدامات روسیه در اوکراین اقدام به اعمال 
تحریم هایى علیه بانک و مقام هاى روسى 

کردند.

انگلیس باید رهبر تحریم ها علیه روسیه باشد

خطاب بــه پارلمان این کشــور
گفت، روابط مرســوم 

سابق میان انگلیس 
و روســیه دیگر
نمى تواند وجود 

داشته باشد.
جانســون در این 

اظهاراتــش گفت: 
لبته این درست  ا

تحریم ها علیه روســیه را در دســت داشته باشد 
چراکه روابط مرســوم ســابق با روســیه دیگر 

نمى تواند وجود داشته باشد.
4آمریکا و اتحادیه اروپا در سال 2014 در پى 
اقدامات روسیه در اوکراین اقدام به اعمال 
تحریم هایى علیه بانک و مقام هاى روسى 

کردند.


